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Europese bti 
or 29 maart 

bespreking, blz. 1216 
de heren 0. Van 

Broeck, verslaggever, H. Van Wam-
beke, Minister-P. Deprez, 

bespreking, 

Voorstel van decreet van de heer P. Brey- 
ne c.s. houdende aanpassing van de rege- 
ling voor de toe 	van subsidievoor- 
schotten voor de 	en volwassenen- 

(1986-1987)-Nrs. 
beige-duik blz. 

beer P. Bomans, 
slaggever, mevrouw 	Macs, de 
ren L. Dieridmi 7. Breyne, Ministe r  
P. Dewael 

Artikelsgewijze bespeel, blz. 1222 
7 - 

Interpellaties (1t.v.0. art; 61) 
Interpellatie van de héei W. Desaeyere 
tot de heel0. ,a_esisi Voorzitter van de 
Vlaamse 
nieter vaileeinif/ en Wedgeelnemtn-
held, tot de beer P.'Dewael, n-
schapsminister van Cultuur, en tot de heer 
T. Kelehtertnans, Gemeenschapintinist er  
van Onderwijs en Vorming, over het ge- 

Omslag 2 

Inhoud
Nr. 27 Donderdag 2 april 1987

Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1205

Onderzoek naar de taalgroep
Verdaging, blz. 1205

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1205

Verslag
Indiening, blz. 1205

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 65)
Indiening, blz. 1205

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1205

Sprekers : de heer J. Van Elewyck,
Minister J. Pede, de heren H. Schiltz,
J. De Seranno

Dringende vragen (R.v.O. art. 66.5)
Dringende vraag van de heer H. Schiltz
tot de heer P. Deprez, Gemeenschapsmi-
nister  van Externe Betrekkingen, over het
belemmeren van de verspreiding van de
brochure ,,Vlaanderen”  in het buitenland,
blz. 1206
Dringende vraag van de heer W. Luyten
tot de heer P. Dewael, Gemeenschapsmi-
nister  van Cultuur, over het jubileumfeest
van het ANZ en de houding van de BRT
ter zake, blz. 1207

Motie van orde
Coördinatie werkzaamheden van de Raad
met de Wetgevende Kamers, blz. 1208

Spreker : de heer H. Schiltz

Vragen (R.v.O. art. 66)
Vraag van de heer N. De Batselier tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, Gemeenscha sminister
van Economie en Werkgelegenrleid, over
de moeilijkheden in het textiel- en metaal-
bedrijf Manta te Waasmunster, blz. 1208
Vraag van de heer W. Cortois tot de heer
G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, over de
mogelijke verdwijning van het voedings-
bedrijf Delacre te Vilvoorde, blz. 1209
Vraag van de heer H. Schiltz tot de heer
G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, over de
betrokkenheid van de Vlaamse Gemeen-
schap bij de onderhandelingen over de
waterverdragen met Nederland, blz. 1210
Vraag van de heer L. Dhoore tot de heer
P. Akkermans, Gemeenschapsminister
van Huisvesting, over de leningen tegen
verminderde intrest aan mijnwerkers,
blz. 1210
Vraag van de heer J. Gabriels tot de heer
P. Akkermans, Gemeenschapsminister
van Huisvesting, over de renteverminde-
ring voor leningen aan mijnwerkers, blz.
1210
Vraag van de heer G. Moens tot de heer

J. Lenssens, Gemeenschapsminister van
Volksgezondheid en Leefmilieu, over de
voorwaarden tot subsidiërin  van de sa-
menwerkingsinitiatieven op e eerste lijn,cf
blz. 1211
Vraag van de heer W. Van Durme tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van Volksgezondheid en Leefmilieu, over
waterverontreiniging te Eeklo en het op-
treden van OVAM ter zake, blz. 1212
Vraag van de heer L. Dhoore tot de heer
T. Kelchtermans. Gemeenschapsminister
van Onderwijs en Vorming, over de nood
aan een pedagogisch-didactisch centrum
voor onderwijs aan migrantenkinderen.
blz. 1212
Vraag van de heer J. Bosmans tot de heer
P. Deprez. Gemeenschapsminister van
Externe Betrekkin
den van door het k!

en, over het versprei-
abinet van de Minister

uitgegeven voorlichtingsbrochures via be-
paalde partijsecretariaten, blz. 1214
Vraag van de heer E. Baldewijns tot de
heer P. Deprez, Gemeenschapsminister
van Externe Betrekkingen, over de over-
stromingen in Zuid-Limburg, blz. 1214
Vraag van de heer A. Vangronsveld tot
de heer P. Dewael, Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur, over de stiefmoederlijke
behandeling van de carnavalfolklore in
het Vlaamse cultuurbeleid, blz. 1215
Vraag van de heer F. Vandenbroucke tot
de heer P. Dewael, Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur, over de uitbouw van het
domein De Halve Maan te Diest en de
subsidiëring ervan, blz. 1216

Ontwerp van decreet houdende goedkeu-
ring van de Internationale Overeenkomst
tot oprichting van een Euro
opgemaakt te Brussel #maart  1982

se Stichting,

- 78 (1985~1986)-Nrs. “p en 2
Algemene bcspre ’

Sprekers : &%’ t>2’“v,  den
Broeck,  ver’& H.‘Van Wam-
beke,  Ministerr&. de heer L.
Dierickx

Artikelsgewijze  B, blz. 1219

vorming
- 169 (cBMXV)-Nn.  1 tot 3
Algemene bU@‘CkÚ&  b82.  1219

S
P

rekers : de b888  F. m, ver-
s a ever, v N. ti, & he-
r$r’!....F P. Bw, -ter   .   

bruik van de software-talen in Vlaande-
ren, blz. 1225
Interpellatie van de heer J. Leclercq tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister van Economie en Werkgelegen-
heid, over de overname van de NV De
Clerck door de Nederlandse onderneming
Thomassen en Drijver-Verblifa, blz. 1225
Interpellatie van de heer E. Gryp tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van Volksgezondheid en Leefmilieu, over
de ernstige bedreigingen van de volksge-
zondheid door de toenemende cadmium-
vervuiling, inzonderheid in de streek van
Balen en Neerpelt, blz. 1225
Interpellatie van mevrouw M. Van Puym-
broeck tot de heer J. Lenssens, Gemeen-
scha sminister van Volksgezondheid en
Lee milieu, over het probleem van hetP
snuiven van vluchtige produkten door jon-
geren, blz. 1226

Sprekers : mevrouw M. Van Puym-
broeck, de heer W. Luyten, Minister
J. Lenssens

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1230

Sprekers : de heer H. Schiltz, me-
vrouw M. Vogels

Nr. 28 Donderdag 2 april 1987
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1231

Onderzoek naar de taalgroep, blz. 1231

Motie van orde
Persoonlijk feit, blz. 1231

Spreker : de heer C. Annemans

Interpellaties (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van de heer E. Gryp tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van Volksgezondheid en Leefmilieu, over
de uitreiking van een nieuwe exploitatie-
vergunning aan Phillips Petroleum te Tes-
senderlo
Interpellatie van de heer W. Desaeyere
tot de heer J. Lenssens, Gemeenschaps-
minister van Volksgezondheid en Leefmi-. .
lieu, over de uitreiking van een nieuwe
exploitatievergunning voor Phillips Petro-
leum, blz. 1232

Sprekers : de heren E. Gryp, J. Ver-
heyden, Minister J. Lenssens

Indiening van moties, blz. 1236
Interpellatie van de heer R. Swinnen tot
de heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmilieu,
over het medisch schooltoezicht blz. 1236

Sprekers : de heer R. Swinnen, Minis-
ter J. Lenssens

Interpellatie van de heer G. Cardoen tot
de heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmilieu,



( 

Denderwater 
1242 	 Regeling 

1286 

over de zuivering van de Marke en de
Zenne met het oog o de drinkwatervoor-
ziening voor Zuid- upest-Brabant, het Pa-
jottenland en de regio Geraardsbergen,
blz. 1239

Sprekers : de heer C. Cardoen, Minis-
ter J. Lenssens

Interpellatie van de heer J. Caudron tot
de heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmilieu,
over de gebrekkige manier waarop het
y,y2denvater zal gezuiverd worden, blz.

Sprekers : de heren J. Caudron, N.
De Batselier, Minister J. Lenssens

Ontwerp van decreet houdende goedkeu-
ring van de internationale Overeenkomst
tot oprichting van een Europese Stichting,
opgemaakt te Brussel o 29 maart 1982
- 78 (1985-1986)-Nrs.  en 2P
Hoofdelijke stemming, blz. 1247

Voorstel van decreet van de heer P. Brey-
ne C.S. houdende aanpassing van de rege-
ling voor de toekenning van subsidievoor-
schotten voor de jeugd- en volwassenen-
vorming
169 (1986-1987)-Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1248

Interpellaties (R.v.O. artikel 67) (Voort-
zetting)
Interpellatie van de heer L. Hancké tot
de heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmilieu
over de stortproblematiek in de Rupel-
streek. blz. 1249

Sprekers : de heren L. Hancké, E. De
Groot, H. Coveliers, Minister J. Lens-
sens

Interpellatie van de heer L. Hancké tot
de heer J . Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmilieu,
over de thuisgezondheidszorg, blz. 1254

Sprekers : de heren L. Hancké, E. De
Groot, Minister J. Lenssens

Interpellatie van de heer M. Capoen tot
de heer J. Pede, Gemeenschapsminister
van Binnenlandse Aangelegenheden en
Ruimtelijke Ordening, over de beslissing
van 25 februari 1987 van de Vlaamse Exe-
cutieve inzake de aanleg van de autoweg
Pecq-Armentières, blz. 1259

Sprekers  : de heren M. Capoen, M.
Olivier, Minister J. Pede

Indiening van moties, blz. 1264
Interpellatie van de heer F. Vandenbrouc-
ke tot de heer T. Kelchtermans, Gemeen-
schapsminister van Onderwijs en Vor-
ming. over de ontwikkeling van de zoge-
naamde schakelprojecten en de aanwen-
ding van de bijkomende middelen die
door de nationale Regering ter beschik-
king worden gesteld voor de vorming van
laaggeschoolde werklozen, blz. 1265

Sprekers  : de heer F. Vandenbroucke,
Minister T. Kelchtermans

Indiening van moties, blz. 1268
Interpellatie van mevrouw N. Maes tot de
heer P. Dewael, Gemeenschapsminister
van Cultuur, over de evaluatie van de de-
creten uit de culturele sector, blz. 1269

SEf rekers : mevrouw N. Maes, de heer
. Van Rompaey, Minister P. De-

wael, de heer A. Denys
Interpellatie van de heer W. Claes tot de
heer P. Dewael, Gemeenschapsminister
van Cultuur, over de Opera voor Vlaan-
deren, blz. 1275

Sprekers : de heren W. Claes, H. Van
Rompaey, 0. Van Ooteghem, L. Die-
rickx, Minister P. Dewael

Indiening van moties, blz. 1285

van de werkzaamheden, blz.

Nr. 29 Woensdag 29 april 1988
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1287

Ontwerp van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1287

Voorstel van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 1287

Verslagen
Indiening, blz. 1287

Jaarverslag
Indiening, blz. 1287

Arrest van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1287

Resolutie van het Europees Parlement,
blz. 1288

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 65)
Indiening, blz. 1288

Mededelingen van de Voorzitter
Wijziging in een verwijzing naar Commis-
sie, blz. 1288
Werkgroep Brussel, blz. 1288

Vraag (R.v.O. art. 66)
Vraag van de heer A. De Beul tot de heer
P. Dewael, Gemeenschapsminister van
Cultuur, over het aanmoedigen van de
vertaling van belangrijke literaire teksten
uit andere cultuurgebieden in het Neder-
lands, blz. 1288

Reglement van Orde - Aanpassingen
Bespreking, blz. 1289

Sprekers : de heren H. Suykerbuyk,
verslaggever, J. Van Elewyck, A. De-
nys, A. De Beul, G. Verhaegen, R.
Peeters, mevrouw M. Vogels

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1312

Spreker : de heer J. Van Elewyck

Nr. 30 Woensda 29 april 1987
Mid agvergaderingtf

Berichten van verhindering, blz. 1313

Reglement van Orde - Aanpassingen
Bespreking (Voortzetting), blz. 1313

Sprekers : de heren H. Suykerbuyk,
verslaggever, A. De Beul, J. Van Ele-
wyck

Interpellaties (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van de heer E. Gryp tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van Volksgezondheid en Leefmilieu, over
de ernstige bedreiging van de volksge-
zondheid door de toenemende cadmium-
vervuiling, inzonderheid in de streek van
Balen en Neerpelt, blz. 1317

Sprekers : de heren E. Gryp, A. Van
Nevel, mevrouw N. Maes, Minister J.
Lenssens

Interpellatie van de heer A. De Beul tot
de heer J. Pede, Gemeenschapsminister
van Binnenlandse Aangelegenheden en
Ruimtelijke Ordening, over het beleid in-
zake woonuitbreidingsgebieden en stads-
vernieuwing, blz. 1323

Sprekers : de heer A. De Beul, Minis-
ter J. Pede

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van een Fonds tot Bevordering van het
Industrieel Onderzoek in Vlaanderen
- 190 (1986-1987)-  Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 1327

Spreker : de heer J. Dupré

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1328

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van een Fonds tot Bevordering van het
Industrieel Onderzoek in Vlaanderen
- 190 (1986-1987)-Nrs.  1 en 2
Algemene bespreking (Voortzetting), blz.
1328

Sprekers : de heren N. De Batselier,
0. Van Ooteghem, J. Laverge, Minis-
ter G. Geens, de heren L. Tobback,
J. Van Elewyck, H. Schiltz

Artikelsgewijze bepreking, blz. 1334

Interpellaties (R.v.O. art. 67) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer W. Desaeyere
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Economie en Werkgelegen-
heid, de heer P. Dewael, Gemeenschaps-
minister van Cultuur, en de heer T. Kelch-
termans,  Gemeenschapsminister van On-
derwijs en Vorming, over het gebruik van
software-talen in Vlaanderen, blz. 1335

Sprekers : de heer W. Desaeyere, Mi-
nister T. Kelchtermans

Interpellatie van de heer L. Dhoore tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Economie en Werkgelegen-
heid, over mogelijke maatregelen ter be-
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Regeling 
1348 

13 

E 

GrYp 

Regeling 
1376 

ting) 

strijding van de vrouwenwerkloosheid in
Limburg, blz. 1339

Sprekers : de heer L. Dhoore, me-
vrouw M. Van Puymbroeck, de heer
W. Desaeyere, Minister G. Geens

p&w¶ van de werkzaamheden, blz.

Nr. 31 Donderdag 30 april 1987

Berichten van verhindering, blz. 1349

Interpellaties (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van de heer H. Schiltz tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, Gemeenscha sminister
van Economie en WerkgelegenEeid, over
recente verklaringen van leden van de na-
tionale Regering en de uitvoering van de
akkoorden Regering-Executieven
Interpellatie van de heer J. Van Elewyck
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister van Economie en Werkgelegen-
heid, over de uitvoering van het akkoord
Regering-Executieven, blz. 1349

Sprekers : de heren H. Schiltz, L.
Dhoore, J. Van Elewyck, Minister G.
Geens

Motie van Orde
Persoonlijk feit, blz. 1363

Spreker : de heer W. Desaeyere

Interpellaties (R.v.O. art. 67) (Voortzet-
Qz)
Interpellatie van de heer H. Schiltz tot de

heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, Gemeenscha sminister
van Economie en Werkgelegenrleid, over
recente verklaringen van leden van de na-
tionale Regering en de uitvoering van de
akkoorden Regering-Executieven
Interpellatie van de heer J. Van Elewyck
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Economie en Werkgelegen-
heid, over de uitvoering van het akkoord
Regering-Executieven
Indiening van moties, blz. 1364

Reglement van Orde - Aanpassingen
Aangehouden stemmingen, blz. 1364

S
I-f

rekers : de heren J. Van Elewyck,
. Schiltz, mevrouw M. Vogels

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van een Fonds tot Bevordering van het
Industrieel Onderzoek in Vlaanderen
- 190 (1986-1987)-Nrs.  1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 1367

Moties tot besluit van de inte
de heer E. Gtyp tot de heer . Lenssens,7

ellatie van

Gemeenschapsminister van Volksgezond-
heid en Leefmilieu, over de uitreiking van
een nieuwe exploitatievergunning aan
Phillips Petroleum te Tessenderlo
Hoofdelijke stemming, blz. 1367

Spreker : de heer W. Desaeyere

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer M. Capoen tot de heer J. Pede,
Gemeenschapsminister van Binnenlandse
Aangelegenheden en Ruimtelijke Orde-
ning, over de beslissing van 25 februari
1987 van de Vlaamse Executieve  inzake
de aanleg van de autoweg Pecq-Armentie-
res
Hoofdelijke stemming, blz. 1369

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer F. Vandenbroucke tot de heer
T. Kelchtermans, Gemeenschapsminister
van Onderwijs en Vorming, over de ont-
wikkeling van de zogenaamde schakelpro-
jecten en de aanwending van de bijkomen-
de middelen die door de nationale Rege-
ring ter beschikking worden gesteld voor
de vorming van laaggeschoolde werklozen
Hoofdelijke stemming, blz. 1370

Spreker : mevrouw N. Maes

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer W. Claes tot de heer P. Dewael,
Gemeenschapsminister van Cultuur, over
de Opera voor Vlaanderen
Hoofdelijke stemming, blz. 1371

Spreker : mevrouw L. Detiège

Interpellaties (R.v.O. art. 72) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer H. Coveliers tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Economie en Werkgelegen-
heid, over de weigering van de Vlaamse
Executieve om de heer Duijssens als kan-
didaat-burgemeester van Voeren voor te
dragen, blz. 1372

Sprekers : de heer H. Coveliers, Mi-
nister G. Geens

Indiening van moties, blz. 1376

van de werkzaamheden, blz.
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27e vergadering Donderdag 2 april 1987
Morgenvergadering

VOORZITTER : de heer F. Groot-
jans.
- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.
- De vergadering wordt geopend om
10 uur.
De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING

C. Smitt, J. Pepermans ; gezond-
heidsredenen.

F. Cauwenberghs, H. De Croo, J.
De Roo, A. Diegenant, E. Vande-
bosch, C. Verhaegen ; buitenlands

VOORSTELLEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende voor-
stellen van decreet werden inge-
diend :

- Voorstel van decreet van me-
vrouw N. Maes en de heer L.
Vanhorenbeek C.S. houdende in-
voering van het statuut van de le-
raars middenstandsopleiding
-198 (1986-1987) -Nr.l.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

- Voorstel van decreet van de heer
J. Ansoms C.S. houdende oprich-
ting van een Vlaamse Stichting
voor Verkeerskunde
-199 (1986-1987)-Nr.l.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

ONDERZOEKNAARDETAAL-
GROEP VERSLAG

Verdaging Indiening
De Voorzitter : Dames en heren, aan
de orde is het onderzoek naar de taal-
groep betreffende de heer Gerolf
Annemans, Volksvertegenwoordi-
ger, opvolger van Volksvertegen-
woordiger Karel Dillen. Ik stel vast
dat de heer Annemans niet aanwezig
is, zodat dit agendapunt moet wor-
den verdaagd.

De Voorzitter : Het volgende verslag
werd ingediend :

- door de heren L. Van den Bos-
sche en T. Van Parys, namens de
Commissie van Onderzoek, over
de Opera voor Vlaanderen
-141 (19851986)-Nr.2.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 27
2 april 1987

Berichten van verhindering
Onderzoek naar de taalgroep
Ingekomen stukken
Regeling van de werkzaamheden

SCHRIFTELIJKE
(R.v.O. art.65)

VRAGEN

Indiening

De Voorzitter : Schriftelijke vragen
werden ingediend door :

- de heren J. Caudron, N. De Bat-
selier, A. De Beul, J. Depré, M.
Didden, M. Galle, mevrouw N .
Maes, de heren C. Marchand, P.
Peeters, J. Sauwens, H. Suyker-
buyk, J. Valkeniers, W. Van Dur-
me, J. Van Elewyck, L. Vanho-
renbeek,  mevrouw M. Van Puym-
broek, de heer L. Vanvelthoven.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De Voorzitter :Namens  de betrokken
leden van de Executieve wordt voor-
gesteld de volgorde van de op de
agenda vermelde interpellaties als
volgt te wijzigen :

- interpellaties 1 en 2 worden res-
pectievelijk 2 en 1 ;
-interpellaties 3 tot 10 worden
respectievelijk 7 tot 14 ;
- interpellat ies 11,12,14  en 15
worden respectievelijk 6,3,4 en 5.

De heer Van Elewyck heeft het
woord.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, wij zijn het met dit
voorstel niet eens.

Ten eerste, bepaalt het Reglement in
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De heer H. Schiltz : Daarom vraag 
ik u of men de interpellanten alle-
maal tijdig heeft kunnen bereiken. 

Minister G. Geens : De uitbreiding 
van de telefoon is een nationale ma-
terie. 

Van Elewyck

welke volgorde de interpellaties wor-
den gehouden. Wij zijn, zoals u weet,
zeer aan het Reglement gehecht.

Ten tweede, in het Bureau van de
Raad is de volgorde van de interpel-
laties afgesproken in aanwezigheid
van een afgevaardigde van de Execu-

men, omdat zij, in tegenstelling met
 zij dachten, bijvoorbeeld maar in

de late namiddag kunnen interpelle-
ren, worden hun prerogatieven aan-
getast. In deze moeten de rechten
van de leden voorrang hebben op de
praktische wensen die, na de vaststel-
ling van de agenda, van elders kun-
nen komen.

tieve.

Ten derde, in onze fractie zijn schik-
kingen getroffen zowel door de inter-
pellanten als door leden die in som-
mige interpellaties het woord wens
te voeren. Het is onmogelijk dat te
wijzigen zonder enige voorkennis
voor de leden van de Raad. Derhalve
zijn wij het met het voorstel niet
eens.

De Voorzitter : Minister Pede heeft
het woord.

Minister J. Pede : Mijnheer de Voor-
zitter, het is juist dat op het ogenblik
dat wij de agenda voor vandaag in
het Bureau van de Raad hebben op-
gesteld, er een akkoord was over de
volgorde van de interpellaties. Ach-
teraf heb ik echter van collega’s in de
Executieve vernomen dat zij voor
vanavond reeds bepaalde verplichtin-
gen hadden aangegaan. Door het feit
dat de vergadering van de Vlaamse
Raad vandaag nogal laat zou kunnen
uitlopen, heb ik gemeend dat de le-
den wel zo vriendelijk zouden zijn
om een klein gebaar te doen met de
agenda te wijzigen om de leden van
de Executieve toe te laten hun ver-
plichtingen elders na te leven. Mocht
dat niet mogelijk zijn, dan leggen wij
ons daar vanzelfsprekend bij neer.

De Voorzitter : De heer Schiltz heeft
het woord.

De heer H. Schiltz : Mijnheer de
Voorzitter, ik denk dat wij erin prin-
cipe wel kunnen vanuit gaan dat in-
dien er zonder bezwaar schikkingen
kunnen gebeuren, er geen enkele re-
den is om zich formalistisch vast te
bijten in een agenda. Ik denk echter
dat vooral de rechten van de leden
die ingeschreven zijn voor interpella-
ties, moeten worden gerespecteerd.
Indien zij niet de vooravond kunnen
worden gecontacteerd  om hen toe te
laten hun schikkingen anders te ne-
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Mijn vraag is dus of men deze inter-
pellanten tijdig heeft kunnen contac-
teren om te vragen of zij andere
schikkingen konden treffen dan voor-
zien. tegen een wijziging van de agen-
da heb ik geen bezwaar, maar de le-
den onverhoeds confronteren met
een complete verandering van de
volgorde van de interpellaties, is niet
erg heus. Het is eerlijk gezegd een
aantasting van de prerogatieven van
de leden.

dat er eenstemmigheid heerst over
deze wijziging van de agenda.

Ik stel voor dat wij dan de agenda
handhaven zoals deze door het Bu-
reau werd opgesteld.

Dat zal zo geschieden.

DRINGENDE VRAGEN (R.v.O.
art. 66,3)

Dringende vraag van de heer H.
Schiltz tot de heer P. Deprez, Ge-
meenschapsminister van Externe Be-
trekkingen, over het belemmeren
van de verspreiding van de brochure
,,Vlaanderen”  in het buitenland

De Voorzitter : Aan de orde is de
dringende vraag van de heer Schiltz
tot de heer Deprez, Gemeenschaps-
minister van Externe betrekkingen,
over het belemmeren van de ver-
spreiding van de brochure ,,Vlaande-
ren” in het buitenland.

De Voorzitter : Zodra ik het verzoek
van Minister Pede had ontvangen
heb ik via de fracties van de Raad
laten weten dat die vraag zou worden
gesteld.

De heer Schiltz heeft het woord.

De heer J. De Seranno : Mijnheer
de Voorzitter, zowel als de leden van
de Executieve kunnen ook de inter-
pellanten verbintenissen hebben voor
deze avond. Bovendien kunnen de
interpellaties alle leden van de Raad
interesseren.

Mijn fractie is trouwens van mening
dat de leden van de Executieve zich
moeten beschikbaar houden op da-
gen die voor de Vlaamse Raad zijn
voorzien.

Terloops voeg ik er aan toe dat dit
ook geldt voor de woensdagvoormid-
dag die door de leden van de Execu-
tieve ten behoeve van de Raad z o u
moeten worden vrijgehouden. Dat is
evenwel een andere kwestie.

Namens mijn fractie stel ik voor de
agenda te behouden zoals deze was
vastgesteld.

De Voorzitter : Ik heb niet de indruk

Regeling  werkzaamheden
Verspreiding brochure .,Vlaanderen  

De heer H. Schiltz (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, de Vlaamse
Executieve heeft, op initiatief van de
Gemeenschapsminister, een gewaar-
deerde brochure ,.Vlaanderen”  uitge-
geven, vooral bestemd om verspreid
te worden in diplomatiek middens en
dergelijke. te dien einde werd deze
brochure ter beschikking gesteld van
de Belgische diplomatieke posten.

In dit verband ontvingen de ambassa-
des, beroepsconsulaten en vaste af-
gevaardigden van België bij de Inter-
nationale Organismen evenwel van-
wege de heer Tindemans, Minister
van Buitenlandse Betrekkingen, een
nota, luidend als volgt : ,,Naar mijn
diensten vernemen zou de Vlaamse
Gemeenschap aan al onze diploma-
tieke posten en misschien ook wel
aan onze beroepsconsulaten een bro-
chure gezonden hebben die ,,Vlaan-
deren” heet.

Ik verzoek U en uw medewerkers de-
ze brochure niet te verspreiden tot
nader bericht van mijnentwege.Ik
zou U dankbaar zijn mij te laten we-
ten hoeveel exemplaren U eventueel
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Schiltz

van deze brochure ontvangen hebt en
in welke taal zij gesteld zijn.”

Mag ik van de
ter vernemen :

Gemeenschapsminis-

1. of hij voorafgaandelijk of nadien
op officiële wijze ingelicht werd over
het verzenden van deze nota ;

2. of de instructie in deze nota vervat,
ingetrokken werd, zo ja, wanneer ?

De Voorzitter : Minister Deprez
heeft het woord.

Minister P. Deprez (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, de brochure
,,Vlaanderen”  werd verstuurd via de
administratieve procedure die bij het
Ministerie van Buitenlandse Zaken
gangbaar is voor het versturen van
poststukken naar de Belgische am-
bassades en consulaten-generaal.

Ik kan het geachte lid mededelen dat
ikzelf. noch mijn kabinet op enige
wijze in kennis gesteld werden van
een bezwaar vanwege het Ministerie
van Buitenlandse Zaken om deze
brochure te verspreiden.

Het is mij dus ook niet mogelijk te
antwoorden op het tweede lid van de
vraag.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Dringende vraag van de heer W.
Luyten tot de heer P. Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur,
over het jubileumfeest van het ANZ
en de houding van de BRT ter zake

De Voorzitter : Aan de orde is de
dringende vraag van de heer Luyten
tot de heer Dewael, Gemeenschaps-
minister van Cultuur, over het jubi-
leumfeest van het ANZ en de hou-
ding van de BRT ter zake.

De heer Luyten heeft het woord.

De heer W. Luyten (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, op 3 mei
wordt het 50e Vlaams Nationaal
Zangfeest ingericht door het ANZ.
Wij vernemen dat sinds vele weken

alle zitplaatsen van dit jubileumzang-
feest zijn uitverkocht. Dit verheu-
gend feit verwondert mij niet omdat
ik via buitenlandse bezoekers talrijke
malen de geestdrift hiervoor kon
vaststellen bij andere volkeren die
voor hun volkscultuur en hun muziek
bekommerd zijn.

Op donderdag 26 maart, bij het be-
grotingsdebat, beklemtoonde Minis-
ter Kelchtermans zijn zorg voor het
volkslied in onderwijs en samenle-
ving. Wat meer verwondering wekt
is de weinige aandacht die de Vlaam-
se Staatsradio en -TV aan dit uniek
gebeuren besteedde. Aan een Minis-
ter die in het kader van zijn ,,Vlaan-
deren Leeft” -campagne zopas in
kostelijke krantenpubliciteit rond
BRT 3 -25 jaar de namen gebruikte
van Jef Van Hoof, stichter van dit
zangfeest en Armand Preud’homm-
me, bezieler  ervan tot aan zijn dood,
wil ik de volgende dringende vragen
stellen, nadat ik vernam dat de BRT
op het ogenblik van mijn vraag nog
geen contacten nam in verband met
het 50” jubileumzangfeest.

1. Kan, wegens het jubileumkarakter
en het uitverkocht zijn van de zaal,
de radio en TV geen integrale uitzen-
ding van dit zangfeest verzorgen ?

2. Zo ja, wordt het dan niet dringend
hiertoe de nodige voorbereidingen te
treffen ?

3. Zo neen, wat voorziet de BRT dan
wel bij dit jubileumzangfeest ?

4. Is dit gebrek aan belangstelling
niet totaal in tegenstelling met de
sympathieverklaringen van Ministers
en Vlaamse instanties vooral bij het
overlijden en herdenken van de ge-
noemde en andere Vlaamse compo-
nisten ?

5. Welke maatregelen kan de Minis-
ter nemen bij blijvende kwade wil
van de BRT ten opzichte van het
Vlaamse volkslied ?

De Voorzitter : Minister Dewael
heeft het woord.

Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, alvorens in te gaan op de
vraag van het geachte lid moge ik
hem ter kennis brengen dat artikel 2

$2 van het BRT-decreet van 28 de-
cember 1979 het Instituut autonomie
verleent inzake zijn programmatie.
Het is dus de Raad van Beheer van
de BRT, die door deze Raad wordt
benoemd, die beslist over aangele-
genheden zoals door collega Luyten
gesteld.

Zoals mijn voorganger waak ik er
angstvallig over de door de decreet-
gever gewenste bevoegdheidsafbake-
ning niet te overschrijden door de
BRT opdrachten, suggesties of voor-
stellen te geven in verband met de
programmering.

De BRT, geraadpleegd over zijn in-
tenties inzake de verslaggeving van
het 50’ Vlaams Nationaal Zangfeest,
gaf de volgende informatie. Uiter-
aard zal in de BRT radio- en TV
nieuwsuitzendingen aandacht be-
steed worden aan de inhoud van de
toespraken die zullen gehouden wor-
den naar aanleiding van het zang-
feest, zoals dit ieder jaar gebeurt.

Wat de radio betreft zal op BRT 1
een interview uitgezonden worden
met een lid van het organiserende co-
mité. Daarnaast voorziet men in uit-
gesteld relay een montage van onge-
veer 1 uur, wat het muzikaal gedeelte
betreft.

Wat de televisie aangaat program-
meert men - bij wijze van aankondi-
ging en promotie van het 50’ jubi-
leumzangfeest - op zondag 26 april
om 15u25 een compilatie van onge-
veer 20 minuten van het 49” zanfeest.

De programmaplanning rond het 50”
zangfeest is momenteel nog in onder-
zoek. Indien het geachte lid dit
wenst, zal ik hem op de hoogte bren-
gen van de nadere gegevens, zodra
die mij bekend zijn.

Ik laat het, in het licht van het voor-
gaande, aan de Raad om te conclude-
ren of er ,,gebrek aan belangstelling”,
en ,,blijvende kwade wil van de BRT
ten opzichte van het Vlaams Volks-
lied” bestaat. Persoonlijk meen ik
van niet.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.
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MOTIE VAN ORDE

Coördinatie werkzaamheden Raad
met Wetgevende Kamers

De Voorzitter : De heer Schiltz heeft
het woord bij de motie van orde.

De heer H. Schiltz : Mijnheer de
Voorzitter, ik vraag het woord bij
motie van orde omdat ik hier zopas
verneem van enkele leden van mijn
fractie dat zij worden opgeroepen
een commissievergadering in de Se-
naat bij te wonen. Het is dus niet
alleen zo dat er deze voormiddag een
commissie wordt samengeroepen van
de Kamer van Volksvertegenwoordi-
gers, ook in de Senaat vergadert de
Commissie voor Economische Za-
ken.

Mijnheer de Voorzitter, voor de zo-
veelste maal moet ik signaleren dat
de afspraken dienen te worden geres-
pecteerd. Ik vraag u mat aandrag het
stelselmatig onder de voet lopen van
de Vlaamse Raad tegen te gaan door
energiek nogmaal bij de Voorzitters
van Kamer en Senaat, respect voor
afspraken te vragen (Applaus)
De Voorzitter : Mijnheer Schiltz, dat
zal ik zeker doen, maar dan moet ik
mij toch ook richten tot sommige
Voorzitters van onze Commissies die
zich ook niet beperken tot de weken
voorbehouden voor de Raad, het-
geen onze positie natuurlijk ver-
zwakt.

De heer H. Schiltz : Dat spreekt van-
zelf. Pacta  sunt servanda.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

VRAGEN (R.v.O. art. 66)

Vraag van de heer N. De Batselier
tot de heer G. Geens, Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over de moeilijk-
heden in het textiel- en metaalbedrijf
Manta te Waasmunster.

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer De
Batselier tot de heer Geens, Voorzit-

ter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Economie
en Werkgelegenheid, over de moei-
lijkheden in het textiel- en metaalbe-
drijf Manta te Waasmunster.

De heer De Batselier  heeft  het
woord.

De heer N. De Batselier (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, collega’s, het textiel- en
metaalbedrijf Manta te Waasmunster
verkeert in grote moeilijkheden.

De Generale Bank wil niet langer
zijn krediet verschaffen aan het be-
trokken bedrijf.

Een consortium van vier banken wil
de kredietlijnen van de Generale
Bank overnemen als de overheid een
waarborg wil garanderen. is dit
reëel ?

De NMNS neemt nu blijkbaar een
afwachtende houding aan.

Dit bedrijf valt zowel onder de natio-
nale sectoren wat textiel betreft, als
onder het Gewest wat het metaal be-
treft.

Zijn er reeds contacten geweest met
de vakbonden en de leiding van Man-
ta ? Klopt het dat dit enkel met een
ACV-delegatie was ? heeft men nog
de bedoeling de vakbonden gezame-
lijk te ontvangen ?

Wat zijn nu de kansen van het be-
drijf ? Heeft het management niet
enorm zwak in dit bedrijf gepres-
teerd ?

Wat is het Vlaamse Gewest bereid
als inspanning te doen ?

Welke opdracht geeft zij aan de
GIMV  ? Wil men dit dossier in de
derde fuctie doen behandelen ?

Willen de prive-aandeelhouders  nog
een echte inspanning doen ? Bestaat
er een herstructureringsplan ? Wat
zijn de grote lijnen daarvan ?

of wil het Vlaamse Gewest eerder
na faling de goede stukken uit het
bedrijf aan anderen bedrijven verko-
pen ? Zijn hiervoor reeds de nodige
contacten gelegd ?

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, ik zal mij beperken tot de hui-
dige situatie van het dossier Manta.
Ik meen inderdaad dat het op dit
ogenblik van weinig nut is om de vol-
ledige historiek van dit dossier te ver-
melden, temeer daar ik dan ruim-
schoots mijn tijd zou overschrijden
voor een antwoord op een mondelin-
ge vraag.

Na een eerste contactname op het
niveau van het Vlaamse Gewest
bleek dat een afzondering van Man-
ta-metaal als één der bestaande afde-
lingen niet haalbaar bleek. Derhalve
werd het dossier, gelet op het belang
van de textielactiviteit in het geheel
- 82 procent van de totale omzet -
op het niveau van Economische Za-
ken verder behandeld.

Door de Minister van Economische
Zaken en de Minister van Financiën
werd een concreet voorstel gedaan
waarbij de nationale overheid zich
bereid verklaarde tot engagementen,
zowel inzake staatswaarborg als inza-
ke een nieuwe inbreng van de
NMNS. Dit voorstel werd duidelijk
gekoppeld aan een formeel engage-
ment, zowel vanwege de bankiers, als
vanwege de aandeelhouders. Tevens
werd hierbij duidelijk gesteld dat een
herstructureringsplan in samen-
spraak met de Minister van Economi-
sche Zaken en van Financiën en de
NMNS zou worden gedefinieerd en
goedgekeurd.

Dit herstructureringsplan kwam op
20 maart ter beschikking. Hieruit
bleek dat mits een zeer zware her-
structurering van het bedrijf en dit
zowel op het financieel vlak als inza-
ke een grondige aanpassing van het
bedrijf op organisatorisch, manage-
ment- als op het tewerkstellingsvlak,
overlevingskansen mogelijk zijn. De-
ze aanpassingen zijn noodzakelijk om
te kunen beantwoorden aan haalbare
bedrijfs-economische eisen, onder
meer met betrekking tot de produk-
tie- en afzetmogelijkheden.

Naast belangrijke financiële inspan-
ningen vanwege de huidige aandeel-
houders, het personeel en de huidige
hoofdbankier, wordt in deze context
ook aan de overheid een belangrijke
bijdrage gevraagd. Vanwge de
NMNS  en het Openbaar Krediet-Na-
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tionaal werden in dit verband zeer
belangrijke voorstellen gedaan. Ook
aan het Vlaamse Gewest werd in dit
opzicht een inspanning gevraagd. De
Vlaamse Executieve heeft op 25
maart 1987 in dit verband een beslis-
sing genomen. Hierbij zal onder de
vorm van een obligatielening die
loopt tot eind 1989 aan Manta een
bedrag van 25 miljoen frank ter be-
schikking gesteld worden. Uiterlijk
tegen eind 1989 wordt immers een
volledige afzondering van Manta-me-
taal verwachte, zodat de Vlaamse
Executieve op dat ogenblik of desge-
vallend voordien, mocht de afzonde-
ring eerder plaatsgrijpen, kan beslis-
sen om dit bedrag al dan niet als ka-
pitaal in te brengen in deze maat-
schappij. Bij deze operatie werd de
GIMV reeds betrokken. Deze laatste
zal het dossier verder behandelen in
het kader van de derde functie. Wat
de benodigde commerciële kredieten
betreft heeft de Generale Bank zich
reeds bereid verklaard om ten belope
van 40 procent voor de verdere be-
hoeften in te staan. Daarnaast wer-
den gesprekken gevoerd met een
drietal banken, teneinde het reste-
rende saldo van commerciële kredie-
ten op te vullen. Wat deze laatsten
betreft worden nog deze week de ver-
eiste beslissingen ingewacht zodat
een eventuele oplossing nog steeds
hangende is.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

De heer Cortois heeft het woord.

Vraag van de heer W. Cortois tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over de mogelijke
verdwijning van het voedingsbedrijf
Delacre te Vilvoorde.

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Cor-
tois tot de heer Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Economie
en Werkgelegenheid, over de moge-
lijke verdwijning van het voedingsbe-
drijf Delacre te Vilvoorde.

De heer W. Cortois (op de fribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
het voedingsbedrijf Delacre te Vil-
voorde, waar het circa honderd jaar
gevestigd is, stelt op dit ogenblik on-
geveer 680 personen tewerk, waaron-
der een belangrijk aantal vrouwen.
Enkele jaren geleden werd het be-
drijf overgenomen door een multina-
tionale groep. Een van de eerste be-
sluiten aan de nieuwe leiding was de
oprichting van een nieuwe produktie-
eenheid in Wallonië, meer bepaald
in Lambermont, nabij Verviers. toen
reeds rees bij velen de vraag of deze
nieuwe vestiging geen hypotheek be-
tekende voor de toekomst van de Vil-
voordse produktiezetel. Naar men
mij zegt zou in 1985 of 1986 de
Vlaamse Gemeenschap nog een niet
onbelangrijke steun aan de exploita-
tie te Vilvoorde hebben verleend.

Graag vernam ik of dit juist is, onder
welke vorm en voor welk bedrag de-
ze steun werd verleend. Ik veronder-
stel daarenboven dat aan deze steun
voorwaarden inzake tewerkstelling
werden verbonden. Ondertussen ne-
men meer en meer geruchten vorm
dat op lange termijn inderdaad de to-
tale produktie - niet de commercië-
le zetel - naar Wallonië zou worden
overgebracht. Naar mij bekend is de
Ondernemingsraad reeds gevat door
een besluit van de directie om een
belangrijke produktielijn eind dit jaar
naar Lambermont over te brengen.
Deze maatregel zou een velies van
80 tot 120 arbeidsplaatsen beteke-
nen. Een drietal weken geleden heb-
ben - toen heb ik deze vraag willen
stellen, maar de werkzaamheden van
de Raad hebben dit niet mogelijk ge-
maakt - de vakbonden ter zake
reeds een begin van actie gevoerd.

Is de Gemeenschapsminister op de
hoogte van deze toch wel zorgwek-
kende evolutie ? Het Arrondisse-
ment Halle-Vilvoorde heeft in een
recent verleden reeds zware klappen
moeten incasseren. Denken we maar
aan de Michelin-affaire. Het gelei-
delijk opdoeken van een fabriek die
bijna 700 mensen tewerkstelt zou een
nieuwe slag betekenen.

Acht de Gemeenschapsminister het

derhalve niet gewenst de directie van
het betrokken bedrijf uit te nodigen
teneinde de precieze intenties te ken-
nen en desnoods te reageren ?

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, in tegenstelling met hetgeen
het geachte lid meent werd de NV
Delacre reeds in het jaar 1961 over-
genomen door de Amerikaanse muli-
national Campbell Company.

In 1972 nam Delacre op zijn beurt de
NV Godiva  over die te Koekelberg
pralines produceert.

Twee jaar later, in 1974 dus, bouwde
Delacre een moderne fabriek te
Lambermont bij Verviers waar even-
eens koekjes worden aangemaakt.

Momenteel beschikt de N.V. Delacre
in België over drie exploitatiezetels
namelijk te Vilvoorde, te Koekelberg
en te Lambermont. Zeer belangrijk
is bovendien dat de Europese Staf
van de Campbell Company eveneens
te Vilvoorde is gevestigd en volledig
geïntegreerd is in de NV Delacre.

Wat de bedoelde steun betreft kan ik
het geachte lid melden dat het inves-
teringsproject dat gedurende de pe-
riode 1986-1987 te Vilvoorde zal wor-
den gerealiseerd inderdaad de ge-
bruikelijke tegemoetkoming vanwe-
ge het Vlaamse Gewest heeft beko-
men.

De geruchten als zou op lange ter-
mijn de totale produktie naar Wallo-
nië worden overgebracht zijn door de
Directie van de onderneming, welke
op mijn Kabinet voor een gesprek
ter zake werd uitgenodigd, tegenge-
sproken en worden als volledig uit de
lucht gegrepen beschouwd. Het is in
tegendeel zo dat het aan de gang zijn-
de investeringsprogramma de con-
currentiekracht van de vestiging in
Vilvoorde zal verstevigen.

De Directie van het bedrijf ontkent
eveneens dat er een produktielijn van
Vilvoorde naar Lambermont zal wor-
den overgebracht. Wel is voor het
einde van dit jaar in de Waalse vesti-
ging de installatie van een nieuwe bij-
komende produktielijn gepland die
de rendabiliteit van de onderneming
als geheel zal verbeteren.
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G. Geens

Mochten er op termijn op het gebied
van de tewerkstelling herstructure-
ringen worden doorgevoerd dan zal
dit volgens de Directie steeds via de
geëigende kanalen worden overlegd
en zal mijn Kabinet hiervan alleszins
op de hoogte worden gebracht.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer H. Schiltz tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over de betrok-
kenheid van de Vlaamse Gemeen-
schap bij de onderhandelingen over
de waterverdragen met Nederland.

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Schiltz
tot de heer Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over de betrok-
kenheid van de Vlaamse Gemeen-
schap bij de onderhandelingen over
de waterverdragen met Nederland.

De heer Schiltz heeft het woord.

De heer H. Schiltz (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ter, collega’s, volgens artikel 81 van
de bijzondere wet op de hervorming
van de instellingen wordt de Execu-
tieve betrokken bij de onderhande-
lingen over de internationale akkoor-
den in de aangelegenheden waarvoor
de Raad bevoegd is.

Graag vernam ik van de Voorzitter
van de Vlaamse Executieve op welke
wijze de betrokkenheid van de
Vlaamse Gemeenschap wordt gerea-
liseerd en georganiseerd in de inter-
nationale onderhandelingen met Ne-
derland voor de totstandkoming van
de Waterverdragen. Ondermeer zou
ik willen vernemen hoever de onder-
handelingen gevorderd zijn, welke
diensten van de Vlaamse Gemeen-
schap in de voorbereiding ingescha-
keld zijn en wie de woordvoerder van
de Vlaamse Executieve is in dit be-
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langrij ke dossier ? Wanneer en met
welke resultaten werd dit dossier in
het Overlegcomité behandeld ? Wer-
den er contacten gelegd met de Waal-
se Executieve ten aanzien van het
probleem van het waterdebiet ? Wel-
ke concrete planning bestaat er om
de aan de door Nederland gevraagde
waterkwaliteitseisen, tegemoet te ko-
men ?

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s, de
Vlaamse Executieve is op diverse wij-
zen betrokken geweest bij de voorbe-
reiding van de onderhandelingen met
Nederland over de Waterverdragen.
Concreet was de Vlaamse Executieve
vertegenwoordigd in de interministe-
riële werkgroep Waterverdragen, die
in 1982 werd opgericht. Daarnaast
heeft de Vlaamse Executieve een
vertegenwoordiger in de gemengde
technische Maas- en Scheldecommis-
sies.

Tot op heden is de Vlaamse Execu-
tieve echter niet betrokken bij de on-
derhandeling met Nederland in de
commissie Biesheuvel-Davignon.

De Vlaamse Executieve heeft aange-
drongen om ab ovo bij deze interna-
tionale onderhandelingen betrokken
te worden.

Deze aangelegenheid wordt thans be-
handeld in het Overlegcomité Rege-
ring - Executieven.

De Voorzitter : Dit incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer L. Dhoore tot de
heer P. Akkermans, Gemeenschaps-
minister van Huisvesting, over de le-
ningen tegen verminderde intrest aan
mijnwerkers.
Vraag  van de heer J. Gabriels tot de
heer P. Akkermans, Gemeenschaps-
minister van Huisvesting, over de
rentevermindering voor leningen aan
mijnwerkers.
De Voorzitter : Aan de orde zijn de
mondelinge vragen van de heer
Dhoore tot de heer Akkermans, Ge-

Verdwijning  voedingsbedrijf Delacre
Waterverdragen  met Nederland
Rentevermindering  leningen mijnwerkers

meenschapsminister van Huisvesting,
over de leningen tegen verminderde
intrest aan mijnwerkers en van de
heer Gabriels tot Minister Akker-
mans over de rentevermindering
voor leningen aan mijnwerkers.

De heer Dhoore heeft het woord.

De heer L. Dhoore (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ik wens drie
vragen te stellen in verband met de
leningen tegen verminderde intrest
aan mijnwerkers.

De herstructurering van de KS zal
ongetwijfeld met zich meebrengen
dat een aantal mijnwerkers vrijwillig
het bedrijf zullen verlaten. Zullen de
voordelen die zij thans genieten, be-
houden blijven en zal onder meer het
degressief tarief verder worden toe-
gepast ? Tussen 0 en 5 jaar is er een
rentetarief van 2,5 procent. Per schijf
van vijf jaar anciënnitait is er 0,5 pro-
cent vermindering. Zelf indien be-
paalde, niet onbelangrijke, voorde-
len verbonden zijn aan het verlaten
van het bedrijf, zal dit naar ik veron-
derstel niets aan dit statuut wijzigen
aangezien men geen rekening houdt
met het inkomen voor de berekening
van de rentevermindering.

De nieuwe dossiers die worden inge-
diend maar nog niet zijn behandeld,
worden afgewezen omdat ze niet vol-
doen aan de volgens mij terechte
voorwaarde van regelmatigheid op
het werk. de arbeiders konden door
stakingsdagen niet voldoen aan deze
voorwaarde. In alle andere sectoren
van de sociale wetgeving werd altijd
rekening gehouden met de stakings-
dagen die door de vakbonden werden
erkend. Ik ken concrete gevallen.

Op het volgende probleem heb ik
reeds vroeger gewezen. een aantal
mijnwerkers hebben een lening ge-
sloten bij de ASLK vóór zij in de
mijnen aan het werk konden. Is het
mogelijk dat dergelijke leningen wor-
den omgezet in mijnwerkerslenin-
gen ? Men heeft mij beloofd dat dit
zal worden onderzocht. Vroeger
heeft men dringende gevallen aan-
vaard. Ik dring aan dat dit ook nu
systematisch gebeurt. Dit zal geen
verzwaring van de lasten met zich
brengen want wellicht zullen er de
volgende jaren geen mijnwerkers
meer bijkomen.
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De Voorzitter : De heer Gabriels
heeft het woord.

De heer J. Gabriels (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, naar
aanleiding van het Plan-Gheyselinck
stellen ontzettend veel mijnwerkers
vragen over hun zogenaamde mijn-
werkerslening. Hoewel er enige
klaarheid werd gebracht door een
mededeling van het Kabinet van Mi-
nister Akkermans, blijven toch nog
heel wat vragen onbeantwoord. In de
informatiecentra bij KS kan hun
dienaangaanden geen enkel zinnig
antwoord gegeven worden.

gevolge herstructurering al dan niet
vrijwillig, aan het beroep van mijn-
werker verzaken, toch het voordeel
van de rentevermindering blijven ge-
nieten. Dit houdt tevens in dat het
degressief tarief verder zal toegepast
worden. In het ontwerp van decreet
wordt een terugwerkende kracht
voorzien. Ik zal dit ontwerp van de-
creet binnenkort via de gebruikelijke
kanalen aan de Vlaamse Regering
overleggen.

tot subsidiëring van de samenwer-
kingsinitiatieven op de eerste lijn.

De heer Moens heeft het woord.

Daarom had ik graag van de Minister
vernomen welke beslissingen er
dienaangaande genomen worden.

Ten tweede, dat de mijnwerker gedu-
rende de drie maanden, die vooraf-
gaan aan het verzoek om rentever-
mindering, effectief en ononderbro-
ken als dusdanig tewerkgesteld was,
wordt vastgesteld op basis van de ver-
klaring verstrekt door de werkgever.

De heer G. Moens (op de tribune):
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, in zijn omzend-
brief aan de erkende Diensten voor
Thuisverzorging van 29 januari 1987
stelt de Minister dat de verpleegkun-
digen, die in het kader van het ko-
ninklijk besluit van 27 december 1950
erkend en gesubsidieerd worden,
door de diensten werkelijk zelf te-
werkgesteld moeten worden. Uit de
context blijkt dat de Minister hier-
mee bedoelt een tewerkstelling in de
vorm van een arbeidscontract.

1. Iemand die op vrijwillige basis zijn
ontslag neemt en hiervoor 800.000
frank netto ontvangt, blijft die genie-
ten van de rentevermindering op zijn
lening ?

2. Blijven mijnwerkers die bij hun
werklozenuitkering een opleg krijgen
van 10.000 fank per maand geduren-
de een aantal jaren, hun rentever-
mindering zonder probleem ontvan-
gen ?

Ten derde, wat betreft de erkenning
van kredietinstellingen en de daaraan
verbonden gebeurlijke omzetting van
de lening worden nieuwe mogelijkhe-
den onderzocht. In het ontwerp-de-
creet zal hiertoe verwezen worden
naar een uitvoeringsbesluit te nemen
door de Vlaamse Executieve.

3. Een mijnwerker die nu ontslag
neemt om in een ander bedrijf te
gaan werken, blijft deze genieten van
de rentevermindering op een aange-
gane lening ?

Ten vierde, dossiers over toekenning
van een goedkope lening die hangen-
de zijn bij mijn administratie zullen
uiteraard verder worden afgehan-
deld.

Verschillende tot nu toe erkende
diensten hebben deze tewerkstelling
opgevat in de vorm van een contract
met zelfstandigen die hun vergoeding
op honorariumbasis verkrijgen. Zij
werden, na onderzoek van hun dos-
sier, door de Minister in het verleden
erkend. Uit bovenstaande omzend-
brief blijkt een fundamentele wijzi-
ging van interpretatie, die precies
komt op het moment dat de erken-
ning in het kader van het koninklijk
besluit van 1950 nieuwe en zeer be-
langrij ke consequenties krijgt.

4. Jonge mijnwerkers wier dossier
over toekenning van een goedkope
lening hangende is, zullen zij nog
kunnen rekenen op een beslissing ter
zake ?

Ten vijfde, nadat ik de beide sprekers
heb gehoord, zal ik aan Minister Ak-
kermans suggereren eventueel een
rondschrijven te sturen naar de diver-
se huisvestigingsmaatschappijen zo-
dat deze zo goed mogelijk zijn inge-
licht over de huidige stand van zaken.

De Voorzitter : Minister Deprez, die
zal antwoorden namens Minister Ak-
kermans, heeft het woord.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Minister P. Deprez (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ik lees u de
tekst die Minister Akkermans mij
heeft doorgegeven.

Ik heb de eer de geachte leden mede
te delen wat volgt.

Ten eerste. dat een ontwerp van de-
creet klaarligt om de gevolgen van
de herstructurering van de Kempense
Steenkoolmijnen voor de lopende le-
ningen tegen lage rente aan mijnwer-
kers op te vangen. Meer bepaald zal
worden voorzien dat degenen, die in-

Vraag van de heer G. Moens tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister  van Volksgezondheid en Leef-
milieu, over de voorwaarden tot sub-
sidiëring van de samenwerkingsinitia-
tieven  op de eerste lijn.

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Moens
to t  de  heer  Lenssens ,  Gemeen-
schapsminister van Volksgezondheid
en Leefmilieu, over de voorwaarden

Vermits de samenwerking van mini-
mum 50 verpleegkundigen van er-
kende diensten nodig is om in aan-
merking te komen voor subsidiëring
in de nieuwe regeling van het besluit
van de Executieve van 19 november
1986, als samenwerkingsintiatief op
de eerstelijn, zou een beperking van
die erkenning een ernstige ingreep
kunnen betekenen in het evenwichtig
aanbod van de subsidieerbare initia-
tieven.  Diensten van georganiseerde
zelfstandige verpleegsters zouden als
intiatiefnemer van samenwerking op
de eerstelijn uit de boot vallen. Is dit
wenselijk ten opzichte van deze nog
altijd grootste groepzorgenverstrek-
kers ? Het gevaar is zelfs niet denk-
beeldig dat één bepaalde organisatie
die in Vlaanderen een quasi monopo-
liepositie bekleedt, bijna de enige
zou zijn die als samenwerkingsintia-
tiefnemer erkend zou worden.

1. Impliceert genoemde omzendbrief
dat de Minister de bestaande erken-
ningen zal herzien ?
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Moens

2. Kunnen bestaande georganiseerde
groeperingen van zelfstandige ver-
pleegsters in aanmerking komen voor
subsidiëring volgens het besluit van
19 november 1986 ?

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, colle-
ga’s, de voorwaarden voor erkenning
opgesomd in het koninklijk besluit
van 27 december 1950 behelsen dui-
delijk de voorwaarde het in dienst
genomen personeel onder een be-
diendencontract aan te nemen.

In het verleden werd wel eens aan
een koepel toegelaten hiervan af te
wijken om aan de noodzakelijke 20
diensten in 3 provincies te komen,
die voorwaarden zijn voor erkenning.

Deze uitzondering is echter op som-
mige plaatsten regel geworden.

Zoals ik tijdens het begrotingsdebat
reeds meedeelde, ben ik bereid te on-
derzoeken of tussen diensten en zelf-
standige verpleegkundigen een over-
eenkomst kan afgesloten worden die
een duidelijke afspraak inhouden in-
zake het noodzakelijk toezicht, coör-
dinatie, navorming en kwaliteitsbe-
waking. Indien een dergelijke over-
eenkomst juridisch mogelijk is, ben
ik bereid het bestaande besluit ter
zake aan te passen.

In afwachting van de noodzakelijke
evaluatie bespreking van dit pro-
bleem zullen de bestaande erkennin-
gen niet worden ingetrokken.

Georganiseerde groeperingen van
zelfstandige verpleegkundigen die
niet aan de voorwaarden van het ko-
ninklijk besluit van 27 december 1950
voldoen, kunnen niet erkend wor-
den.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer W. Van Durme
tot de heer J. Lenssens, Gemeen-
schapsminister van Volksgezondheid

en Leefmilieu, over waterverontrei-
niging te Eeklo en het optreden van
OVAM ter zake

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Van
Durme  tot de heer Lenssens, Ge-
meenschapsminister van Volksge-
zondheid en Leefmilieu, over water-
verontreiniging te Eeklo en het op-
treden van OVAM ter zake.

De  heer  Van  Durme heef t  he t
woord.

De heer W. Van Durme (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, tenge-
volge van het winnen aan zand ont-
stond te Eeklo een vijver van één
hectare groot, die als stort voor iner-
te afval werd voorbestemd. Sedert ja-
ren zijn er klachten van de omwonen-
den omtrent het storten van allerlei
afval, die niet beantwoordt aan de
voorschriften van de vergunning. zo
loosde een tankwagen ‘s nachts een
niet te definiëren vloeistof en nog
niet zo lang geleden werd herhaalde-
lijk een olieachtige  stof geloosd. De-
ze winter werden alle vissen in het
water dood aangetroffen, samen met
een aantal watervogels. De ons be-
kende gegevens wijzen er op dat het
water van de vijver sterk verontrei-
nigd is.

Ik zou de Minister dan ook volgende
vragen willen stellen.

1. De jongste jaren werd herhaalde-
lijk klacht neergelegd bij de politie
en werd OVAM verwittigd. Waarom
heeft OVAM tot vorige maand ge-
wacht om het water te laten onder-
zoeken en in welke labo’s wordt het
onderzoek verricht ?

2. Welke officiële diensten hebben,
naast OVAM, een onderzoek naar
de kwalitiet van het water laten uit-
voeren ?
3. Is het juist dat de concentratie aan
nitraten en nitrieten zeer hoog is ?

4. Zijn er reeds resultaten van het
onderzoek gekend ?
5. Waarom wordt de stortplaats niet
afgesloten, rekening houdend met
het feit dat, tot verleden zomer, jon-
geren in de vijver zwommen ?

6. Welke maatregelen zullen worden
getroffen om de controle OP het stor-
ten waterdicht te maken ?

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, in ant-
woord op zijn vraag in verband met
de stortplaats voor inerte afval te
Eeklo, kan ik het geachte lid meede-
len dat het terrein een vergunning
heeft als klasse-111 stortplaats sedert
23 december 1983 voor een termijn
van 5 jaar.

Het terrein is conform de uitbatings-
voorwaarden afgesloten. Dit sluit
echter nooit uit dat derden zich ille-
gaal toegang verschaffen tot het ter-
rein. Er zijn peilputten voorzien
waarvan het water regelmatige be-
monsterd word. Er werd inderdaad
eenmalig een vehoogd nitraatgehalte
vastgesteld.

Recent werd een nieuw onderzoek
uitgevoerd. De analyseresultaten
hiervan zijn nog niet gekend. Gepas-
te maatregelen zullen op grond van
deze analyse genomen worden. On-
dertussen werd de stortplaats door de
Burgemeester gesloten.

Tenslotte kan ik bevestigen dat regel-
matig toezich uitgevoerd wordt door
de OVAM en dat er ook inspecties
gebeuren door de politie.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer L. Dhoore tot de
heer T. Kelchtermans, Gemeen-
schapsminister van Onderwijs en
Vorming, over de nood aan een pe-
dagogisch - didactisch centrum voor
onderwijs aan migrantenkinderen

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van d e  h e e r
Dhoore tot de heer Theo Kelchter-
mans, Gemeenschapsminister van
Onderwijs en Vorming, over de nood
aan een pedagogisch-didactisch cen-
trum voor onderwijs aan migranten-
kinderen.

De heer Dhoore heeft het woord.

De heer L. Dhoore (up de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, collega’s, in Limburg heeft men
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reeds heel wat ervaring heeft met on-
derwijs aan migrantenkinderen. Di-
verse acties en projecten werden
reeds ondernomen om de integratie
van deze jongeren in het onderwijs
te bevorderen.

Talrijk zijn bovendien de instanties
die hieraan meewerken. Daarbij
moet vooral de nadruk worden ge-
legd op de grote inzet van velen, die
meestal op vrijwillige basis meewer-
ken aan de uitbouw van concrete on-
derwijsprojecten.

In deze hele beweging ten gunste van
de migrantenjongeren, wordt vooral
de nood gevoeld aan pedagogisch-di-
dactische  ondersteuning, enerzijds,
en aan wetenschappelijk onderzoek,
anderzijds.

Daarom wil ik de geachte Minister
vragen bijzondere aadacht te beste-
den aan deze ontwikkelingen en de
mogelijkheden te onderzoeken der-
gelijke ondersteuning te bieden.

Op welke punten en volgens welke
timing meent de Minister concrete
maatregelen te kunnen treffen om
het beleid voor de migranten dat hij
voorstaat. uit te voeren ?

De Voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, col-
lega’s, in antwoord op zijn vraag, kan
ik het geachte lid meedelen dat in
uitvoering van de beleidsverklaring
met betrekking tot onderwijs en vor-
ming voor migranten - beleids-
verklaring die tot stand kwam in sa-
menwerking met de nationale Minis-
ter van Onderwijs en met de Ge-
meenschapsminister van Gezin en
Welzijnszorg - reeds voor een aan-
tal projecten de voorbereidingsfase
op korte termijn kan worden afrond.
Dit is onder meer het geval met het
pedagogisch -didactisch centrum en
met het wetenschappelijk  centrum.

Concrete maatregelen voor uitvoe-
ring van beleid voor migranten. Drie
realisaties dienen parallel te worden
opgezet .

a. Het wetenschappelijk centrum te
Leuven. Onderhandelingen zijn aan
de gang. teneinde in gemeen overleg
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met de Ministers Coens en mijzelf,
een contract op te maken met het
oog op de oprichting van een weten-
schappelijk centrum te Leuven, vaar-
aan ook specialisten van andere Uni-
versiteiten deelnemen.

b. Het geven van een bijkomende op-
dracht inzake Onderwijs aan hier be-
staande migrantencentra : POG,
CBW, Foyer, De Poort. Zodra het
besluit  van 1984 van Minister
Steyaert is aangepast, kan het con-
tract voor elk van de vier centra wor-
den ondertekend. Dat zal zeer bin-
nenkort gebeuren.

c. Het pedagogisch-didactisch cen-
trum, in te planten in Limburg in het
kader van de reconversie. Het peda-
gogisch-didactisch centrum voor On-
derwijs aan migrantenkinderen krijgt
de opdracht het onderwijs aan mi-
grantenkinderen te ondersteunen, en
dit over de netten heen. Meer con-
creet wil dit zeggen :

1. de begeleiding en activering van
het ,,Elkaar ontmoetend Onderwijs”,
nieuwe onderwijsexperimenten en
het schoolopbouwwerk ;

2. de ontwikkling van aangepaste
leermiddelen en de didactisch uit-
bouw van de taalactivering ;

3. onderzoek verrichten naar de be-
hoeften en evoluties in dit onder-
wijs ;

4. het bevorderen van de deskundig-
heid en de stimulering van de perma-
nente vorming voor de leerkrachten.

De experimenten die ter zake in het
Genkse reeds werden opgezet, bewij-
zen de waarde van dit opzet. De start
van het pedagogische-didactisch cen-
trum moet bij voorkeur gebeuren
naar aanleiding van de aanvang van
het schooljaar 1987-1988. In de over-
eenkomsten voor a, b en c zal een
duidelijke verplichting tot samenwer-
king worden geëxpliciteerd. Om deze
samenwerking te concretiseren en
bovendien te verruimen naar de Ad-
ministratie toe, zal een onderwijs-
platform worden beoogd bestaande
uit vertegenwoordigers van a, b en c
én daarbij vertegenwoordigers van de
administraties van de respectieve Mi-
nisters. Hier komt iedereen te weten
waarmee de anderen bezig zijn, wor-
den problemen besproken en kan bij

Onderwijs migrantenkinderen

voorbeeld worden uitgezocht wie
voor een bepaald probleem het best
bevoegd is.

2. Daarnaast zal binnen de Vlaamse
Hoge Raad voor Migranten een
werkgroep onderwijs worden opge-
richt. Op dit ogenblik is de VHRM
ontbonden. Op het Kabinet Steyaert
is men met de wedersamenstelling er-
van bezig. Ook dat zal kortelings
klaar zijn. Deze werkgroep dient
eveneens op de hoogte te blijven van
wat in de hogergenoemde centra ge-
beurt en vice versa. Gelet moet wor-
den op het feit dat de samenstelling
ervan niet samenvalt met deze van
la, b en c.

3. Met betrekking tot de opleiding
van jongeren zal een gedeelte van de
miljoenen van Minister Hansenne
worden gebruikt voor de oprichting
van cursussen voor migranten. Hier-
voor werd contact gelegd met de vier
centra en het VOCOM (Vlaams
Overlegcomité Opbouwwerk Mi-
granten) Op drie april 1987 wordt
hierover opnieuw vergaderd om te
concretise-
ren :

a. in welke projecten TWW’s  vrij
spoedig kunnen ingeschakeld wor-
den ;

b. hoe opleidingscursussen voor mi-
granten kunnen uitgewerkt worden,
onder meer in verband met timing en
werkingskosten. Binnen de midden-
standsopleiding zal specifiek worden
nagegaan op welke manier jonge mi-
granten zich kunnen vestigen als zelf-
standigen.

Daarnaast zal nagegaan worden hoe
jongeren kunnen geadviseerd en be-
geleid worden in verband met de
keuze van een beroep (samenwer-
king onder meer met de coördineren-
de centra).

4. Een beleid inzake onderwijs en
vorming voor migranten vraagt om
een Europese aanpak. De contacten
met de EEG zijn lopend. Op aan-
vraag van de Raad van Europa wor-
den door de nationale Minister van
Onderwijs en de Gemeenschapsmi-
nister  van Onderwijs en Vorming
vormingsdagen over interculturalis-
me georganiseerd ; dit is een werkse-
minarie  voor leerkrachten met spre-
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kers uit binnen- en buitenland. Deze
zullen doorgaan op 14 en 15 april
1987. Op die manier worden visies
en ervaringen uit het buitenland ge-
confronteerd met de Belgische. Op
deze golflengte zal daarna verder
worden gewerkt.

5. Ten slotte zijn er een reeks maat-
regelen die in overleg met de natio-
nale Minister van Onderwijs zullen
worden genomen. Minister Coens zal
een inspecteur detacheren die zich
specifiek met migranten zal bezig-
houden (streefdatum : april 1987)
Zodra dit gebeurd is, zal besproken
worden met welke taken deze inspec-
teur zal worden belast.

Andere te bespreken punten zijn :
het schoolopbouwwerk, een herscho-
lingsprogramma voor leerkrachten,
de migrantenproblematiek als thema
binnen het derde jaar Pedagogisch
Hoger Onderwijs, de cursussen in ei-
gen taal en cultuur, het onderzoek
naar het niet doorstromen van mi-
grantenkinderen, de alfabetiserings-
cursussen, de gastleerkrachten.

SP-Raadslid G. Moens richtte tot Mi-
nister J. Lenssens (CVP) een vraag
over de subsidiëringsvoorwaarden
van de samenwerkingsinitiatieven op
de eerste lijn

Ook de gids voor migranten en de
brochure naar de scholen toe zal in
coöperatie worden gerealiseerd.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer J. Bosmans tot de
heer P. Deprez, Gemeenschapsmi-
nister  van Externe Betrekkingen,
over het verspreiden van door het
Kabinet van de Minister uitgegeven
voorlichtingsbrochures via bepaalde
partijsecretariaten

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Jozef
Bosmans tot de heer Deprez, Ge-
meenschapsminister van Externe Be-
trekkingen, over het verspreiden van
door het Kabinet van de Minister uit-
gegeven voorlichtingsbrochures via
bepaalde partijsecretariaten.

De heer Bosmans heeft het woord.

De heer J. Bosmans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
in 1986 werden door uw Kabinet
twee voorlichtingsbrochures uitgege-
ven, met name Flanders Investment
Guide en Brochure Vlaanderen.
Naar ik verneem, zijn deze brochures
ook verkrijgbaar in bepaalde partijse-
cretariaten.
Graag had ik vernomen van de Mi-
nister :

a. of hij van deze praktijken op de
hoogte is ;

b. of hij met deze
akkoord gaat ;

verspreidingswijze

c. of hij akkoord gaat met het feit dat
de uitzendingen van bepaalde derden
propaganda voeren voor deze bro-
chures en tevens onrechtstreeks voor
de secretariaten van de partijen die
ze verspreiden.

De Voorzitter : Minister Deprez
heeft het woord.

Minister P. Deprez (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s, de
brochure Vlaanderen werd gratis ver-
spreid en ieder die erom vroeg heeft
voldoening gekregen op zijn vraag.
Dat bepaalde partijsecretariaten ook

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 27
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Onderwijs  migrantenkinderen
Uitgave  Ministeriële Vo?rlichtingsbrochures
Overstromingen Zuid-Limburg

belangstelling getoond hebben voor
deze brochure is daarbij een verheu-
gende vaststelling.

Ik kan het geachte lid mededelen dat
er geen systematische verspreiding
via één of meerdere partijsecretaria-
ten werd of wordt nagestreefd.

Indien de brochure Vlaanderen is
voorgesteld in één of andere uitzen-
ding voor derden op BRT, valt dat
volledig onder de redactionele ver-
antwoordelijkheid van de zendge-
machtigde vereniging(en).

De Flanders Investment Guide is een
uitgave bedoeld voor de geïnteres-
seerde buitenlanders alsmede voor
de gespecialiseerde adviseur in het
binnenland. Vandaar dat de versprei-
ding ervan beperkt is tot bepaalde
overheidsdiensten in binnen- en bui-
tenland en geselecteerde zakenrela-
ties. De partijsecretariaten worden
hier niet toe gerekend.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer E. Baldewijns tot
de heer P. Deprez, Gemeenschaps-
minister van Externe Betrekkingen,
over de overstromingen in Zuid-Lim-
burg

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Balde-
wijns tot de heer Deprez, Gemeen-
schapsminister van Externe Betrek-
kingen, over de overstromingen in
Zuid-Limburg .

De heer Baldewijns heeft het woord.

De heer E. Baldewijns (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
op vrijdag 27 februari 1987 werd
Zuid-Limburg, de streek van Sint-
Truiden, Gingelom en Tongeren,
door een ware waterramp geteisterd.
Dit is niet de eerste keer. De laatste
keer, in mei 1986, bedroeg de schade
24,9  miljoen voor de gemeente Gin-
gelom en ongeveer 31 miljoen voor
de gehele streek, niet genoeg om
steun van het Rampenfonds te genie-
ten. Nu zijn opnieuw dezelfde bur-
gers slachtoffers van een nog grotere
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schade en wellicht zal opnieuw het
schadebedrag van 50 miljoen, nodig
om als rampgebied erkend te wor-
den, niet worden bereikt.

Het betreft  hier een
structureel probleem.

grotendeels

1. De kleigrond neemt het water
slechts langzaam op, zeker na vorst
en sneeuw.

2. De ruilverkavelingswegen beteke-
nen een echter riool voor de modder-
stroom.

3. De kleine waterlopen in de dorps-
kom kunnen de water- en modderbrij
niet opvangen en worden onvoldoen-
de onderhouden.

Kan de Minister bevoegd voor de
ruilverkaveling, de onbevaarbare wa-
terlopen en de waterwegen mij een
antwoord geven op volgende vra-
gen ?

1. Kunnen de schademeldingen voor
1986-  1987 niet samengevoegd wor-
den om de erkenning als rampgebied
te bekomen ?

2. Kan de Minister geen verbete-
ringswerken aan de ruilverkavelings-
wegen laten uitvoeren, onder andere
door de aanleg van water- en opvang-
bekkens. of dwarse rioolmonden op
de aansluitingen van ruilverkave-
lingswegen met gewone wegen en
dergelijke ‘?

3. Wanneer zullen de Molenbeek, de
Melsterbeek en de Cicindria eens
schoongemaakt en/of uitgediept wor-
den ? Zal de Minister hiertoe op-
dracht geven aan de Watering en/of
de Provincie ?

4. Sinds wanneer en op welke basis
werd de beheerrraad van de Wate-
ring Sint-Truiden samengesteld ?
Waarom zonder vertegenwoordigers
van de gemeente Gingelom ?

De Voorzitter : Minister Deprez
heeft het woord.

Minister P. Deprez (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, ik heb de eer het geachte lid
de volgende inlichtingen te verstrek-
ken.

1. De erkenning van een gewest tot

rampgebied behoort niet tot de be-
voegdheid van het Vlaamse Gewest.

2. De landbouwwegen werden door
de onderscheiden ruilverkavelingsco-
mités aangelegd rekening houdend
met de imperatieven van een behoor-
lijke waterafvoer. Aldus werd langs
weerzijden van de wegverharding een
berm voorzien van minstens één me-
ter en meestal anderhalve meter
breedt. Deze berm wordt aangelegd
met een helling van 2 procent tot 5
procent. Zodat het water van de weg
via de berm op het veld terechtkomt.

Het beheer en onderhoud van de we-
gen en bermen is in toepassing van
artikel 24, thans artikel 70, van de
ruilverkavelingswet toegewezen aan
de respectieve gemeenten. Er wordt
vastgesteld dat de gemeenten niet op-
treden tegen gebruikers van de aan-
palende gronden, die de bermen ver-
nietigen en de wegverharding bescha-
digen. Een oplossing van de thans
voorkomende problemen dient ge-
zocht te worden in het herprofileren
van de wegbermen en het inzaaien
ervan met een aangepast grasmeng-
sel. tevens diens gestreefd te worden
om de afvoer van oppervlaktewater
van de velden te verminderen door
het inschakelen van tussenteelten die
een langdurige grondbedekking ver-
zekeren. Dergelijke maatregel zou
zowel nuttig zijn oor de waterbeheer-
sing als voor de bodemkonservering.

3. Het is niet de taak van het Minsi-
terie van de Vlaamse Gemeenschap
om over te gaan tot de ruimings-,
onderhouds- en herstellingswerken
aan de Molenbeek, de Melsterbeek
en de Cicindria in het gebied van de
watering van Sint-Truiden, noch om
opdracht te geven om deze werken
uit te voeren, aangezien deze water-
lopen niet in de eerste categorie der
onbevaarbare waterlopen zijn ge-
rangschikt.

Wel is het mogelijk dat de Bestendige
Deputatie, in toepassing van de arti-
kelen 90 en 91 van de wet van 5 juli
1956 betreffende de Wateringen zelf
de nodige maatregelen treft, indien
zou blijken dat voor het onderhoud
en de veiligheid van de Watering
noodzakelijke werken door de Wate-
ring verwaarloosd zijn en de Wate-
ring niet, na gehoord te zijn, tot deze
noodzakelijke werken overgaat.

Uit de gegevens die mij thans ter be-
schikking staan blijkt echter op geen
enkele wijze dat de Watering van
Sin t -Tru iden  de noodzakelijke
werken heeft verwaarloosd.

4. De samenstelling van het bestuur
van de Watering van Sint-Truiden
wordt geregeld door de artikels 29 en
volgende van de wet van 5 juli 1956
betreffende de wateringen, alsmede
door het huishoudelijk reglement van
de Watering. Aldus is het bestuur sa-
mengesteld uit een voorzitter, een
ondervoorzitter en 21 beheerders.
Het reglement voorziet dat de be-
heerders als volgt verdeeld zijn :
- sectie verenigde wateringen : 13 ;
Sint-Truiden : 10 ; Nieuwerkerken :
2 ; Geetbets : 1 ;

- Sectie Graesbeek : 5 ; Geetbets :
4 ; Zoutleeuw : 1 ;

- Sectie Melsterbeek : 5 ;

Geetbets : 2 ; Herk-de-Stad : 2 ;
Kortenaken : 1.

In uitvoering van artikel 34 van ho-
gervernoemde wet werd de helft van
het Bestuur verkozen in de algemen
vergadering van 10 april 1985 en de
andere helft op 13 mei 1982. De wet
voorziet nit in de vertegenwoordiging
van de gemeenten in het bestuur. In
uitvoering van artikel 19 van de reeds
vermelde wet maken de burgemees-
ters van de betrokken gemeenten van
rechtswege deel uit van de algemene
vergadering.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer A. Vangronsveld
tot Minister P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over de
stiefmoederlijke behandeling van de
carnavalsfolklore in het Vlaamse cul-
tuurbeleid.

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Van-
gronsveld tot de heer Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur,
over de stiefmoederlijke behandeling
van de carnavalfolklore in het
Vlaamse cultuurbeleid.
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De heer Vangronsveld heeft het
woord.

De heer A. Vangronsveld (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
wanneer we over carnaval spreken,
is dit voor velen voor een groot deel
alleen maar een folkloristische ge-
beurtenis van stoet en straatcarnaval.
Doch achter dit hele carnavalsgebeu-
ren zit enerzijds een brede internatio-
nale volksculturele stroming die mis-
schien niet als dusdanig gekend is,
doch die zich manifesteert als het in
ere herstellen van een zeer oude tra-
ditie. Carnaval is echter nog veel
meer, indien we weten dat hier ook
het behoud van de gesproken dialec-
ten, de verbroedering tussen de ver-
schillende buitenlandse cultuurge-
meenschappen, de vele cultureel
hoogstaande shows, de tonredenaars-
kunst, de carnaval-schlagerwedstrij-
den en carnaval pronkzittingen er
een integrerend deel van uitmaken.
In onze streken bestaan er zelfs dia-
lectmissen of carnavalmissen.

Carnaval heeft anderzijds ook een
economische repercussie, die we niet
mogen onderschatten en die vooral
de Horeca en bepaalde kleine zelf-
standigen een beetje ademruimte
geeft in deze economisch onzekere
tijden. Onze noorder-  en oosterburen
uit Nederland en Duitsland weten op
dit fenomeen blijkbaar veel beter in
te spelen dan wij.

Mag ik de heer Minister dan ook vra-
gen, in welke zin hij denkt het carna-
valsgebeuren in de toekomst, veel
meer dan dit tot nogtoe het geval is,
in het Vlaamse cultuurbeleid te inte-
greren ?

Zou het bijvoorbeeld niet passen de
BRT voor te stellen om in de toe-
komst bij voorbeeld de carnavalcul-
tuur veel meer aan bod te laten ko-
men in de zin van karnavalshows of
een Vlaamse carnaval - schlagerwed-
strijd zoals dit op het ogenblik reeds
gebeurt in Limburg en in de ons om-
ringende landen.

De Voorzitter : Minister Dewael
heeft het woord.

Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-

Vlaamse Raad
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lega’s, in antwoord op zijn vraag kan
ik het geachte lid bijtreden bij zijn
zienswijze het hele carnavalgebeuren
te begrijpen als één brede internatio-
nale volksculturele stroming. Carna-
val is inderdaad een waardevolle eeu-
wenoude traditie die door tijd en
ruimte heen mensen blijft boeien en
diverse cultuurgemeenschappen sa-
men brengt.

In deze zin is het voor de Minister
van Cultuur een vanzelfsprekende
opdracht carnaval als een,volkscultu-
ree1 gegeven mede te ondersteunen.
Hierbij stelt zich echter onmiddellijk
de vraag, of een dergelijke onder-
steuning zich dient te vertalen door
middel van klassieke subsidiërings-
mechanismen. Ik ben eerder van het
tegendeel overtuigd, omdat subsi-
diëring noodzakelijkerwijze een
reeks van administratieve verplich-
tingen oplegt. Het dynamische carna-
valgebeuren laat zich moeilijk verbin-
den met op voorhand vastgelegde ad-
ministratieve richtlijnen. De door mij
opgezette campagne ,.Vlaanderen
leeft” biedt evenwel de ruimte om
dergelijk initiatief in zijn juist volks-
cultureel kader te situeren, wat meer
is dan een simpele morele ondersteu-
ning, maar de erkenning van de
waardevolle eigenheid van dergelijk
folkloristisch gebeuren.

De huidig lopende evaluatie van de
socio-culturele decreten in de sector
van de Volksontwikkeling biedt in
principe de mogelijkheid het door het
geachte lid gestelde probleem te on-
derzoeken. Ook kan de Koninklijke
Commissie voor Volkskunde belast
worden met een opdracht in dit ka-
der. De sector van de Volksontwik-
keling is echter reeds gekenmerkt
door een uitgebreide reeds van de-
creten en reglementaire voorschrif-
ten, waardoor het probleem van de-
crctale  overbelasting reëel wordt.

In verband met de suggestie de BRT
nauwer te betrekken bij de zoge-
naamde carnavalcultuur, dien ik het
geachte lid te verwijzen naar het de-
creet van 28 december 1979, houden-
de het statuut van de Belgische Radio
en Televisie, Nederlandse Uitzendin-
gen, inzonderheid artikel 2, 0 2 dat
de BRT aanduidt als een instelling
met autonome verantwoordelijkheid,
onder meer voor de programmatie.

Carnavalsfolklore  in Cultuurbeleid
Domein  De Halve Maa? te Diest
Oprichting  Europese Stichting

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer F. Vandenbrouc-
ke tot de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over de
uitbouw van het domein De Halve
Maan te Diest en de subsidiëring er-
van

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Van-
denbroucke tot de heer Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur,
over de uitbouw van het domein De
Halve Maan te Diest en de subsidië-
ring ervan.

Daar de heer Vandenbroucke niet
aanwezig is, wordt ingevolge artikel
66.9 van het Reglement van Orde de-
ze vraag dus als ingetrokken be-
schouwd.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende goedkeuring van de Interna-
tionale Overeenkomst tot oprichting
van een Europese Stichting, opge-
maakt te Brussel op 29 maart 1982
-78 (19851986)-Nrs. 1 en 2

Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is het
ontwerp van decreet houdende goed-
keuring van de Internationale Over-
eenkomst tot oprichting van een Eu-
ropese Stichting, opgemaakt te Brus-
sel op 29 maart 1982.

De Algemene bespreking isgeopend.

De heer Van den Broeck, verslagge-
ver, heeft het woord.

De heer 0. Van den Broeck, verslag-
gever (op de tribune) : Mijnheer de
Voorzitter, heren Minister, geachte
collega’s, hoewel uw Commissie drie
vergaderingen heeft gewijd aan het
ontwerp van decreet betreffende de
internationale overeenkomst, was er .
noch inhoudelijk, noch qua doelstel-
ling enig probleem. Dat heeft de uit-
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slag van de stemming trouwens bewe-
zen.

De aandacht is haast uitsluitend ge-
gaan naar de samenstelling van de
Raad van Beheer omdat er nu een-
maal maar twee leden zitting kunnen
in hebben waarvan een op hoog ni-
veau. Dat betekent dat er bij de Ge-
meenschapsminister van Externe Be-
trekkingen, - vanuit een gezonde
Vlaamse reflex, zou ik durven stel-
len, - herhaaldelijk is op aangedron-
gen dat hoe dan ook de Vlaamse
Raad het Nederlandstalig gebied van
ons land op hoog niveau zou verte-
genwoordigen.

Het ontwerp van decreet werd met
eenparigheid van stemmen aangeno-
men. Ik meen daar verder niets aan
te moeten toevoegen. (Applaus bij
de meerderheid)

De Voorzitter : De heer Van Wam-
beke heeft het woord.

De heer H. Van Wambeke : Mijn-
heer de Voorzitter, heren Minister,
collega’s, het kan eigenaardig lijken
dat wij exact vijf jaar na de onderte-
kening van de Internationale over-
eenkomst tot oprichting van een Eu-
ropese Stichting hier als laatste lid
van de Europese Gemeenschap het
fiat geven. tenzij de Nederlanders
nog altijd op ons wachten tot wij deze
daad hebben gesteld.

Ons land is steeds de promotor ge-
weest van de idee tot de oprichting
van een Europese Stichting. Ik ver-
wijs hiebij naar het rapport van Mi-
nister Tindemans van 1975. Aan de
basis lag de idee de burgers nauwer
te betrekken bij de Europees een-
wordingsproces. Er was ook de po-
ging om de Europese samenhorig-
heid te vergroten en tenslotte lag de
bedoeling voor om de kennis in de
hand te werken van het Europees
cultureel patrimonium.

Voor de \vijze waarop dit alles moet
gebeuren zijn er vanzelfsprekend ver-
schillende wegen. Wij denken in de
eerste plaats aan de uitwisseling van
personen. de audio-visuele voorlich-
ting en de taalcursussen. Dit alles
draagt bij tot het behoud van het cul-
tureel erfgoed.
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De verslaggever, de heer Van de
Broeck, heeft onderstreept dat er tij-
dens de bespreking in de Commissie
niet werd gehandeld over het feit of
wij allemaal konden akkoord gaan
met de inhoud van de Internationale
Overeenkomst, maar wel over de
procedure tot ratificatie. Het kan ei-
genaardig lijken dat in ons klein land
zo veel wegen moeten worden be-
wandeld voor de goedkeuring van
dergelijke overeenkomst. Niet alleen
de Kamer van Volksvertegenwoordi-
gers en de Senaat moeten de ratifica-
tie goedkeuren, maar ook de drie
Gemeenschappen moeten er hun ze-
gen over geven. Het ware best dat
wij voor de toekomst de omgekeerde
weg zouden volgen. Wij laten nu
eerst het nationale Parlement zijn ze-
gen geven en dan eerst worden de
Gemeenschappen geraadpleegd. Een
voudiger ware toch dat eerst de Ge-
meenschappen zouden zeggen of zij
al dan niet akkoord gaan, waarna de
zaak wordt voorgelegd aan het natio-
naal Parlement.

Wij zullen altijd en nog zeer lang blij-
ven discussiëren over wie er nu be-
voegd is om te onderhandelen met
de internationale partners. Het gaat
niet over de inhoud en de doelstellin-
gen, maar wel over het probleem wie
de vertegenwoordigers moet aandui-
den. ter zake lees ik nog een uit-
spraak van Professor Senelle, één
van onze beste grondwetspecialis-
ten : ,,In de eerste plaats kent het
verdrag van de Europese Stichting
slechts staten. Dus België en niet de
cultuurgemeenschappen moeten kan-
didaten voordragen.” Zoals u ziet,
werd ook bij de grondwetspecialisten
nog niet bepaald wie wat moet doen.

Voor de Europese Stichting heeft
men uiteindelijk wel een soort con-
sensus gevonden. Indien er van
meetaf  aan voor ons land drie vaste
vertegenwoordigers waren geweest,
dan zou de discussie niet zolang heb-
ben geduurd. Wanneer er eventueel
maar twee zouden zijn, dan hebben
wij daar inderdaad toch drie mogelij-
ke gegadigden. Hierbij moeten wij
toch wel aanstippen dat eens dat deze
vertegenwoordigers worden aange-
duid, zij totaal onafhankelijk zullen
kunnen optreden en geen instructies
moeten krijgen van de ene of van de
andere.

Oprichting Europese Stichting

In het verslag heb ik gelezen dat er
toch altijd nog een zekere consensus
zou moeten zijn met de nationale Mi-
nisters over de vertegenwoordigers
die vanuit beide Gemeenschappen
worden aangeduid.

Heren Ministers, ik denk dat het nut-
tig zou zijn met de Waalse Gemeen-
schap contacten te onderhoden om
te weten wie zij zullen aanduiden en
ook dat zij van ons zou weten wie wij
zullen sturen. Het zijn tenslotte toch
twee personen die op een bepaald
ogenblik moeten samenwerken.

Ik noteer ook dat de Minister van
Buitenlandse Betrekkingen zijn ,,cel
Europa” ter beschikking houdt om
deze vertegenwoordigers ruggesteun
te verlenen.

Vervolgens wens ik nog twee vragen
te stellen. Eén van deze vragen is tot
u beiden gericht, heren Ministers.
Wie duidt de vertegenwoordiger
aan ? Doet u dat mijnheer de Minis-
ter van Cultuur, of doet u dat, mijn-
heer de Minister van Externe Aange-
legenheden, of gebeurt dat door de
Executieve als zodanig ?

Wat de financiële bijdragen betreft,
kan men ondermeer, van overheids-
wege vrijwillige bijdragen geven. Ik
kan mij best voorstellen dat wanneer
wij twee vertegenwoordigers leveren
voor de Raad van Bestuur van de
Europese Stichting en er geen natio-
nale vertegenwoordiger zou bij zijn,
u aan uw nationale collega van Bui-
tenlandse Betrekkingen geen finan-
ciële bijdragen kunt vragen. Heren
Gemeenschapsministers, voorziet u
ter zake mogelijke bijdragen voor de
Europese Stichting ?

De leden van de CVP-fractie zullen,
zoals u weet, dit ontwerp van decreet
goedkeuren. (Applaus bij de CVP)
De Voorzitter : Minister P. Deprez
heeft het woord.

Minister P. Deprez (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, eerst en vooral zou ik collega
Van de Brouck willen gelukwensen
voor het verslag dat hij heeft opge-
steld. Het weze mij toch even geoor-
loofd de aandacht te vestigen op het
belang van de goedkeuring van het
ontwerp van decreet inzake de Inter-
nationale Overeenkomst tot oprich-
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ting van een Europese Stichting. Zo-
als reeds werd vermeld, moet de
Stichting een instrument worden
waarmee ,,Europa” dichter bij de
burger wordt gebracht. Het opzet is
de burger vertrouwd te maken met
de instellingen, de werkwijze en de
besluitvorming van de Europese Ge-
meenschap alsmede met haar dagda-
gelijks beleid in al haar facetten.
Hierbij wordt zowel gedacht aan wat
men in het Europees vakjargon ,,het
Europa van de Burger” noemt, na-
melij  k toerisme, de afschaffing van
de controles aan de grenzen, de we-
derzijdse erkenning van diploma’s,
het Europese rij bewijs, enzovoort,
als aan de communautaire politieken
inzake de interne markt, de indus-
trie, het onderzoek inzake technolo-
gieprogramma’s, het leefmilieu,
werkgelegenheid, onderwijs, regio-
nale ontwikkelingssamenwerking,
enzovoort. Zo wil de Stichting bijdra-
gen tot het verbeteren van het onder-
ling begrip tussen de volkeren van de
EG, tot een betere kennis van het
Europees cultureel erfgoed, alsmede
een beter begrip kweken voor de Eu-
ropes eenwording. Het hoeft dan ook
geen betoog dat deze ambitieuze
doelstellingen ook ten volle door de
Vlaamse Gemeenschap dienen te
worden ondesteund en dat de Vlaam-
se Gemeenschap zelf hieraan een
concrete bijdrage moet leveren.

Met de Minister van Buitenlandse
Betrekkingen werd trouwens afge-
sproken dat de twee kandidaten die
België mag voordragen voor de
Raad, een Vlaams en een Franstalig
kandidaat zullen zijn die in onderlin-
ge overeenstemming tussen de natio-
nale overheid en de Gemeenschap
zullen worden aangeduid.

Mijnheer Van Wambeke, ik kan dus
wel bevestigen dat daarover overleg
zal worden gepleegd en dat de verte-
genwoordiger van de Vlaamse Ge-
meenschap zal worden aangeduid
door de Executieve op voordracht
van de Gemeenschapsminister van
Externe Betrekkingen. Wat de finan-
ciële bijdrage betreft moet ik beken-
nen dat wij daaraan nog niet hebben
gedacht. Bij de utwerking zullen wij
dat probleem van dichtbij volgen. En
indien de goede werking afhankelijk

Vlaamse Raad
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zou zijn van een lichte bijdrage van
de Vlaamse Gemeenschap, dan ZU~-
len wij dat nader bekijken.

Ik stel dan ook voor dat de Vlaamse
Raad haar instemming verleent aan
het ontwerp van decreet inzake de
goedkeuring van de Internationale
Overeenkomst tot oprichting van een
Europese Stichting. Het is enkel nog
de Tweede Kamer in Nederland die
deze overeenkomst moet goedkeu-
ren.

Het is evenwel mijn diepste overtui-
ging dat de Vlaamse Gemeenschap
zich niet mag beperken tot de aanwe-
zigheid - weze het op hoog niveau
- in een internationaal forum dat
,,slechts” tot doel heeft de activiteiten
van de EG bij de burgers uit te dra-
gen. Vele van de zopas opgesomde
beleidsdomeinen van de Europese
Gemeenschap betreffen rechtstreeks
of onrechtstreeks materies waarin de
Vlaamse Gemeenschap over exclu-
sieve bevoegdheden beschikt. Het
spreekt dan ook vanzelf dat de
Vlaamse Gemeenschap hierbij zo
dicht mogelijk moet worden betrok-
ken en in de mate van het mogelijke
zelf actief moet deelnemen aan het
Europese beslissingsproces.

Mijnheer Van Wambeke, u hebt erop
gewezen dat wij in deze slechts in
laatste instantie aan bod zijn geko-
men. Dat is te wijten aan het feit dat
de besprekingen ter zake in 1975 zijn
begonnen dat het internationaal ak-
koord in 1982 werd afgesloten. Wij
waren binnen de Vlaamse Raad niet
ver genoeg gevorderd met de bespre-
kingen en ook niet binnen de Vlaam-
se executieve om effectief aan de on-
derhandelingen deel te nemen. Wij
zouden vandaag vanaf het begin op-
nieuw moeten beginnen omdat het
hier over  be langr i jke  gemeen-
schapsaangelegenheden gaat waar de
Raad een exclusieve bevoegdheid
over heeft. Er zijn echter nog vele
andere materies waarvoor wij aan-
dacht moeten hebben om bij het be-
slissingsproces op Europees niveau
betrokken te kunnen worden. De
realisatie van de Vlaamse belangrijke
doelstelling om betrokken te worden
bij het Europees integratiebeleid ver-
eist een veelheid van acties van on-
zentwege die zich op drie terreinen
situeren.

Oprichting Europese Stichting

Ten eerste, op het terrein van de
Vlaamse Gemeenschap zelf, waar
een grondige mentaliteitswijziging
noodzakelijk is ten opzichte van de
erkenning van het belang van de ac-
tiviteiten van de EG, alsmede de
creatie van adequate structuren die
dit belang concreet naar de Vlaamse
realiteit kunnen vertalen ; ten twee-
de, op het terrein van de realisaties
van de nationale Regering moet er
nog heel wat worden gedaan opdat
in een geest van fair play de Gemeen-
schappen en de Gewesten te volle ge-
bruik zouden kunnen maken van de
aan hen toegekende bevoegdheden
op internationaal vlak.

Ten derde, op het terrein van de re-
laties met de Europese Gemeen-
schappen. U weet dat de Vlaamse
Executieve het principe heeft goed-
gekeurd van de aanstelling van een
EEG-adviseur voor de behartiging
van de Vlaamse belangen bij de
structuurfondsen. Dit is een belang-
rijke stap - wij hopen eerstdaags tot
de aanduiding te kunnen overgaan -
maar deze stap gaat niet ver genoeg.
De Vlaamse Gemeenschap mag zich
niet beperken tot wat haar op korte
termijn socio-economische baten op-
levert, maar moet ook als een vol-
wassen internationaal optredende
Gemeenschap alle activiteiten van de
EEG op de voet volgen.

Daarom is het mijn intentie een twee-
de adviseur aan te stellen die de
Vlaamse Gemeenschap moet infor-
meren over wat zich op Europees ni-
veau afspeelt en die ten overstaan
van de EEG een gecoördineerd
Vlaams standpunt moet vertegen-
woordigen en verdedigen.

Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, naar aanleiding van de behan-
deling van dit ontwerp van decreet,
houdende goedkeuring van de Inter-
nationale Overeenkomst tot oprich-
ting van een Europese Stichting, stel-
de ik er prijs op u mijn inzichten mee
te delen inzake het beleid dat door
de Vlaamse Gemeenschap ten aan-
zien van de EEG dient gevoerd te
worden.

De realisatie van dit beleid beschouw
ik als een van mijn hoofdopdrachten,
omdat ik gedurende de voorbije
maanden er meer dan ooit van over-
tuigd geraakt ben dat hierdoor de
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identiteit van Vlaanderen naar buiten
wordt uigedragen en als dusdanig
ook wordt verrijkt op economisch,
wetenschappelijk, sociaal en cultu-
reel vlak. (Applaus bij de meerder-
heid)

De Voorzitter : De heer Dierickx
heeft het woord.

De heer L. Dierickx (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, heren
Ministers. geachte collega’s, over de
Europese  Stichting wens ik enkele
woorden tc zeggen. toen er sprake
was van dc Europese Stichting werd
er zeer veel hoop gewekt in de mi-
lieus van tic internationaal en Euro-
pees denkenden.

Tot onze spijt is deze Stichting geen
emanatie \.an de embryonaire Euro-
pese democratie, van de Europese
Gemeenschap, geworden maar wel
een typisch intergouvernementele in-
stelling, met alle gebreken die daar-
aan zijn \.crbonden.

Mijnheer dc Minister, ik hoop dat u
er mee zult over waken dat deze
Stichting zich niet zal beperken tot
de lof der dingen die zijn, maar ook
zal spreken over de dingen die zou-
den moet zijn, ,, nicht allein  über das
Sein sondern auch über das Sollen”.
Ik weet uit ervaring dat de zoge-
naamde informatiecampagnes over
de Europese integratieprocessen zich
meestal beperkten  tot het zielig infor-
meren over die luttele dingen die
worden verwezenlijkt. De kritische
houding, dit behoort tot de essentie
van de cultuur in West-Europa, is
vaak afwezig in deze gouvernemente-
le diploma t ic ke instellingen die voor-
al rekening moeten houden met aller-
hande nationale fijngevoeligheden,
het is juist het tegenovergestelde
daarvan. Een Europa van souvereine
staten is geen Europa. Alleen een
Europa van cn voor Europese demo-
craten is een Europa.

Mijnheer dc Minister, ik kan u verze-
keren dat er in Vlaanderen heel wat
mensen zijn die voor de Europese
idee hard hebben gewerkt als burgers
als democraten en niet als diploma-
ten.

Verzet u in (iodsnaam  tegen het Eu-
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ropa van de technocraten en de di-
plomaten dat de democratie steeds
meer voor schut zet. Als deze Stich-
ting met de vertegenwoordiging van
Vlaanderen daarin alleen maar een
bestendiging van de diplomatieke re-
laties is . . .

De heer H. Van Wambeke : Dat is
een belediging van de Vlaamse diplo-
maten.

De heer L. Dierickx : Ik beledig alle
diplomaten. Ik ben een verdediger
van de democraten, mijnheer Van
Wambeke. Heeft u dat nog niet be-
grepen ? Heeft u nog zo weinig ge-
luisterd naar datgene wat ik probeer
te zeggen ? Ik probeer altijd te zeg-
gen dat de diplomatie de beste ma-
nier is om de democratie om de tuin
te leiden en buiten spel te zetten.

De heer H. Van Wambeke : U ge-
looft u zelf op de duur.

De heer L. Dierickx : Mijnheer de
Voorzitter, ik heb gezegd wat ik te
zeggen had en ik weet dat de Minister
aandachtig naar mij geluisterd heeft.
U is zeker overtuigd van mijn eerlijke
en continue bedoelingen. (Applaus
bij de leden van AGALEV)
De Voorzitter : Minister Deprez
heeft het woord.

Minister P. Deprez : Mijnheer de
Voorzitter, dames en heren, ik ben
het ermee eens dat wij de Europese
Stichting vanuit een dynamisch per-
spectief moeten bekijken, volgen en
inhoud weten te geven.

Wat het eerste punt van de uiteenzet-
ting van de heer Dierickx betreft
wens ik erop te wijzen dat de Europe-
se Stichting momenteel nog maar in
voorbereiding en dus niet operatio-
neel is.

De Voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ? (Neen)
Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemense be-
spreking gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is nu de
artikelsgewijze bespreking van het
ontwerp van decreet houdende goed-
keuring van de Internationale Over-
eenkomst tot oprichting van een Eu-

Oprichting Europese Stichting
Sübsidievöorschötten jeugd- en volwassenenvorming

ropese Stichting, opgemaakt te Brus-
sel op 29 maart 1982.

Enig artikel

De Internationale Overeenkomst tot
oprichting van een Europese Stich-
ting, opgemaakt te Brussel op 29
maart 1982, zal volkomen uitwerking
hebben wat de aangelegenheden be-
treft die behoren tot de bevoegdheid
van de Vlaamse Gemeenschap.

Geen opmerkingen ?

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten. We zullen om 16 uur de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet houden.

VOORSTEL VAN DECREET van
de heer P. Breyne C.S. houdende aan-
passing van de regeling voor de toe-
kenning van subsidievoorschotten
voor de jeugd- en volwassenvorming
-169 (1986~1987)-Nrs.  1 tot 3

Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is het
voorstel van decreet van de heer Bry-
ne C.S. houdende aanpassing van de
regeling voor de toekenning van sub-
sidievoorschotten voor de jeugd- en
volwassenvorming.

De algemene bespreking is geopend.

De heer Félicien Bosmans, verslag-
gever, heeft het woord.

- De heer M. Olivier, Eerste Onder-
voorzitter, treedt als Voorzitter op.
De heer F. Bosmans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
op 5 maart 1987 heeft de Commissie
voor Cultuur het voorstel van decreet
besproken, houdende aanpassing van
de regeling voor de toekenning van
subsidievoorschotten voor de jeugd-
en volwassenenvorming.

Met dit voorstel van decreet hebben
collega Paul Breyne en de medeon-
dertekenaars voornamelijk willen
verhelpen aan de grote vertraging die
wordt vastgesteld bij de uitbetaling
van toelagen in de socio-culturele
sector en waardoor een aanzienlijk
bedrag aan financiële middelen voor
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de eigenlijke werking verloren gaan
aangezien zij moeten besteed worden
aan de betaling van intresten voor
kaskredieten en leningen.
Deze vertraging is voornamelijk te
wijten aan het feit dat de driemaan-
delijkse voorschotten werden bere-
kend op basis van de goedgekeurde
afrekeningen van het laatste werk-
jaar, waardoor de voorschotten van
het eerste trimester meestal ten
vroegste bij het einde van het tweede
trimester werden uitbetaald.

Er wordt derhalve een nieuwe rege-
ling voorgesteld die moet toelaten de
voorschotten veel vlugger uit te beta-
len, door deze te berekenen op basis
van de rekeningen van het voorlaat-
ste werkingsjaar, mits een pecifieke
regeling te voorzien voor de vereni-
gingen die nog geen twee jaar be-
staan.

Bij de bespreking bleek onmiddellijk
dat de Gemeenschapsminister en alle
leden zich akkoord konden verklaren
met de beoogde doelstellingen. De
discussie spitste zich vooral toe op de
drie amendementen, die door de Ge-
meenschapsminister namens de Exe-
cutieve werden ingediend, name-
lijk : ten eerste, het voorleggen door
de verenigingen van een jaarpro-
gramma, dat zou moeten goedge-
keurd worden door de Executieve ;
ten tweede, het bedrag van de trime-
striële voorschotten vast te stellen op
22,5  procent van de basissubsidie in
plaats van een vierde, ten einde ook
aan nieuw erkende organisaties een
voorschot te kunnen toekennen ; ten
derde, het inbouwen in de decreten
van een terugvorderingsprocedure
van te veel uitbetaalde voorschotten.

Ingevolge de gegrond bevonden op-
merkingen van verschillende leden
heeft de Gemeenschapsminister het
eerste amendement ingetrokken’

Na antwoord en toelichting van de
Gemeenschapsminister op verschil-
lende vragen in verband met de uit-
betaling van toelagen die niet decre-
taal geregeld zijn, de eventuele cen-
tralisatie van de uitbetaling van de
wedden van alle socio-culturele
werkers, en de verdere versoepeling
van de regeling inzake de betoelaging
in de beoogde sector, worden de

Vlaamse Raad
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twee overblijvende amenedementen
van de Vlaamse Executieve door de
Commissie eenparig aanvaard.

De Commissie hechtte vervolgens
eenparig haar goedkeuring aan het
aldus geamendeerde voorstel tot wij-
ziging en aanvulling van de beoogde
artikelen van volgende decreten :

(Artikel 2)
- het landelijk georganiseerd jeugd-
werk, artikel 16 $ 2 van het decreet
van 22 januari 1975 ;

(Artikel 3)

- het sociaal-cultureel
werk voor wolwassenen
gingsverband, artikel 4 6
decreet van 4 juli 1975 ;

vormings-
i n  vereni-
7 van het

(Artikel 4)

- de koepelorganisaties voor be-
leidsvoorbereidend overleg in de sec-
tor van het sociaal cultureel werk
voor volwassenen, artikel 7, 0 4 van
het decreet van 2 januari 1976 ;

(Artikel 5)

- het sociaal-cultureel vormings-
werk met volwassenen in instellingen
(artikel 13 van het decreet van 3
maart 1978)

(Artikel 6)

- de organisaties van amateuristi-
sche kunstbeoefening(artike1  19 van
het decreet van 20 februari 1980) ;

(Artikel 7)

- het sociaal-cultureel vormings-
werk met volwassenen in politieke
vormingsinstellingen (artikel 9 van
het decreet van 27 juni 1985) ;

(Artikel 8)

- de projecten en organisaties inza-
ke het ontwikkelingswerk voor vol-
wassenen en de specifieke subsidiere-
geling voor bijzondere doelgroepen
en problemen in het kader van het
sociaal-cultureel vormings- en ont-
wikkelingswerk (artikel 16 $! 2 van
het decreet van 27 juni 1985).

Ten einde elk misverstand bij de in-
terpretatie te voorkomen, worden de
volgende tekstcorrecties voorgesteld,
met name door in het eerste lid van
de voorgestelde nieuwe tekst van de

subSidievoorSchOtten  jeugd- en vOlwaSSenenvorming

decreetsbepalingen, die voorkomen
in de artikelen 2 tot 8, de tekst, na
de woorden ,,Vlaamse Executieve”,
te lezen als volgt : ,,worden voor het
begrotingsjaar, waarvoor zij werden
ingeschreven en goedgekeurd, vier
driemaandelijkse voorschotten uitbe-
taald.”

Ik moge de collega’s, leden van de
Vlaamse Raad, verzoeken dit voor-
stel van decreet goed te keuren, zo-
dat het effectief, met ingang van 1
januari 1987, zou kunnen worden
toegepast.

De Voorzitter : Mijnheer de verslag-
gever, u doet dus dit voorstel bij wij-
ze van tekstcorrectie.

De heer F. Bosmans : Ja, mijnheer
de Voorzitter.

De Voorzitter : Mevrouw Maes heeft
het woord.

Mevrouw N. Maes (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren minis-
ters, collega’s, het is een goed voor-
stel, dat wij vandaag wellicht una-
niem zullen goedkeuren.

Namens onze fractie werd door de
heer De Beul sterk van leer getrok-
ken tegen de manier waarop de sub-
sidiëring was geregeld, hetgeen niet
kon beletten dat, na een lange lij-
densweg, alle gesubsidieerde instel-
lingen en verenigingen bovendien
nog moesten aankloppen bij de ban-
ken om de nodige kredieten te kun-
nen opnemen. Dientengevolge wer-
den zij verplicht zware intresten te
betalen.

Wanneer we de rekening zouden op-
maken - ik beschik niet over de ge-
gevens om dit te doen ; wellicht heeft
de Minister deze gegevens wèl -
zouden wij kunnen vaststellen dat er
in feite een omgekeerde subsidie-
stroom van de verenigingen naar de
banken is gagaan.  Dit gebeurde ui-
teraard op kosten van de Gemeen-
schap, dus van de belastingbetaler.

U pleit thans voor sponsoring, mijn-
heer de Minister ; Dit was in feite
een sponsoring in omgekeerde zin.
De verenigingen hebben gedurende
jaren de banken gesubsidieerd ; ei-
genlijk hebben zij daarvoor nooit zo-
veel dank gekregen.

Mijnheer de Minister, ik stel voor dat
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wij uitrekenen en aan de banksector
laten weten hoeveel geld zij hebben
verdiend, dank zij het feit dat de pro-
cedures zo traag waren en de voor-
schotten zo laat werden uitbetaald.
U zou dan kunnen opmaken.. . (Ge-
sprek van Minister Dewael met de
heer F. Vandenbroucke)

Commissie is gezegd, verdienen zij
ook onze aandacht maar op een zo
nauwkeurige en zorgvuldige manier
dat wij ze niet in eenzelfde voorstel
van decreet kunnen vatten. Daarom
kan de verklaring van de Minister
voor het verenigingsleven en voor het
culturele leven in het algemeen toch
gewettigde hoop inlossen.

Mijnheer Vandenbroucke, dit is ei-
genlijk iets voor economisten ; u
stoort de Minister terwijl ik hier voor-
stellen doe. U zou ons wel kunnen
helpen, want wij zouden willen weten
hoeveel geld er naar de banken is
gegaan in ruil voor al de laattijdige
uitbetalingen van subsidies. Geef toe
dat dit een pertinente vraag is voor
economisten, want ik vrees dat de
Minister van Cultuur er geen ant-
woord kan op geven.

Wij zullen dit decreet goedkeuren.
(Algemeen applaus)

De Voorzitter : De heer Dierickx
heeft het woord.

Gesteld dat wij dit antwoord zouden
kunnen vinden, dan zouden wij thans
aan de banken de rekening kunnen
presenteren en hen mededelen hoe-
veel zij aan cultuur hebben verdiend,
waarbij hen de vraag kan worden ge-
steld of wij dit nu, in de vorm van
sponsoring, terug kunnen ontvangen.

De heer L. Dierickx (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, ik heb
- weliswaar in mijn vrije tijd - vele
jaren gewerkt in de sector van het
vormingswerk. Ik ken de financiële
problemen van die sector en weet
hoe ellendig het is als men maanden-
lang moet wachten op toegekende
subsidies.

Mijnheer Bosmans, u bent een nauw-
gezet verslaggever ; het is goed dat
u tekstcorrecties hebt voorgesteld.
Inderdaad, wij kunnen vanzelfspre-
kend mild zijn voor onze verenigin-
gen en stichtingen allerhande, maar
dit hoeft niet tot zestien voorschotten
per jaar te leiden.

Het voorstel van decreet van de heer
Breyne houdt een zeer belangrijke
verbetering in. Het verwondert mij
wel enigszins dat alleen het voorstel
van decreet 169 ter goedkeuring ligt
en niet het voorstel van decreet 168,
dat ertoe strekte de instellingen het
recht te geven voorschotten te vragen
ingeval de overheid in gebreke blijft.
De mogelijkheid voor de instellingen
op te treden en als het ware de over-
heid onder druk te zetten en te sac-
tioneren voor nalatigheid, wordt dus
niet geschapen.

Minister P. Dewael : Van het goede
te veel !

Mevrouw N. Maes : Inderdaad, zelfs
de oppositie vindt dat dit van het goe-
de te veel is.

Ik besluit met een laatste verzoek. In
het volksontwikkelingeswerk is een
nieuwe procedure ingevoerd met dit
decreet, tenminste als het wordt
goedgekeurd, wat wij wel verwach-
ten. Zou de Minister ons de verzeke-
ring kunnen geven dat gelijkaardige
- wellicht niet gelijke - regelingen
kunnen worden uitgewerkt voor alle
andere gesubsidieerde organisaties
en instellingen die niet door decreten
worden geregeld of die door andere
decreten worden geregeld. Ik denk
aan de archieven en aan het politieke
vorminswerk enzovoort. Zoals in de

Wij stellen met genoegen vast dat dit
Parlement, waarover de perscom-
mentatoren zich gisteren en vandaag
opnieuw zo pessimistisch uitlieten -
ze weeklaagden weer over de rol van
het Parlement - , toch ongelooflijk
snel kan werken indien een heel be-
langrijke partij, de CVP dit wil. Dit
mag toch ook worden vermeld.

Mijnheer de Minister, in de Commis-
sie heb ik u reeds gevraagd of er kon
worden verder gewerkt in de richting
die door uw voorganger, gewezen
Minister Poma, mondeling werd aan-
geduid. Hij sprak over de mogelijk-
heid om de personeelsleden van de
vorminsinstellingen rechtstreeks te
betalen zoals mutatis mutandis ge-
beurt voor het onderwijs. De Minis-
ter heeft daar reeds in de Commissie
op geantwoord, maar misschien kan
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hij zijn ideeën preciseren in de open-
bare vergadering.

Tenslotte roep ik de Minister op om
van nabij de werking van de culturele
organisaties te volgen. Ik heb reeds
gezegd dat ik in deze sector gewerkt
heb. Ik weet dus hoe nauwgezet de
ambtenaren de zaken volgen. Ik weet
ook dat zij met bepaalde instellingen
meer moeilijkheden hebben dan met
andere. Er zijn instellingen, meestal
niet behorend tot de grote sectoren,
die met grote openheid, eerlijkheid
en doorzichtigheid hun rekeningen
en begrotingen aanbieden. Andere
instellingen daarentegen zijn gespe-
cialiseerd in het opzetten van fictieve
manifestaties, wat ten nadele  is van
het pluralisme in het land en van een
echte culturele werking.

Onze fractie is altijd voor eerlijkheid
en doorzichtigheid geweest. In zover
de Minister deze politiek wil volgen,
zal hij onze steun genieten.

De Voorzitter : De heer Breyne heeft
het woord.

De heer P. Breyne (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, als indiener
van het voorstel dat voorligt, stel ik
er prijs op allereerst alle leden van
de Commissie voor Cultuur, de waar-
nemende Commissievoorzitter, me-
vrouw Maes, de verslaggever Félicien
Bosmans, en zeker ook de Gemeen-
schapsminister van Cultuur te dan-
ken voor hun constructieve mede-
werking en hun eensgezind positieve
houding.

Aan de heer Dierickx wens ik te zeg-
gen dat vooral wanneer een beslissing
bij eenparigheid wordt genomen, in
de Commissie of in de Vlaamse
Raad, de zaken vlug kunnen worden
afgehandeld. Ik aanzien de goedkeu-
ring van het voorstel als een eerste
aanzet van een reeks te nemen maat-
regelen, waarvan sommige een louter
administratief karakter hebben, maar
andere bij decreet zouden moeten
vastgelegd worden die erop gericht
zijn de feitelijke periodiciteit van de
subsidiebetalingen meer te rechten
naar deze die in de basisdecreten zelf
vooropgesteld was. Het voorstel is
slechts een eerste aanzet omdat het,
zoals mevrouw Maes heeft opge-
merkt, niet het volledige culturele
veld bestrijkt, namelijk alleen de bij
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Breyne meer de functionele administratie, de
decreet geregelde socio-culturele sec-
toren en omdat het slechts betrek-
king heeft op één element, met name
de voorschottenregeling.

Voor de talrijke verenigingen, orga-
nisaties en instellingen die in het toe-
passingsveld van het voorstel vallen,
zal het voordeel echter tweevoudig
zijn : de periodiciteit van de voor-
schotten wordt geüniformiseerd en
de berekening ervan zal niet meer
gebeuren volgens een regeling die op
zichzelf reeds een vertraging in de
betaling veroorzaakt. Onder meer
om deze reden constateerde men in
1986, maar ook tijdens vorige jaren,
dat het eerste trimestrieel voorschot
uitbetaald werd : bij voorbeel voor
het cultureel vormingswerk in vereni-
gingsverband voor ommige vereni-
gingen in juni, voor andere in sep-
tember ; voor het vormingswerk in
instellingen, de koepelorganisaties,
het landelijk jeugdwerk, in septem-
ber en voor de amateuristische kunst-
beoefening eerst in oktober-novem-
ber.

. Inspectie van Financiën en Begro-
ting, het Rekenhof, de administratie
der Thesaurie, zonder uiteraard de
bevoegde Minister zelf te vergeten.
Bij een normaal verloop duurt een
procedure ministens vijf maanden en
dan mag men nog niet geconfron-
teerd worden met gebeurtenissen als
bij voorbeeld het aantreden van een
nieuwe Executieve, het laattijdig
goedkeuren van de begroting, de tij-
delij ke afwezigheid van bepaalde
ambtenaren, enzovoort. Een meer
optimale procedure is mijns inziens
zeker denkbaar zonder dat bepaalde
waarborgen in het gedrang komen.

Zelfs indien al deze objectieven ge-
realiseerd worden, blijft er mijns in-
ziens nog ruimte voor een ander idee,
dat onze fractie ook in een voorstel
van decreet nummer 168 geconcreti-
seerd heeft, met name het invoeren
van een stelsel van terugvorderbare
renteloze voorschotten voor de ver-
enigingen die met tijdelijke liquidi-
teitsproblemen geconfronteerd wor-
den.

Met de voorgestelde regeling zal de
betaling duidelijk vroeger kunnen ge-
beuren ; vermits het voorschottenbe-
sluit reeds vóór het begin van het
kwestieus werkingsjaar door de ad-
ministratie zal kunnen opgmaakt
worden en van dan af de verdere ad-
ministratieve procedure kan ingezet
worden.

Zoals reeds gezegd ben ik er mij ech-
ter van bewust dat het bekomen van
een perfecte timing nog andere maat-
regelen vraagt. Wij juichten het feit
toe dat de Minister een werkgroep
opdracht heeft gegeven alle aspecten
van de procedure van nabij te bekij-
ken en hopen dat deze werkgroep
snel tot concrete conclusies komt. In
ieder geval moet mijns inziens in dit
verband in het bijzonder de aandacht
uitgaan naar een vereenvoudiging
van het administratief verloop tussen
het moment van de opmaak van het
ontwerp van subsidiebesluit en de ef-
fectieve betaling.

Laten wij hopen dat door de verwer-
kelijking van deze diverse maatrege-
len eindelijk het probleem van de
zware door de socio-culturele sector
op te nemen kredieten, die een nor-
male werking zeer dikwijls negatief
beïnvloeden, uit de wereld geholpen
wordt. ik durf veronderstellen dat de
ganse Vlaamse Raad dit objectief bij-
treedt, en dank hem dan ook bij
voorbaat voor het goedkeuren van
het voorstel.

De Voorzitter : Minister Dewael
heeft het woord.

Uit het onderzoek is gebleken dat
hierbij van decreet tot decreet en van
sector tot sector gemiddeld vijftien
etappes moeten afgelegd worden met
herhaalde tussenkomsten van onder

Minister P. Dewael : Mijnheer de
Voorzitter, collega’s, op de vraag van
mevrouw Maes hoeveel geld er nu
precies in de omgekeerde richting
van de overheid naar de banken is
gevloeid, moet ik het antwoord op
dit ogenblik schuldig blijven. Dit
heeft niet zoveel te maken met mijn
juridische dan wel economische vor-
ming, maar dat is een ander verhaal.
Ik wil haar wel geruststellen dat de
werkgroep, waar ook de heer Breyne
heeft naar verwezen, volop functio-
neert en dat dus, met andere woor-
den, dit voorstel van decreet, dat een
goed voorstel is, geen eindpunt kan
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of mag zijn. Er zijn zo veel andere
facetten die nog moeten worden on-
derzocht, met name andere decreten
die moeten worden doorgelicht en
vooral - ook mevrouw Maes heeft
ernaar verwezen - tal van subsidië-
ringen die niet in decreten geregeld
zijn maar wel via anderhande admini-
stratieve reglementeringen. Ook
daar moet meer uniformiteit worden
gebracht.

Last but not least moeten wij ook
onderzoeken of de achttien kanalen
- waarnaar de heer Breyne heeft
verwezen - dus achttien fases die
een betoelagingsbesluit moet door-
worstelen alvorens de subsidie effec-
tief op de rekening kan komen van
de begunstigde, op rekening van de
financiële instelling die het bedrag
heeft voorgeschoten, niet kunnen
worden vereenvoudigd.

Aan de heer Dierickx wil ik nog zeg-
gen dat zijn idee rond centralisatie
voor de weddeuitbetaling, idee die
hij trouwens in de Commissie heeft
naar voren gebracht, op dit ogenblik
in onderoek is.

De Voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ? (Neen)

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is nu de
artikelsgewijze bespreking van het
voorstel van decreet van de heer
Breyne C.S. houdende aanpassing van
de regeling voor de toekenning van
subsidievoorschotten voor de jeugd-
en volwassenenvorming.

De tekst aangenomen door de Com-
missie wordt als basis voor de bespre-
king genomen met inachtneming van
de door de verslaggever, in artikelen
2 tot 8 voorgestelde tekstcorrectie die
luit als volgt : ,,in het eerste lid van
de voorgestelde tekst na de woorden
,,Vlaamse Executieve”, lezen als
volgt : ,,worden voor het begrotings-
jaar, waarvoor zij werden ingeschre-
ven en goedgekeurd, vier driemaan-
delijkse voorschotten uitbetaald.”

Artikel 1

Dit decreet regelt een aangelegen-
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heid bedoeld in artikel 59bis van de
Grondwet.

- Aangenomen.
Artikel 2

In het decreet van 22 januari 1975 tot
regeling van de erkenning en subsi-
diëring van het landelijk georgani-
seerd jeugdwerk, wordt artikel 16, $2
vervangen door wat volgt :

,,§ 2. Onder voorbehoud dat de inge-
diende begroting voor het lopende
begrotingsjaar werd goedgekeurd
door de Vlaamse Executieve, worden
per trimester van het begrotingsjaar
waarvoor zij werden ingeschreven en
goedgekeurd, vier voorschotten uit-
betaald.

Elk voorschot bedraagt 22,5 ten hon-
derd van de subsidie toegekend voor
het voorlaatste begrotingsjaar, mits
de afrekening van dit voorlaatste ge-
subsidieerde werkingsjaar werd
goedgekeurd, door de Vlaamse Exe-
cutieve.

Voor verenigingen die minder dan
twee jaar erkend zijn bij de aanvang
van het lopende begrotingsjaar, be-
draagt elk voorschot een vijfde van
de subsidie waarop de vereniging
aanspraak kan maken op basis van
de ingediende begroting voor het lo-
pende begrotingsjaar.

Het saldo van de subsidie wordt uit-
betaald vóór 1 juli van het jaar dat
volgt op het gesubsidieerde werkings-
jaar, na goedkeuring door de Vlaam-
se Executieve van de in het voorbije
jaar gedane uitgaven en de voorge-
legde betalingsbewijzen.

Bij de berekening van het saldo
wordt rekening gehouden met de uit-
gekeerde voorschotten. Indien de
uitgekeerde voorschotten hoger zijn
dan de subsidie, wordt het verschil in
mindering gebracht van de voor-
schotten van het volgende werkings-
jaar.”

- Aangenomen.
Artikel 3

In het decreet van 4 juli 1975 houden-
de de rijkssubsidieregeling voor het
Nederlandstalige sociaal-cultureel
vormingswerk voor volwassenen in
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verenigingsverband, wordt artikel 4,
$ 7 vervangen door wat volgt :

,,$ 7. Onder voorbehoud dat de inge-
diende begroting voor het lopende
begrotingsjaar werd goegekeurd door
de Vlaamse Executieve, worden per
trimester van het begrotingsjaar
waarvoor zij werden ingeschreven en
goedgekeurd, vier voorschotten uit-
betaald.

Elke voorschot bedraagt 22,5 ten
honderd van de subsidie toegekend
voor het voorlaatste begrotingsjaar,
mits de afrekening van dit voorlaatste
gesubsidieerde activiteitsjaar werd
goedgekeurd door de Vlaamse Exe-
cutieve.

Voor verenigingen die minder dan
twee jaar erkend zijn bij de aanvang
van het lopende begrotingsjaar, be-
draagt elk voorschot een vijfde van
de subsidie waarop de vereniging
aanspraak kan maken op basis van
de ingediende begroting voor het lo-
pende begrotingsjaar.

Het saldo van de subsidie wordt uit-
betaald vóór 1 juli van het jaar dat
volgt op het gesubsidieerde activi-
teitsjaar, na goedkeuring door de
Vlaamse Executieve van de in het
voorbije jaar gedane uitgaven en de
voorgelegde betalingsbewijzen.

Bij de berekening van het saldo
wordt rekening gehouden met de uit-
gekeerde voorschotten. Indien de
uitgekeerde voorschotten hoger zijn
dan de subsidie, wordt het verschil in
mindering gebracht van de voor-
schotten van het volgende activiteits-
jaar.”

- Aangenomen.

Artikel 4

In het decreet van 2 januari 1976 tot
erkenning en subsidiëring van de Ne-
derlandstalige koepelorganisaties
voor beleidsvoorbereidend overleg in
de sector van het sociaal-cultureel
werk voor volwassenen, wordt artikel
7, $ 2 vervangen door wat volgt :

,,§ 2. Onder voorbehoud dat de inge-
diende begroting voor het lopende
begrotingsjaar werd goedgekeurd
door de Vlaamse Executieve, worden
per trimester van het begrotingsjaar
waarvoor zij werden ingeschreven en

Subsidievoorschotten jeugd- en volwassenenvorming

goedgekeurd, vier voorschotten uit-
betaald.

Elk voorschot bedraagt 22,5 ten hon-
derd van de subsidie toegekend voor
het voorlaatste begrotingsjaar, mits
de afrekening van dit voorlaatste ge-
subsidieerde activiteitsjaar werd
goedgekeurd door de Vlaamse Exe-
cutieve.

Voor verenigingen die minder dan
twee jaar erkend zijn bij de aanvang
van het lopende begrotingsjaar, be-
draagt elk voorschot een vijfde van
de subsidie waarop de vereniging
aanspraak kan maken op basis van
de ingediende begroting voor het lo-
pende begrotingsjaar .

Het saldo van de subsidie wordt uit-
betaald vóór 1 juli van het jaar dat
volg op het gesubsidieerde activiteits-
jaar, na goedkeuring door de Vlaam-
se Executieve van de in het voorbije
jaar gedane uitgaven en de voorge-
legde betalingsbewijzen.
Bij de berekening van het saldo
wordt rekening gehouden met de uit-
gekeerde voorschotten. Indien de
uitgekeerde voorschotten hoger zijn
dan de subsidie, wordt het verschil in
mindering gebracht van de voor-
schotten van het volgende activiteits-
jaar.”

- Aangenomen.
Artikel 5

In het decreet van 3 maart 1978 hou-
dende de rij kssubsidieregeling voor
het Nederlandstalig sociaal-cultureel
vormingswerk met volwassenen in in-
stellingen, wordt artikel 13 vervan-
gen door wat volgt :

,,Artikel 13

Onder voorbehoud dat de ingediende
begroting voor het lopende begro-
tingsjaar werd goedgekeurd door de
Vlaamse Executieve, worden per tri-
mester van het begrotingsjaar waar-
voor zij werden ingeschreven en
goedgekeurd, vier voorschotten uit-
betaald.

Elk voorschot bedraagt 22,5 ten hon-
derd van de subsidie toegekend voor
het voorlaatste begrotingsjaar, mits
de afrekening van dit voortlaatste ge-
subsidieerde activiteitsjaar werd
goedgekeurd door de Vlaamse Exe-
cutieve.
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Voor verenigingen die minder dan
twee jaar erkend zijn bij de aanvang
van het lopende begrotingsjaar, be-
draagt elk voorschot een vijfde van
de subsidie waarop de vereniging
aanspraak kan maken op basis van
de ingediende begroting voor het lo-
pende begrotingsjaar.

Het saldo van de subsidie wordt uit-
betaald vóór 1 juli van het jaar dat
volgt op het gesubsidieerde activi-
teitsjaar, na goedkeuring door de
Vlaamse Executieve van de in het
voorbije jaar gedane uitgaven en de
voorgelegde betalingsbewijzen.

Bij de berekening van het saldo
wordt rekening gehouden met de uit-
gekeerde voorschotten. Indien de
uitgekeerde voorschotten hoger zijn
dan de subsidie, wordt het verschil in
mindering gebracht van de voor-
schotten van het volgende activiteits-
jaar.”

- Aangenomen.

Artikel 6

In het decreet van 20 februari 1980
houdende de rijkssubsidieregeling
van de Nederlandstalige organisaties
van amateuristische kunstbeoefe-
ning, wordt artikel 19 vervangen
door wat volgt :

,,Artikel 19

Onder voorbehoud dat de ingediende
begroting voor het lopende begro-
tingsjaar werd goedgekeurd door de
Vlaamse Executieve, worden per tri-
mester van het begrotingsjaar waar-
voor zij werden ingeschreven en
goedgekeurd, vier voorschotten uit-
betaald.

Elk voorschot bedraagt 22,5  ten hon-
derd van de subsidie toegekend voor
het voorlaatste begrotingsjaar, mits
de afrekening van dit voorlaatste ge-
subsidieerde activiteitsjaar werd
goedgekeurd door de Vlaamse Exe-
cutieve.

Voor verenigingen die minder dan
twee jaar erkend zijn bij de aanvang
van het lopende begrotingsjaar, be-
draagt elk voorschot een vijfde van
de subsidie waarop de vereniging
aanspraak kan maken op basis van
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de ingediende begroting voor het lo-
pende begrotingsjaar.

Het saldo van de subsidie wordt uit-
betaald vóór 1 juli van het jaar dat
volgt op het gesubsidieerde activi-
teitsjaar, na goedkeuring door de
Vlaamse Executieve van de in het
voorbije jaar gedane uitgaven en de
voorgelegde betalingsbewijzen.

Bij de berekening van het saldo
wordt rekening gehouden met de uit-
gekeerde voorschotten. Indien de
uitgekeerde voorschotten hoger zijn
dan de subsidie, wordt het verschil in
mindering gebracht van de voor-
schotten van het volgende activiteits-
jaar.”

- Aangenomen.

Artikel 7

In het decreet van 27 juni 1985 hou-
dende de subsidieregeling van het
Nederlandstalig sociaal-cultureel vor-
mingswerk met volwassenen in poli-
tieke vormingsinstellingen, wordt ar-
tikel 9 vervangen door wat volgt :

subsidievoorschotten  jeugd- en volwassenenvorming

,,Artikel 9

Onder voorbehoud dat de ingediende
begroting voor het lopende begro-
tingsjaar werd goedgekeurd door de
Vlaamse Executieve, worden per tri-
mester van het begrotingsjaar waar-
voor zij werden ingeschreven en
goedgekeurd, vier voorschotten uit-
betaald.

Elk voorschot bedraagt 22,5 ten hon-
derd van de subsidie toegekend voor
het voorlaatste begrotingsjaar, mits
de afrekening van dit voorlaatste ge-
subsidieerde werkingsjaar werd
goedgekeurd door de Vlaamse Exe-
cutieve.

Voor verenigingen die minder dan
twee jaar erkend zijn bij de aanvang
van het lopende begrotingsjaar, be-
draagt elk voorschot een vijfde van
de subsidie waarop de vereniging
aanspraak kan maken op basis van
de ingediende begroting voor het lo-
pende begrotingsjaar .

Het saldo van de subsidie wordt uit-
betaald vóór 1 juli van het jaar dat
volgt op het gesubsidieerde werkings-

1224

L



subsidiere- 

Gemeenschaps- 

VOL- 

67) 

De- 

Neerpelt 
Kelchter- 

22,5 	 Gemeenschapsminis- 

Neer- 

Ge- 

Neerpelt 

Voorzitter

jaar, na goedkeuring door de Vlaam-
se Executieve van de in het voorbije
jaar gedane uitgaven en de voorge-
legde betalingsbewijzen.

Bij de berekening van het saldo
wordt rekening gehouden met de uit-
gekeerde voorschotten. Indien de
uitgekeerde voorschotten hoger zijn
dan de subsidie, wordt het verschil in
mindering gebracht van de voor-
schotten van het volgende werkings-
jaar.”

- Aangenomen.
Artikel 8

In het decreet van 27 juni 1985 hou-
dende de subsidieregeling van projec-
ten en organisaties inzake het Neder-
landstalig ontwikkelingswerk voor
volwassenen en specifieke subsidiere-
geling voor bijzondere doelgroepen
en problemen in het kader van het
Nederlandstalig sociaal-cultureel vor-
mings- en ontwikkelingswerk, wordt
artikel 16, 9 2, vervangen door wat
volgt :

0 2. Onder voorbehoud dat de inge-
diende begroting voor het lopende
begrotingsjaar werd goedgekeurd
door de Vlaamse Executieve, worden
per trimester van het begrotingsjaar
waarvoor zij werden ingeschreven en
goedgekeurd, vier voorschotten uit-
betaald.

Elk voorschot bedraagt 22,5  ten hon-
derd van de subsidie toegekend voor
het voorlaatste begrotingsjaar, mits
de afrekening van dit voorlaatste ge-
subsidieerde werkingsjaar werd
goedgekeurd door de Vlaamse Exe-
cutieve.

Voor verenigingen die minder dan
twee jaar erkend zijn bij de aanvang
van het lopende begrotingsjaar, be-
draagt elk voorschot een vijfde van
de subsidie waarop de vereniging
aanspraak kan maken op basis van
de ingediende begroting voor het lo-
pende begrotingsjaar.

Het saldo van de subsidie wordt uit-
betaald vóór 1 juli van het jaar dat
volgt op het gesubsidieerde werkings-
jaar, na goedkeuring door de Vlaam-
se Executieve van de in het voorbije
jaar gedane uitgaven en de voorge-
legde betalingswijzen.
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Bij de berekening van het saldo Interpellatie van de heer J. Leclercq
wordt rekening gehouden met de uit- tot de heer G. Geens, Voorzitter van
gekeerde voorschotten. Indien de de Vlaamse Executieve, Gemeen-
uitgekeerde voorschotten hoger zijn schapsminister van Economie en
dan de subsidie, wordt het verschil in Werkgelegenheid, over de overname
mindering gebracht van de voor- van de NV De Clercq door de Neder-
schotten van het volgende werkings- landse onderneming Thomassen en
jaar.” Drijver-Verblifa

Aangenomen.
Artikel 9

Dit decreet treedt in werking op 1
januari 1987.

- Aangenomen.
De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten.

De Voorzitter : Aan de orde is de
interpellatie van de heer Leclercq tot
de heer Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over de overname
van de NV De Clercq door de Neder-
landse onderneming Thomassen en
Drijver-Verblifa.

We zullen om 16 uur de hoofdelijke
stemming over het gehele voorstel
van decreet houden.

Aangezien de heer Leclercq hier niet
aanwezig is zal deze interpellatie,
conform artikel 67, punt 11, van ons
Reglement als ingetrokken worden
beschouwd.

INTERPELLATIES (R.v.O. artikel
67)
Interpellatie van de heer W. De-
saeyere tot de heer G. Geens, Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve,
Gemeenschapsminister van Econo-
mie en Werkgelegenheid, de heer P.
Dewael, Gemeenschapsminister van
Cultuur, en de heer T. Kelchter-
mans, Gemeenschapsminister van
Onderwijs en Vorming, over het ge-
bruik van de softwaretalen in Vlaan-
deren

Interpellatie van de heer E. Gryp tot
de heer J. Lenssens, Gemeenschaps-
minister van Volksgezondheid en
Leefmilieu, over de emsige bedrei-
ging van de volksgezondheid door de
toenemende cadmiumvervuiling,
inzonderheid in de streek van Balen
en Neerpelt

De Voorzitter 1 Aan de orde is de
interpellatie van de heer Desaeyere
tot de heer Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, de heer Dewael,
Gemeenschapsminister van Cultuur,
en de heer Theo Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Onderwijs
en Vorming, over het gebruik van de
softwaretalen in Vlaanderen.

De Voorzitter : Aan de orde is de
interpellatie van de heer Gryp tot de
heer Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmi-
lieu, over de ernstige bedreiging van
de volksgezondheid door de toene-
mende cadmiumvervuiling, inzonder-
heid in de streek van Balen en Neer-
pelt.

Aangezien de heer Gryp hier niet
aanwezig is zal deze interpellatie,
conform artikel 67, punt 11, van ons
Reglement als ingetrokken worden
beschouwd.

Aangezien de heer Desaeyere niet
aanwezig is zal deze interpellatie con-
form artikel 67, punt 11, van ons
Reglement als ingetrokken worden
beschouwd.

Minister G. Geens : Mijnheer de
Voorzitter, ik zou graag willen doen
opmerken dat de leden van de Exe-
cutieve geregeld kritiek krijgen van-
wege de leden van de Vlaamse Raad
omdat ze niet beschikbaar zijn of dit
niet op het juiste moment zijn.
Wij moeten uiteraard beschikbaar
zijn voor de Vlaamse Raad wanneer

Subsidievoorschotten jeugd- en volwassenenvorming
Gebruik softwaretalen
Overname NV De Clercq
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G. Geens

hij vergadert. Maar anderzijds heeft
het weinig zin dat wij ons voorberei-
den op interpellaties - en soms
vraagt dit aanzienlijk werk - wan-
neer deze interpellaties niet plaats
kunnen vinden.

Wat de grond van de interpellatie van
de heer Desaeyere betreft wil ik doen
opmerken dat deze kwestie reeds vo-
rige week bij de bespreking van de
begroting werd behandeld. Het heeft
dus weinig zin hierover een week la-
ter te interpelleren.

De Voorzitter : Mevrouw Maes heeft
het woord.

Mevrouw N. Maes : Mijnheer de
Voorzitter, namens mijn fractie wil
ik de heer Desaeyere verontschuldi-
gen voor zijn afwezigheid hier. Uit-
gaande van de agenda hadden wij be-
rekend dat deze interpellatie van de
heer Desaeyere pas deze namiddag
aan de orde zou zijn. Mocht dit ant-
woord u niet voldoen, dan zullen wij
dit begrijpen.

Aan de Voorzitter van de Executieve
wil ik verzekeren dat zijn voorberei-
dend werk in elk geval niet voor niets
zal zijn geweest, omdat wij aan de
heer Desaeyere zullen vragen zijn in-
terpellatie om te zetten in een schrif-
telijke vraag.

De Voorzitter : De heer De Batselier
heeft het woord.

De heer N. De Batselier : Mijnheer
de Voorzitter, wij hebben contact ge-
had met Jan Leslercq, die op weg is
naar hier. Hij verwachtte niet dat de
interpellatie van de heer Desaeyere
zou worden geschrapt en dacht dat
zijn interpellatie vanmiddag als eer-
ste op de agenda zou staan.

De Voorzitter : Mevrouw Vogels
heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels : Mijnheer de
Voorzitter, ook ik kan het argument
van de vorige spreker gebruiken,
want ook de heer Gryp is onderweg
en hij denkt zeker niet dat de twee
vorige interpellaties wegvallen.

Mevrouw N. Maes : Mijnheer de
Voorzitter, door deze bureaucrati-
sche werkwijze zal op de duur de hele
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agenda van de Vlaamse Raad vóór
de middag zijn uitgeput, terwijl geen
interpellaties zijn gehouden.

Ik ben bereid mijn interpellatie ge-
richt tot Minister Dewael, en die al
lang werd aangevraagd, op dit ogen-
blik te houden.

De Voorzitter : Mevrouw Maes, bij
de aanvang van deze vergadering
werd een voorstel tot omwisseling
van de volgorde van de interpellaties
gedaan. Op unanieme vraag van deze
Raad is dit voorstel niet doorgegaan.
Ik meen dat wij nu consequent moe-
ten zijn. Inderdaad, aangezien de
verschillende fracties het voorstel van
niet-wijziging van de dagorde hebben
gesteund, moeten hun respectieve le-
den ter zake de vooropgestelde volg-
orde dan ook respecteren.

Interpellatie van mevrouw M. Van
Puymbroeck tot de heer J. Lenssens,
Gemeenschapsminister van Volksge-
zondheid en Leefmilieu, over het
probleem van het snuiven van vluch-
tige produkten door jongeren

De Voorzitter : Aan de orde is de
interpellatie van mevrouw Van
Puymbroeck tot de heer Lenssens,
Gemeenschapsminister van Volksge-
zondheid en Leefmilieu, over het
probleem van het snuiven van vluch-
tige produkten door jongeren.

Mevrouw Van Puymbroeck heeft het
woord.

Mevrouw M. Van Puymbroeck (op
de tribune) : mijnheer de Voorzitter,
mijnheer de Minister, collega’s, via
een programma van ,,Service-Tele-
foon” heeft Agalev vernomen dat
twee jaar geleden in België een 16-ja-
rige  jongen overleden is na het snui-
ven van Tipp-Ex-verdunner. Dit pro-
dukt wordt gebruikt op kantoor,
school, enzovoort om een ander pro-
duct Tipp-Ex Fluid te verdunnen.
Daarom stelden wij hierover een
vraag aan mevrouw Demeester,
Staatssecretaris van Volksgezond-
heid en Gehandicaptenbeleid. Een
week later namen de ouders van het
slachtoffer contact met ons op. Zij
hadden reeds maandenlang gepro-

beert aan dit ongeval bekendheid te
geven, door brieven te schrijven aan
Ministers, parlementsleden, journa-
listen, radio en TV zonder enig resul-
taat. Tot uiteindelijk ,,Service-Tele-
foon” het ongeval in ruimere kring
bekendmaakte.

Eerst en vooral dient een onder-
scheid te worden gemaakt tussen een
ongeluk bij het gebruik van allerhan-
de vluchtige oplosmiddelen en het
bewust vrijwillig misbruik van deze
produkten om in een euforische  toe-
stand te komen. In de medische lita-
ratuur vinden we voorbeelden van
sterfgevallen ten gevolge van onge-
vallen en ten gevolge van bewust vrij-
willig misbruik.

We willen ons hier beperken tot de
problematiek van het bewust vrijwil-
lig misbruik van vluchtige produkten
door jongeren. In deze gevallen om-
schrijft men het snuiven als een be-
wust en herhaald inhaleren van elk
vluchtig produkt dat een roes kan
veroorzaken. Produkten die hiervoor
worden gebruikt zijn de volgende :
lijm en verdunner, verven, lakken,
reinigingsmiddelen zoals nagellakop-
losser, ontvlekker, terpentijn, desin-
fecteermiddelen, benzine, sprays,
deodoranten en luchtverfrissers,
ether, chloroform, lachgas. In welke
mate is dit misbruik bij jongeren ver-
spreid ?

Het eerste uitgebreid medisch rap-
port over ,,het snuiven” verscheen in
1970 in de Verenigde Staten van de
hand van Bass, die een beschrijving
maakte van 110 sterfgevallen ,,sud-
den sniffing deaths”. In Denemarken
schreef Kringsholm in 1980 een rap-
port over 20 sterfgevallen tussen 1959
en 1978. In Groot-Brittanië ver-
scheen een eerste studie in 1979 en
een tweede in 1982, over respectieve-
lijk 45 en 140 sterfgevallen. Frankrijk
beschikt over een enquête die in 1984
werd uitgevoerd in Marseille en om-
streken op basis van meldingen bij
he t  an t ig i fcen t rum.  De  Dui t se
Bondsregering heeft in 1983 een on-
dervraging georganiseerd bij ll.71 1
jongeren tussen 12 en 14 jaar in het
kader van een algemeen onderzoek
naar druggebruik. Voor België heb-
ben we geen systematische cijferge-
gevens kunnen bemachtigen. Trends
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Van Puymbroeck

die uit de studies naar voor komen,
zijn :

- de sterfgevallen komen overwe-
gend voor bij jongeren van het man-
nelijk geslacht ;
- voor 1978 was de gemiddelde leef-
tijd van de snuivers 19 jaar. Nadien
daalt de leeftijd tot een gemiddelde
van 16 jaar ;
- de percentages liggen merkelijk
hoger in grootsteden (Londen en om-
liggend gebied 50 procent hoger) ;

- de percentages liggen in Groot-
Brittanië iets hoger in de arbei-
dersklasse ;
- in Marseille is het aandeel
vreemdelingen opvallend hoog.

van

Uit de praktijk van het antigifcen-
trum te Marseille blijkt dat snuiven
in twee totaal verschillende omstan-
digheden voorkomt : ten eerste, als
spel onder schoolgaande jeugd, spo-
radisch in groepsverband ; ten twee-
de, als regelrechte verslaving : her-
haalde snuifsessies op langere ter-
mijn.

Uit de persknipsels afkomstig uit En-
geland blijkt dat ,,snuiven” daar zeer
verspreid is bij de schoolgaande
jeugd. Een enquête, die werd uitge-
voerd door de Nationale Campagne
tegen misbruik van vluchtige produk-
ten, toonde aan dat op 4.000 leerlin-
gen van 28 ,,Home  Counties Schools”
1 op 4 het snuiven hadden uitgepro-
beerd. In België heeft het antigifcen-
trum aan mevrouw Demeester de cij-
fers verstrekt over ongevallen met
Tipp-Ex in de loop van 1986. Dit cen-
trum kreeg toen 56 oproepen waar-
van 40 voor accidentele inname van
Tipp-Ex bij kinderen en 4 bij volwas-
senen. Twaalf maal ging het over in-
halatie van dat produkt. Over het in-
nemen en inhaleren van andere scha-
delijke vluchtige stoffen had het anti-
gifcentrum de gegevens niet gegroe-
peerd. Toch blijkt dat het snuiven in
een aantal scholen ingang heeft ge-
vonden. maar dat noch leerkrachten
noch ouders blijkbaar weten wat er
aan de gang is.

Er is natuurlijk het probleem van de
etikettering. Elke verbruiker heeft
het recht de inhoud, de toepassings-
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mogelijkheden en de eventuele geva-
ren van een voedingsmiddel of ander
produkt te kennen.

Een eerste vereiste daartoe is dat de
gegevens op de verpakking in zijn ei-
gen taal zijn weergegeven. Dit is niet
het geval voor Tipp-Ex. Zelfs de
waarschuwingen zijn niet volledig in
het Frans vermeld. Mevrouw De-
meester beloofde dienaangaande het
nodige te doen en er is al contact
opgenomen met de invoerder.

In de Europese wetgeving, richtlijn
67/548,  wordt voorzien dat gevaarlij-
ke stoffen een speciaal etiket moeten
dragen waarop een Sint-Andreas-
kruis staat en twee zinnen : ,,Niet
innemen - niet inademen”.

Hierop zijn uitzonderingen toegela-
ten, met name als het gaat om kleine
volumes, wat het geval is bij de flesjes
Tipp-Ex. De nationale Minister kan
evenwel beslissen of die uitzondering
in zijn/haar land van toepassing is.
Wij zullen daarom in de Senaat een
amendement indienen op het wets-
ontwerp in verband met de voedings-
middelen en andere produkten, met
name tot wijziging van de wet van 24
januari 1977.

Mijnheer de Minister, er blijft echter
een eigen taak weggelegd voor de
Minister van de Vlaamse Executieve,
met name de informatietaak.

Doordat de meeste van deze oplos-
middelen een alledaags gebruiks-
voorwerp zijn geworden en geen con-
notaties van giftig, gevaarlijk of do-
delijk oproepen, is het noodzakelijk
de gebruikers op de hoogte te bren-
gen van de risico’s verbonden aan
een verkeerd gebruik van stoffen als
lijm, sprays, lakken Tipp-Ex en der-
gelijke meer. Als volwassenen moe-
ten gewaarschuwd worden is dat niet
alleen voor zichzelf maar vooral om
de ongewone gebruikers, kinderen
en jongeren, te beschermen. Duide-
lijke etikettering is van groot belang
voor de informatie van de gebrui-
kers.

Voor jongeren stelt zich het specifiek
probleem dat sommigen ontdekt heb-
ben dat ze oplosmiddel als drug kun-
nen gebruiken. Het is een goedkoop
en gemakkelijk te krijgen produkt
om high te worden. Terwijl ze de ge-
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volgen van klassieke drugs meestal
wel kennen, zijn ze zich niet bewust
van de dodelijke afloop die snuiven
kan hebben. Leerkrachten ouders,
begeleiders van jongeren zijn dikwijls
onvoldoende of helemaal niet op de
hoogte van het snuifprobleem. Erva-
ringen in het buitenland hebben uit-
gewezen dat grote campagnes in de
media eerder een omgekeerd effect
hebben gehad op het snuiven bij jon-
geren. Men stelde namelijk vast dat
na de campagnes het gebruik steeg,
omdat het voor velen een ,,openba-
ring” was geweest. Het lijkt ons dus
aangewezen te werken met zeer ge-
richte informatiestromen die de risi-
cogroepen op een pedagogisch ver-
antwoorde manier kunnen bereiken.
In die zin moeten vooral verantwoor-
delijken van scholen, oudervereni-
gingen, verenigingen die het gezin als
doelgroep hebben, jongerenadvies-
centra bereikt worden.

In verband met het snuiven wil ik
aan de Minister volgende vragen stel-
len. Is de Minister op de hoogte van
de ernst en de omvang van het pro-
bleem dat jongeren in de school, in
ander groepsverband of individueel
vluchtige produkten inhaleren om in
een roes te geraken ? Is de Minister
overtuigd van de efficiënte van een
voorlichtingscampagne gericht naar
welbepaalde doelgroepen om het
probleem op te vangen en worden er
maatregelen getroffen om via deze
en andere groepen maar zeker via de
ouderverenigingen, de schooldirec-
ties, leraars, verenigingen die het ge-
zin als doelgroep hebben en jonge-
renadviescentra, de bevolking in te
lichten over het bestaande pro-
bleem ? Welk plan heeft u concreet ?

De Voorzitter
het woord.

: De heer Luyten heeft

De heer W. Luyten (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, het was
niet mijn bedoeling vandaag het
woord te voeren. In een klein stadje
niet ver van Antwerpen hebben zich
echter gebeurtenissen voorgedaan
die mij zwaar hebben getroffen. Ik
dacht tot voor enkele weken dat der-
gelijke zaken in ons land niet moge-
lijk waren. Sommigen onder u heb-
ben waarschijnlijk in ,,De Standaar”
van 19 maart of in een ander dagblad
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de tekst gelezen die stond onder de
foto van een paar wenende meisjes.
De tekst luidde : ,,Zelfmoordpact :
twee meisjes zoeken bij elkaar troost
op de begrafenisplechtigheid van vier
van hun vriendjes”. Vorig weekend
werden in Fort Lee in New Jersey
vier teenager ten grave gedragen
door hun schoolkameraden. De vier
teenagers sloten een zelfmoordpact
,,omdat ze de elektronische maat-
schappij beu waren”. De vier studen-
ten sloten zich op in een garage en
lieten de motor van hun auto draai-
en. In een nagelaten boodschap, ge-
schreven op een papieren boodschap-
penzak,  vroegen ze om samen begra-
ven te worden. In hetzelfde artikel
stond verder : ,,Het gebeurde in een
rustig stadje waar men dacht dat vele
moderne dingen aan voorbijgaan. ”

Ik woon ook in de buurt van een
rustig stadje dat zelfs de naam heeft
vrolijk en levenlustig te zijn. Een be-
roemd auteur heeft er zelfs een boek
over geschreven, Pallieter. Binnen
zes weken zijn er vijf zelfmoorden
gebeurd van jonge mensen onder de
25 jaar. Niemand is nog veilig. Ik had
deze ochtend de begrafenis van een
van hen moeten bijwonen, maar kon
er niet naartoe omdat mijn aanwezig-
heid hier was vereist. De overledene
was een jongeman waarvan de groot-
vader directeur is in een college en
hijzelf komt uit een gezin van zes kin-
deren. Mijn korte uiteenzetting hier
is als het ware een groet vanuit deze
openbare vergadering. De broer van
de overledene wierp zich zes weken
geleden onder de trein, hijzelf vier
dagen geleden. Twee van hun vrien-
den deden het eveneens en een derde
heeft zich verdronken. Dus, vijf zelf-
moorden op zes weken tijd in een
stadje als Lier. Ik herinner mij wat
de heer Perin  enkele jaren geleden
eens zegde : ,,Wij zijn erin geslaagd
al de idealen van de vorige generaties
in het cynisme van het genot van de
welvaart en van de jaren ‘60 kapot te
hebben gemaakt.” Ik citeer hier de
heer Perin  omdat zijn artikel in Le
Soir mij toen had getroffen. Ik vraag
mij af waar in talrijke middens, die
wij meenden veilig te zijn, de houvast
gebleven is. Waar is het religieuze
houvast - ik kijk nu in de richting
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van de CVP en ik moet ook naar
mijzelf kijken op dat stuk. Waar zijn
de grote idealen van een socialisme
dat ook mij bezielde toen ik de ge-
dichten las van Henriette Roland-
Holst ? Vroeger zei Godfried BO-
mans dat wij geluk hadden omdat er
bij ons een Vlaamse Beweging be-
stond die duizenden jongeren beziel-
de. De grote idealen van vroeger
werden kapot gemaakt in een cyni-
sche genotmaatschappij waarvan de
besten en de gevoeligste - ik ken
deze jongens - afhaken. Zeer vele
andere jongeren zoeken hun weke-
lijkse drug, van gelijk welke aard, in
,,het elektronische lawaai” van de
vrijdag en de zaterdagavond. Daarna
gaan ze terug naar de ,,dop”. Maar
toen ik de ontstellende kettingreactie
van dit Lierse zelfmoordpact hoorde,
van mensen die bijeen kwamen in het
café ,,Het Goed Voorbeeld” en zeg-
den .. ,.onze Bijbel, dat is de treingids
en ons lied ,,In een klein stationnetje
. . . weg zijn wij”, in een atmosfeer
van zwarte humor en cynisme, vroeg
ik mij af of wij, die leven in het tijd-
vak van de Vlaamse autonomie op
cultureel vlak dat zelf niet mee hel-
pen aankweken. Bij het stellen van
een beperkter probleem, zoals me-
vrouw Van Puymbroeck heeft be-
sproken en dat ik in de bredere con-
text stel, is het onstellend te beseffen
dat niemand meer veilig is. Is het
geen hoog tijd dat wij een Commissie
gaan oprichten om dit angstwekkend
verschijnsel eens fundamenteel te be-
studeren in een atmosfeer van ,,schul-
dig zij wij allen zelf” ? (Applaus)

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, colle-
ga’s,ik zal eerst een antwoord geven
op de meer precieze vragen van me-
vrouw Van Puymbroeck en daarna
ingaan op de uiteenzetting van de
heer Luyten.

Het sniffing-probleem, het snuiven
van vluchtige stoffen, is, - gelukkig
en hopelijk niet voorlopig - een in
Vlaanderen minder frequent voorko-
mende vorm van verslaving die, -
zo zeggen mij pedagogen en specialis-
ten ter zake - meestal als een soort
modeverschijnsel in het schoolmilieu
opduikt en ook verdwijnt. Het is dus
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geen constante, maar ik kan helaas
ook geen concrete cijfers geven die
dit staven of die zouden wijzen op
een grotere omvang. Het is het oor-
deel van een zevental deskundigen
die ik omtrent de verslavingsproble-
matiek reeds enkele maanden gele-
den heb samengebracht en die ik
naar aanleiding van het Tipp-Ex-pro-
bleem, ook heb geraadpleegd. Dit
laatste probleem mag duidelijk niet
worden geïsoleerd, want in onze da-
gelijkse omgeving, ook die van de
jongeren en scholieren, zijn honder-
den, zoniet  duizenden van deze pro-
dukten aanwezig. Ik zal u de techni-
sche opsomming ervan besparen,
maar een aantal soorten van ge-
bruiksartikelen die bij misbruik in
aanmerking komen voor het snuiven,
zijn de volgende : gas van sigarette-
naanstekers, nagellak-oplosmiddel,
antivries, een hele reeks lijmsoorten
en ontvlekkers, drijfgas in spuitbus-
sen, Tipp-Ex, en nog zovele anderen.

Wat kunnen wij ter zake doen ? Ik
meen dat wij allereerst de jonge men-
sen, de scholieren, moeten leren om-
gaan met deze produkten en hen ook
wijzen op de risico’s ervan bij nor-
maal gebruik en - uiteraard - bij
misbruik. Een tweetal maanden gele-
den hebben wij ons bezonnen om-
trent de opportuniteit en de nood-
zaak van een algemen  informatie-
campagne. Wij hebben besloten dat
dit niet nodig en niet opportuun was,
omdat het risico aanwezig zou zijn
dat een massale voorlichtingscam-
pagne bij scholieren wel eens als ef-
fect zou kunnen hebben dat een aan-
tal onder hen eerder zouden geprik-
keld worden om ook maar even te
proberen en te gaan experimenteren
met die snuivingsprodukten. Dit wil
niet zeggen dat er helemaal niets
moet gebeuren. Schoolartsen en de
scholen in het algemeen en het hele
pedagogisch milieu moeten meer dan
in het verleden oog hebben voor dit
soort problemen, ook als die proble-
men meer individueel worden ge-
steld. Dit geeft de kans om de proble-
men tijdig te ontdekken en om een
zekere routine te verwerven om er-
mee om te gaan. Het gaat hierover
een probleem naar de scholieren toe,
dit wil zeggen dat het ook in kleinere
scholen kan rijzen. De grote scholen
zijn uitgerust met sociale en psycho-
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medische diensten en kunnen gemak-
kelijker voor gepaste opvang zorgen.

Wat heb ik nu concreet gemeend te
moeten doen ten aanzien van het ge-
val dat door mevrouw Van Puym-
broeck werd geciteerd ? ik heb een
omzendbrief geschreven naar de in-
richtende machten van de equipes
voor medisch schooltoezicht in
Vlaanderen, naar de equipes zelf en
naar de PMS-centra voor de Rijks-
scholen. In de omzendbrief wordt ge-
wezen op de gevaren van het snuiven
van vluchtige produkten in het alge-
meen. Er werd ook een volumineuze
bijlage met technische informatie aan
de omzendbrief toegevoegd.

Samengevat stellen wij het volgende.
Aandacht wordt vooral gevraagd aan
de schoolartsen. Zij kunnen ter zake
een cruciale rol spelen. Andere be-
langrijke elementen in de omzend-
brief zijn het aanzetten van de opvoe-
ders om via gesprekken met de ou-
ders en de schoolarts tijdig de ver-
schijnselen te detecteren  en er niet
achteloos aan voorbij te gaan.

Wij zijn ook van oordeel dat paniek
of zware sancties ten aanzien van de
scholieren die zouden worden be-
trapt op het snuiven van vluchtigem
middelen. uit den boze zijn.

Veeleer is een aangepast gesprek met
bevoegde personen en met de ouders
via de oudervereniging de aangewe-
zen weg. Het probleem kan ook wor-
den bespro  ken door gespecialiseerde
hulpverleners indien het een zekere
omvang zou hebben of indien er uit-
breiding te vrezen valt. Het is alles
een kwestie van gemeenschappelijke
aanpak door de scholen met de arts
als spilfiguur, de schooldirectie en het
opvoedend personeel en desgeval-
lend gespecialeseerde  hulpverleners,
maar in relatie met eventueel de ou-
derveriniging indien deze bestaat in
groep of zo nodig individueel. De
omzendbrief werd verzonden in de
maand februari. Het is dus nog niet
mogelijk om een evaluatie te doen.
Ik kan u wel zeggen dat vanuit be-
voegde kringen die aanpak als het
enig gepas te  midde l  word t  be-
schou\\-d.  Ik ben in ieder geval van
zins te zijner tijd een evaluatie te la-
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ten maken van de toepassing van de
beginselen vervat in de omzendbrief
om op die wijze een grondiger inzicht
te krijgen in het probleem. Tenslotte
verwijs ik naar wat ik vorige week
tijdens de bespreking van de begro-
ting heb aangekondigd omtrent de
nieuwe accenten en verdere organisa-
tie van de aanpak van de verslavings-
problematiek in de Vlaamse Ge-
meenschap omdat ook dit deelpro-
bleem daar zijn plaats zal moeten
krijgen. Dit alles is in volle uitwer-
king .

Collega Luyten heeft in zijn uiteen-
zetting dit probleem op een veel bre-
der maar uiterst belangrijk, essen-
tieel, fundamenteel en maatschappe-
lijk vlak geëvoceerd, namelijk dat
een reeks jonge mensen, die als reac-
tie tegen alles in onze maatschappij
- waarvoor wij allemaal de verant-
woordelijkheid dragen - tot het ui-
terste gaan onder de vorm van zelf-
doding of een poging daartoe. Ik ben
het met hem eens dat het aantal ont-
wrichte jongeren angstwekkend stijgt
en dat dit niet in een handomdraai
kan worden opgelost. Dit fenomeen
houdt bij nader onderzoek ook een
gewetensonderzoek in van al wie de
jongste twintig jaar in dit land, op
het platteland of elders, op het poli-
tiek, op het sociale of op het pedago-
gisch vlak verantwoordelijkheid heeft
gedragen.

De crisis zal daarbij ook wel voor
een gedeelte een rol spelen.

Het zou echter al te simplistisch zijn
enkel de sociaal-economische crisis
als oorzaak aan te wijzen. Het pro-
bleemveld en vooral de oorzaken van
dit schrijnend fenomeen lijken mij
veel breder te liggen, daar vele crisis-
sen zich niet alleen gelijktijdig voor-
doen, maar ook op mekaar inspelen
en vandaar de grote complexiteit ter
zake.

Ik steun de oproep van collega Luy-
ten om over onze politieke partij-
grenzen heen, in een geest van to-
lerantie, maar toch van de grootst
mogelijke zin voor verantwoordelijk-
heid, na te denken en accenten te
leggen. Aldus dienen wij een politie-
ke gedragscode te ontwikkelen die
aan dit soort problemen niet enkel
aandacht besteedt, maar de kans zou

Snuiven van vluchtige produkten

bieden om structureel aan deze jon-
geren, die zich ontwricht voelen en
geen wortels meer hebben in de sa-
menleving, opnieuw hoop en nieuwe
perspectieven te geven. Deze per-
spectieven betekenen voor mij veel
meer dan de materiële perspectieven,
alhoewel deze ook noodzakelijk zijn.

De opvoeding in de ruimste mogelij-
ke betekenis is hier ook uiters be-
langrijk. Waar gebeurt die opvoeding
naast het schoolse midden denk ik
dat deze opvoeding uiteraard gebeurt
in het gezin. Ik wil het zeer persoon-
lijk stellen en wijs erop dat wij allen
daar een zeer grote verantwoorde-
lijkheid dragen. Want, indien wij de
harmonie van de jongeren met de we-
reld van vandaag en van morgen wil-
len herstellen en hen een kans willen
geven zich als mens te ontplooien en
zich opnieuw thuis, betrokken en
verantwoordelijk te voelen, dan moe-
ten wij allen samen de gezinscultuur
niet met woorden, maar met beleids-
daden herwaarderen. En dit on-
geacht de invalshoek van waaruit wij
het probleem van de ontwrichte jon-
geren benaderen. Wij moeten de ge-
zinswaarde daadwerkelijk door poli-
tieke beslissingen, in de ruimste bete-
kenis van het woord. herwaarderen.

Ik hoop dat dit veel te korte debat
en de uiteenzetting van de heer Luy-
ten hiertoe een bijdrage moge leve-
ren om in een geest van serene bena-
dering aan één van de meest gevaar-
lijke ontwikkelingen van onze samen-
leving paal en perk te stellen.

De Voorzitter : Mevrouw Van Puym-
broeck heeft het woord.

Mevrouw M. Van Puymbroeck (op
de tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
ik wil eerst en vooral de Minister
danken voor zijn antwoord en ook
de heer Luyten voor zijn betoog. Het
is een probleem waaraan wij al heel
lang werken en dat aan de basis ligt
van het ontstaan zelf van AGALEV
juist omdat dit probleem van de zelf-
dodingen zo verbreid is. Ik kan daar-
over concrete cijfers geven. De plotse
groei is eigenlijk begonnen in het be-
gin van de jaren zeventig. Opvallend
voor AGALEV is dat dit gelijklo-
pend was met de verhoogde verkave-
lingen, met het betonneren van alle
speelplaatsen in de scholen zodat de
kinderen geen contact meer krijgen
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met de natuur. Er is ook de samen-
loop met de verloedring van het wa-
ter waarin de kinderen konden spe-
len en zwemmen en dat vroeger een
teken van leven was maar dat nu een
teken van dood is. Ik ken tientallen
kinderen tussen 8 en 13 jaar die zich
van het leven beroofd in vuile water-
lopen. Wat ons ook is opgevallen is
dat kinderen geen medicijnen gebrui-
ken om aan zelfdoding te doen. Zij
gebruiken eigenlijk de natuurelemen-
ten zoals water, vuur en lucht. Ik ken
persoonlijk drie kinderen die zich in
brand hebben gestoken. Anderen ge-
bruiken vuurwapens of springen zich
te pletter voor een trein of uit een
hoge verdieping. Ik sprak met de po-
litie van Antwerpen die mij bij wijze
van voorbeeld Antwerpen-West ci-
teerde met zijn torenhoge gebouwen.
Vroeger, toen een kind kwaad was
sloeg het de deur achter zich dicht.
Nu springt het over de afsluiting van
ht balkon en is het onherroepelijk
verloren. Ook onze manier van leven
en wonen hebben hun invloed. Daar
kan ik de Minister bijtreden. Wat de
heer Luyten heeft gezegd is een zeer
groot probleem namelijk de structuur
van onze maatschappij. Kinderen
kunnen niet meer thuis komen in on-
ze maatschappij en kunnen hier niet
meer leven. Voor mij is het een groot
teken aan de wand van iedere school
in Vlaanderen met duizend tot vijf-
tienhonderd leerlingen gemiddeld

Vlaamse Raad
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één zelfdoding per jaar, sommige
zelfs twee. Het is pas wanneer de gro-
te scholen erin slagen kleine entitei-
ten in te bouwen die familialer zijn,
zodat mensen terug mensen en kin-
deren terug zichzelf kunnen worden,
dat het probleem zal worden opge-
lost.

Eigenlijk zou ik dat aan veel meer
mensen in de Vlaamse Executieve
moeten kunnen zeggen. Toch wil ik
het probleem hier nogmaals naar VO-
ren brengen omdat ik op dat gebied
een afschuwelijk slechte ervaring
heb. Het is een teken aan de wand
voor onze maatschappij. Wanneer
wij niet gezamelijk aan dat probleem
werken dan zal daaraan geen einde
komen. (Applaus bij AGALEVen  de
VU)

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De heer H. Schiltz : Mijnheer de
Voorzitter, het is reeds later dan half-
een. Zojuist hebben de sirenen ge-
klonken waarbij in alle bedrijven de
middagpauze wordt ingezet.

Ik vraag u uitdrukkelijk dat onze
Raad niet in abnormale werkregelin-
gen zou vervallen en de middagpauze
zou worden gerespecteerd.

,
Snuiven van vluchti e rodukten
Regeling werkzaa nl%tfe en

De Voorzitter : Mevrouw Vogels
heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels : Mijnheer de
Voorzitter, ik wou net hetzelfde doen
opmerken. Het heeft geen zin inter-
pellaties aan te kondigen waarvan
men weet dat de indieners niet aan-
wezig zijn.

Ik zou er willen voor pleiten - dit
speelt ook in het voordeel van de
heer Desaeyere - om nu de vergade-
ring te beëindigen. Het geeft de heer
Desaeyere de mogelijkheid om toch
nog die ene interpellatie te houden.

De Voorzitter : Mevrouw Vogels,
aangezien de heer Gryp de speciale
inspanning had gedaan om hier dan
toch aanwezig te zijn dacht ik zijn
interpellatie nog te laten behandelen.
Wanneer de Raad echter het er over
eens is zijn activiteiten van deze voor-
middag te beëindigen dan heb ik daar
natuurlijk geen bezwaar tegen.

Is de Raad het hiermee eens ? (In-
stemming)
Hiermede zijn wij dan aan het einde
gekomen van onze werkzaamheden
voor deze voormiddag.

Wij komen deze namiddag om 14 uur
opnieuw bijeen om onze agenda ver-
der af te handelen.

De vergadering is gesloten.
- De vergadering wordt gesloten om
12.35 uur.
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28e vergadering Donderdag 2 april 1987
Middagvergadering

VOORZI’ITER : de heer F. Groot-
jans
- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.
- De vergadering wordt geopend om
14 uur.
De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING

J. Pepermans, C.Smitt ; gezond-
heidsredenen.

F. Cauwenberghs, H. De Croo, J.
De Roo, A. Diegenant , E. Vande-
bosch, M . Vandenhove, G. Verhae-
gen ; buitenslands.

H. Knuts ; ambtsverplichtingen.

ONDERZOEK NAAR DE TAAL-
GROEP

De Voorzitter : Dames en heren, aan
de orde is het onderzoek naar de taal-
groep betreffende de heer Gerolf
Annemans, Volksvertegenwoordi-
ger, opvolger van Volksvertegen-
woordiger Karel Dillen.

Conform artikel 3 van ons reglement
en artikel 30 van de bijzondere wet
van 8 augustus 1980 tot hervorming
der instellingen dienen wij er ons van
te vergewissen of de heer Annemans
ingeschreven is op de lijst der leden

van de Nederlandse taalgroep van de
Kamer van Volksvertegenwoordigers.
Bij brief van 13 maart 1987 heeft de
Kamer van Volksvertegenwoordigers
ons medegedeeld dat de heer Anne-
mans op donderdag 12 maart 1987 de
grondwettelijke eed heeft afgelegd en
tot de Nederlandse taalgroep be-
hoort.

Gelet op voormelde brief van de Ka-
mer van Volksvertegenwoordigers,
stel ik voor dat de Raad er zich, zoals
gebruikelijk toe zou beperken van de
gegeven omstandigheden akte te ne-
men en de formaliteit betreffende het
onderzoek naar de taalgroep als ver-
vuld te beschouwen.

Geen bezwaar ? (Instemming)
Aldus is besloten.

Met genoegen roep ik de heer Anne-
mans dan ook uit tot lid van de
Vlaamse Raad en wens hem vrucht-
bare arbeid toe. (Applaus)

MOTIE VAN ORDE

Persoonlijk feit

De heer G. Annemans : Mijnheer de
Voorzitter, ik vraag het woord voor
een persoonlijk feit.

De Voorzitter : De heer Annemans
heeft het woord.

De heer G. Annemans : Mijnheer de
Voorzitter, heren Ministers, colle-
ga’s, nu ik uiteindelijk lid geworden
ben van deze Raad, wat niet zonder
moeilijkheden is gebeurd, heb ik het

woord gevraagd voor een persoonlijk
feit. Vanmorgen was ik door auto-
pech verhinderd om deze voormid-
dag reeds lid te worden. Op 23 maart
werd ik verontschuldigd door mijn
voorganger, de heer Karel Dillen,
omdat ik niet aanwezig kons zijn we-
gens het feit dat ik de dag voordien
door de Rijkswacht tot de lichamelij-
ke staat van een hersenschudding was
gebracht.

Mijnheer de Voorzitter, niettegen-
staande de heer Dillen dit had mede-
gedeeld en ik verontschuldigd was,
vond de heer Van Elewyck het toch
nodig om zich tot de Raad te richten
om de verdaging van het punt te vra-
gen - ik citeer - ,,tot de heer Anne-
mans zich verwaardigd van de
Vlaamse Raad bij te wonen”. Deze
duidelijk pejoratief klinkende en be-
doelde termen wens ik zoal niet
rechtgezet te zien, te bestrijden. Ik
neem aan dat een klap op het hoofd
van een socialistische voorman min-
der erg is dan een klap op mijn
hoofd.

De heer V. Peuskens : Weet u niets
beters te vertellen ?

De heer G. Annemans : In ieder ge-
val is de pejoratieve zin van die be-
woordingen door mij niet aanvaard.
Ik wens mij tegen deze voorstelling
van zaken te verzetten. Het is trou-
wens ,,gewaardigen” indien men
goed Nederlands begrijpt.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vlaamse Raad
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Berichten van verhindering
Onderzoek taalgroep
Persoonlijk feit
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Voorzitter

INTERPELLATIES (R.v.O. artikel
671

Interpellatie van de heer E. Gryp tot
de heer J. Lenssens, Gemeenschaps-
minister van Volksgezondheid en
Leefmilieu, over de uitreiking van
een nieuwe exploitatievergunning
aan Phillips Petroleum te Tessender-
10

Interpellatie van de heer W. De-
saeyere tot de heer J. Lenssens, Ge-
meenschapsminister van Volksge-
zondheid en Leefmilieu, over de uit-
reiking van een nieuwe exploitatie-
vergunning voor PhiIIips  Petroleum

De Voorzitter : Aan de orde zijn de
samengevoegde interpellaties van de
heer Gryp tot de heer Lenssens, Ge-
meenschapsminister van Volksge-
zondheid en Leefmilieu, over de uit-
reiking van een nieuwe exploitatie-
vergunning aan Phillips Petroleum te
Tessenderlo en van de heer Desaeye-
re tot Minister Lenssens over de uit-
reiking van een nieuwe exploitatie-
vergunning voor Phillips Petroleum.

De heer Gryp heeft het woord.

De heer E. Gryp (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, op 9 ok-
tober 1978 vroeg Phillips Petroleum
een exploitatievergunning aan. Intus-
sen waren er al een aantal bouwver-
gunningen afgegeven en Phillips Pe-
troleum startte prompt met de bouw-
werken. Twee maanden later advi-
seerde het Schepencollege gunstig op
voorwaarde dat alle technologische
middelen werden aangewend opdat
Phillips Petroleum werkelijk geen mi-
lieuoverlast met zich zou brengen.
Het advies van de gezondheidsin-
specteur daarentegen was ronduit on-
gunstig : ,,Dergelijk bedrijf is onver-
antwoord in de voorgestelde zone”.
Ook de adviescommissie Leefmilieu
van Volksgezondheid maakte streng
voorbehoud. Op 25 maart 1979 orga-
niseerde de Gemeenteraad een refe-
rendum. 70 procent van de kiesge-
rechtigden ging vrijwillig stemmen ;
94 procent sprak zich uit tegen de
vestiging van Phillips Petroleum. De
Overheid echter kon gerust zijn, zo’n
advies is toch niet bindend.

In Amerika staat een gelijkaardig be-
drijf, ook van Phillips Petroleum, en
daar hebben ze naar verluidt geen
klachten. Het bedrijf blijkt echter in
een woestijn te liggen. In februari
1981 startte het bedrijf de produktie
en slechts 6 dagen later was het al
zover. Op 14 februari stonk het tot
voorbij Leuven. De beroering was
groot dat zelfs Kavanagh, de big boss
van Phillips Petroleum speciaal uit de
VS kwam overgevlogen. Het bedrijf
verklaarde zich onschuldig. Erger
nog, er werd geïnsinueerd dat de
mensen van BELT er de hand in had-
den, ze zouden de stank veroorzaakt
hebben. Een intern rapport onderte-
kend door de directeur -generaal
van de administratie van de arbeids-
veiligheid vermeldt dat er in de perio-
de waarover het ging, inderdaad
stankhinder was en dat die stankhin-
der een overtreding inhield van de
exploitatievoorwaarden. Er  s tond
dus duidelijk zwart op wit dat Phillips
Petroleum verantwoordelijk was.
Nochtans, bij het opstarten van het
bedrijf beweerde men dat het sys-
teem technisch zo volmaakt was, dat
het nooit zou stinken ; ze werkten
met een gesloten circuit, en daaruit
zou niets kunnen ontsnappen. Toen
het dan toch begon te stinken, zeg-
den ze : ,,het zijn slechts kinderziek-
ten, we werken eraan, het zal ver-
minderen.” Er werd altijd een uit-
vlucht gezocht. Op de duur gaven ze
toch toe, het kwam er op neer dat ze
niet konden produceren zonder stank
te veroorzaken. Al die jaren reageer-
de de overheid, zowel nationaal als
regionaal, opvallend laks. Men span-
de zich niet erg in om het bedrijf se-
rieus te controleren. Men vond aller-
lei zoethoudertjes uit, zoals de coör-
dinatiecommissie. Men plaatste na
jaren pas een permanente meetpost,
die moet wachten tot de vaak smalle
reukbaan toevallig de meetwagen wil
aandoen, en er kwam ook een stank-
formulier waarvan men alleen kan
vermoeden dat het bedoeld is als the-
rapie. De meetwagen registreert
slechts een fractie van de stankhin-
der. Apparatuur krijgt bovendien
geen hoofdpijn. moet niet braken,
maar valt wel uit als de temperatuur
in de kabine boven 40 O C stijgt. Al
wat er naast of er boven gaat, of wat
in de andere richting geblazen wordt,
wordt niet geregistreerd. Want ty-

pisch voor mercaptanen is dat ze
smalle reukbanen vormen, 10 b 20
meter, dat blijft goed bijeen. En wat
niet gemeten wordt, telt niet.

Op 21 oktober 1986 is daar eindelijk
het arrest van de Raad van State. Op
15 november zou het bedrijf volledig
stilliggen, maar het blijft frequent
stinken.

Minister J. Lenssens : Het laatste dat
u zegt is onjuist.

De heer E. Gryp : Op 20 november
1986, voorspelde ik vanop  deze tribu-
ne : ,,Vermits  de bal nu in het kamp
van de Gemeenschapsminister voor
Binnenlandse Aangelegenheden ligt,
kan de voor de hand liggende sluiting
van het bedrijf, wegens overduidelij-
ke milieuhinder en niet-naleving van
de exploitatievoorwaarden, mis-
schien handig omzeild worden door
een wijziging van het gewestplan
goed te keuren. ” Twee maanden na-
dat de fabriek officieel niet meer pro-
duceerde, ordende Pede inderdaad
de ruimte, hij keurde een nieuw ont-
werp -gewestplan goed, zodat Phil-
lips Petroleum nu helemaal op indus-
triegebied staat. Phillips Petroleum
kan van nu af aan vanop  industrieter-
rein stankhinder veroorzaken in
plaats van gedeeltelijk vanop am-
bachtelijke zone. Vandaar een aantal
vragen.

Hoe is er tegemoetgekomen aan de
bezwaren aan de Raad van State ? Is
er voldaan aan alle wettelijke en ad-
ministratieve verplichtingen om een
wijziging van het gewestplan te kun-
nen doorvoeren ? Welke gevolgen
heeft de wijziging van het gewestplan
voor het Bijzonder Plan van Aanleg
en hoe verhouden beide zich in geval
van een dergelijke wijziging ? Strookt
de situatie ter plaatse met de vereis-
ten die door de bestemming en even-
tuele wijziging van het gewestplan
voorbehouden zijn ?

Intussen werd op 5 maart 1987 door
de heer Minister uitspraak gedaan
over de vroeger ingediende beroepen
en werd aan Phillips Petroleum een
nieuwe exploitatievergunning toege-
kend, zoals te verwachten was. In
,,De Morgen” van 7 maart jongstle-
den werd de Minister geciteerd met
volgende uitspraak : ,,De Vlaamse
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Regering moet rekening houden met
alle aspecten van het dossier.. . Ik kan
me binnen de Regering niet isoleren,
ik ben geen milieu-activist. Ik heb
de beslissing alléén genomen, nie-
mand van de andere Ministers werd
daarover geconsulteerd.” Hierbij rijst
dan toch de vraag hoe een Minister
beweert  zich niet te kunnen isoleren
binnen de Regering en toch zonder
raadpleging van zijn collega’s alleen
een beslissing neemt. Bovendien lijkt
het mij dat de Gemeenschapsminister
voor Leefmilieu de eerste milieuacti-
vist van Vlaanderen zou moeten zijn.
In verband met de genoemde exploi-
tatievergunning, wens ik nog volgen-
de vragen te stellen.

1987 wordt aan het bedrijf opgelegd
om een omgevingsrapport op te stel-
len. Gelooft de Minister dan toch nog
in Sint - Niklaas ? In zijn antwoord
op mijn schriftelijke vraag van 24 fe-
bruari 1987 vermeldt de Minister dat
voor de exploitatievergunning gunsti-
ge adviezen kwamen van het Bestuur
van Ruimtelijke Ordening, het Be-
stuur voor Leefmilieu en het Ministe-
rie van Landsverdediging. Houdt dit
laatste advies soms verband met de
produktie van thiodiglycol, basisstof
voor de aanmaak van mosterdgas, en
dat trouwens vrijkomt als bijprodukt
van anderen processen.

nieuw ontwerp -gewestplan. Ik wens
hierop straks terug te komen.

Ook in het zelfde antwoord vermeldt
de heer Minister dat er voor deze
exploitatievergunning een advies
kwam van de Administratie voor Ge-
zondheidszorg en bovendien steunde
op de resutaten van een onderzoek
door het Instituut voor Hygiëne en
Epidemiologie. Kan de Minister mij
zggen of het hier gaat om een positief
of een negatief advies, en welke de
resultaten van genoemd onderzoek
waren ?

U, mijnheer de Minister, is nu de
grootste verantwoordelijke voor het-
feit dat in Tessenderlo opnieuw heel
wat heibel op komst is. Ik kan u zeg-
gen dat in Tessenderlo een politieke
meerderheid het heropstarten van dit
hinderlijk bedrijf niet kan of zal aan-
vaarden. Het dossier was u nochtans
voldoende bekend. Phillips Petro-
leum is een bedrijf dat niet thuishoort
in de omgeving van woonzones. Wat
men er ook moge over zeggen, een
mercaptanenfabriek kan niet exploi-
teren zonder dat er voor de omwo-
nenden geregeld stankoverlast is. Ik
zal dat bewijzen.

Welk is de exacte inhoud van de
nieuwc exploitatievergunning ? De
nieuwe exploitatievergunning zou
strengere werkingsnormen bevat-
ten ? Welke zijn deze ? Naar verluidt
zou de norm van 5 ppb mercaptanen
gehandhaafd blijven ? Kan u dit be-
vestigen ? Hoe wordt een eventuele
lozing van mercaptanen in de lucht
gemeten ? Werden er nieuwe richtlij-
nen uitgevaardigd voor de metingen
en welke zijn deze ? Naar verluidt is
slecht één vaste meetpost voorzien ?
Wat gebeurt er ais de windrichting
anders zit ? Worden er méér meet-
posten voorzien ? Zo ja, tegen welke
tijd en zijn deze ook vast ? Welk is
de procedure die moet gevolgd wor-
den, door de plaatselijke overheid en
door de bevolking in geval zij klach-
ten hebben aangaande de stankover-
last ? Welke criteria worden er ge-
hanteerd voor de eventuele voorlopi-
ge of definitieve intrekking van de
exploi t a t ievergunning ?  W a a r o m
werd de vergunning uitgereikt voor
een periode van 3 jaar 3 Wat zal er
gebeuren indien het openbaar onder-
zoek negatieve resultaten oplevert ?
Welke criteria zal de Minister hante-
ren, of door zijn opvolger doen nale-
ven voor een beslissing aangaande de
exploitatievergunning na deze 3
jaar ? Er werd vastgesteld dat het
bedrijf in kwestie mercaptanen loos-
de in de riool. Wat zegt de nieuwe
exploit a t ievergunning hieromtrent ?
Welke zijn de algemene richtlijnen
hierover ?

De zaak Phillips Petroleum en de
nieuwe exploitatievergunning is een
schandaal, waarbij eens te meer het
algemene belang opgeofferd wordt
aan eng economische belangen door
de Minister die uitgerekend geacht
wordt het leefmilieu en de volksge-
zondheid te beschermen. Ik hoop dat
gij een geweten hebt, mijnheer de
Minister !

Na maanden stilgelegen te hebben,
werd door het Gemeentebestuur van
Tessenderlo op 11 maart 1987 de ex-
ploitatievergunning aan het bedrijf
betekend. Op 25 maart werden reeds
6 klachten over reukhinder gedaan.
Door de politie van Tessenderlo
werd proces-verbaal  opgesteld.
Zelfs uit de naburige gemeente Ham
werden klachten gesignaleerd en
door de politie van Ham werd even-
eens PV opgesteld. Op 31 maart wer-
den andermaal 7 klachten genoteerd
en opnieuw werden PV’s opgesteld.
In beide gevallen werden door de
milieuambtenaar van Tessenderlo
luchtmonsters genomen. De resulta-
ten hiervan zijn nog niet gekend.

De Voorzitter : De heer Verheyden
heeft het woord.

De heer J. Verheyden (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, tijdens
de vergadering van de Vlaamse Raad
op 20 maart jongstleden werd reeds
geïnterpelleerd over de toepassing
van het arrest van de Raad van State
waarbij de exploitatievergunning van
de NV Phillips Petroleum te Tessen-
derlo werd ingetrokken. Bij deze in-
terpellaties werd ook Minister Pede
betrokken. Intussen werd aan Phil-
lips Petroleum Tessenderlo een nieu-
we uitbatingsvergunning toegekend.

Toppunt is dat, naar aanleiding van
de klachten, de public relations-
man van dit bedrijf zegde dat de wo-
ningen van de Hofstraat zeer ongun-
stig zijn gelegen. Is het nochtans niet
zo dat deze woningen er allemaal
stonden toen het bedrijf in de omge-
ving van de Hofstraat de rustver-
stoorder is. U weet zelf heel goed,
mijnheer de Minister, dat het bij deze
twee dagen van milieuhinder niet zal
blijven.

In het vergunningsbesluit van 5 maart

Door Minister Pede, werd, volgens
de Vlaamse Executieve, de weg vrij-
gemaakt om deze nieuwe uitbatings-
vergunning te kunnen verlenen, na-
melijk door het uitvaardigen van een

Intussen heeft de Gemeenteraad van
Tessenderlo op 30 maart 1987 beslo-
ten beroep in te stellen bij de Raad
van State tegen de vestiging van Phil-
lips Petroleum te Tessenderlo, zowel
op het vlak van de ruimtelijke orde-
ning - opheffing en in herziening
stellen van het gewestplan door de
Vlaamse Gemeenschap - als op het
vlak van het leefmilieu, - de exploi-
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tatievergunning van 5 maart 1987,
verleend door de Gemeenschapsmi-
nister  van Volksgezondheid en Leef-
milieu. Een gewestplan kan niet wor-
den opgeheven ; artikel 2 van de Wet
van 1962 houdende Organisatie van
de Ruimtelijke Ordening en van de
Stedebouw vermeldt duidelijk : de
plannen hebben verordenende
kracht. Zij blijven geldig tot zij door
andere plannen worden vervangen na
een herziening. Een ontwerp - ge-
westplan  kan alleen worden gebruikt
om bepaalde vestigingen te weige-
ren ; niet om ze toe te staan. Het zou
immers kunnen dat het vestigen van
een bedrijf op basis van een ont-
werp-gewestplan, het uiteindelijke
definitieve gewestplan hypothekeert.
U moet toegeven, mijnheer de Minis-
ter, dat u andermaal vrij lichtzinnig
een exploitatievergunning hebt ver-
leend.

Door de vorige interpellant werden
verschillende vragen gesteld ; ik wens
deze niet te herhalen. Nochtans zou
ik van de Minister een duidelijk ant-
woord willen op mijn volgende vra-
gen. Waarom werd de produktie van
methylmercaptaan verboden ? Ook
de aanmaak van thiodiclycol werd
verboden. Voor enkele jaren heeft
Phillips Petroleum wel thiodiglycol
geproduceerd en geleverd aan Irak.
Mocht dit toen worden geproduceerd
en wie gaf eventueel de toelating ?
Is de overheid bereid de kosten te
dragen voor de eventuele onteige-
ning van de woningen in de Hof-
straat ? Zal de Minister dadelijk de
exploitatievergunning intrekken
wanneer de emissiewaarde van 5 ppb
overschreden wordt ? Op 2 februari
1987 gaf de Administratie van Ge-
zondheidszorg ongunstig advies ; dit
advies werd nog aangevuld op 16 fe-
bruari 1987. Welk was de volledige
inhoud van dit advies ? (Applaus bij
de SP en bij AGALEV)

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, het is
inderdaad de zoveelste keer dat in de
Raad wordt geïnterpelleerd over het
bedrijf in kwestie in Tessenderlo.
Voor mij mag het de laatste keer zijn.

Ik verwijs naar de vorige debatten
waarvan ik de data niet ga opsommen
en naar het begrotingsdebat van vori-
ge week waarin het probleem even-
eens ter sprake kwam. Ik herhaal niet
wat ik toen heb gezegd. Ik zal dan
ook bondig antwoorden. Als ik Op
de concrete vragen van de heren
Gryp en Verheyden moet antwoor-
den, sta ik binnen 2 uur nog op de
tribune. Zij hebben niets minder ge-
vraagd dan gedetailleerde kennis te
krijgen van de integrale vergunning
die werd afgegeven en waarvan de
tekst waarschijnlijk in hun bezit is.
Hij telt meer dan 60 pagina’s. Het
kan niet de bedoeling zijn van het
Reglement van de Vlaamse Raad en
van het recht op interpellatie om een
Minister te verplichten dit soort gege-
vens gedetaillerd te debiteren in
openbare vergadering. Ik zal er mij
dan ook van onthouden.

Ik kan de heren Gryp en Verheyden
geruststellen - IILII~ vragen hadden
zowat dezelfde strekking - dat ik
helemaal niet lichtzinnig maar met
grote zorg, zoals bij elk dossier over
een vergunning, ook dit dossier op-
nieuw heb bekeken in al zijn aspec-
ten. Ik beschik overigens over een
uitstekend advies van mijn Diensten
van Leefmilieu, advies dat meer dan
100 bladzijden bevat.

Men schijnt gemakkelijk te vergeten
dat de vergunning die ik op 5 maart
heb afgegeven slechts voor drie jaar
geldt. Dat past blijkbaar niet in het
kraam van de oppositie, want zoiets
wordt niet vermeld. Vóór het arrest
van de Raad van State was een ver-
gunning lopende van dertig jaar,
waarvan nog maar ongeveer acht jaar
waren verstreken. Thans heb ik ein-
delijk een vergunning afgegeven, ge-
motiveerd volgens de redenen die ik
in het begrotingsdebat heb uiteenge-
zet en die ik niet zal herhalen.

De vraag werd gesteld of die zaak
juridisch rechtsgeldig is. 1 k verneem
van de heer Verheyden dat het ge-
meentebestuur een verhaal uitoefent
bij de Raad van State. wij zullen dus
moeten afwachten wat deze Raad als
arrest zal vellen. Ik ben er evenwel
van overtuigd dat. vanuit stedebouw-
kunidig oogpunt en zonder mij op het
be\,oegdtleidsterrein v a n  Colkga  PC-
de te m-agen. het volkomen correct is

een beslissing te nemen op basis van
het ontwerp-gewestplan zoals het
werd vastgesteld door de Vlaamse
Executieve. Daarover is geen juridi-
sche twijfel mogelijk.

Wat de adviezen betreft kan ik zeg-
gen dat ik een positief advies heb ge-
kregen van de Diensten van Stede-
bouw, een positief advies voor drie
jaar vanwege het Bestuur van Leef-
milieu mits, zoals reeds gezegd, een
aantal bij komende voorwaarden,
vooral op het vlak van het toezicht.
Ik heb een negatief advies ontvangen
van de Gezondheidsinspectie, die on-
geveer herhaalt wat ze in 1979 had
geschreven. Een neutraal advies heb
ik gekregen van de Bestendige Depu-
tatie van Limburg samengesteld dool
christen-democraten en socialisten.
De Bestendige Deputatie was eenpa-
rig van oordeel zich niet te moeten
verzetten tegen een nieuwe vergun-
ning. Vervolgens heb ik mijn verant-
woordelij kheid genomen, zoals het
mijn opdracht is, en de vergunning
voor een welbepaalde termijn van
drie jaar afgegeven. Ik kan de colle-
ga’s een kopij van die vergunning ge-
ven, maar ik meen dat geen van bei-
den ze nodig heeft vermits de heel
Verheyden, als schepen van de ge-
meente, een kopij van die vergunning
in zijn bezit heeft en de heer Gryp
waarschijnlijk, via zijn connecties ter
plaatse, ook wel over zo een kopij
beschikt.

In die vergunning zijn een achttal
nieuwe concrete voorwaarden ge-
steld, die grotendeels geen betrek-
king hebben op het technische vlak.
want ik erken dat de voorwaarden
van de vorige vergunning nog nauwe-
lijks verstrengbaar waren. Het gaat
dus om enkele nieuwe punten op het
vlak van het toezicht die wel een ver-
strenging inhouden teneinde de con-
trole preciezer te kunnen uitvoeren.

Ik ben ervan overtuigd dat indien aal-
alle voorwaarden van de exploitatie
vergunning op elk ogenblik word
voldaan, wat een enorme zware op
gave is voor het bedrijf en zijn perso
neel, de stankhinder tot een uiters
minimum, een aanvaardbaar mini
mum, moet kunnen worden beperkt.

De heer Verheyden heeft een aant:t
vragen gesteld ondermeer over IK
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verbod om verder methylmercapta-
nen en t hiodiclycol te produceren.
Deze beide  produkten waren wel toe-
gelaten in de vorige vergunning.
Thans heb ik ze verboden op advies
van mijn Administratie voor Leefmi-
lieu dit stelt dat deze produkties om
veilighcidsredenen best konden wor-
den verboden.

Wat de onteigening van de Hofstraat
betreft. mijnheer Verheyden, ben ik
ter zake niet bevoegd. Naar mijn me-
ning heeft het Vlaamse Gewest nooit
de intentie gehad de Hofstraat te
Tessenderlo te onteigenen. Iets an-
ders is of er enige mogelijkeheid tot
vergoeding bestaat. Op deze vraag
moet ik het antwoord schuldig blijven
omdat ik ter zake niet bevoegd ben.
Desgevallend zou eerst het gemeen-
tebestuur een beslissing of althans
een optie moeten nemen en een
vraag stellen.

Het weigeren of het intrekkken van
een esploitatievergunning ten nadele
van een industriële onderneming mag
niet lichtzinnig gebeuren. Als de heer
Gryp oordeelt dat dit wel moest ge-
beuren. dan is dat zijn zaak. Dergelij-
ke beslissing moet zorgvuldig worden
o v e r  ogen zoniet  ontneemt men
een stuk rechtszekerheid aan de on-
onderneming En dat is ook belang-
rijk. niet alleen voor de economie,
maar ook voor de tewerkstelling.
E e n  euploitatievergunning  k a n  i n
mijn ogen slechts worden ingetrok-
ken als e r  bij de bedrijfsleiding mani-
feste onwil bestaat om de exploitatie-
voorwaarden na te leven, of wanneer
de gezondheid van de omwonenden
ernstig in het gedrang kan komen.
Geen v an beide voorwaarden zijn tot
nog toe bij Phillips Petroleum in Tes-
senderlo aanwezig zodat het mij -
helaas tot ontgoocheling van de men-
sen in de Hofstraat, waar ik zoals u
allemaal veel begrip voor heb - on-
mogelijk was om een andere beslis-
s i n g  t e  nemen  Overigens stel ik vast
dat ook de directie van het bedrijf
h e l e m a a l  niet gelukkig was met de
vergunning Ook het gemeentebe-
stuur reageerde verbolgen en ook
een deel van de plaatstelijke bevol-
king. i  k v raag mij af in welke richting
de balans zou overhellen mochten wij
e e n  r e f e r e n d u m  houden.

Mijnheer de Voorzitter, ik heb niet
op de interpellatie van de heer Gryp
gewacht om te bewijzen dat ik nog
een geweten heb. Ik zal in deze zaak
mijn verantwoordelijkheid niet ontlo-
pen. Voor het overige verwijs ik naar
mijn vroegere uiteenzettingen en
naar mijn antwoorden op schriftelijke
vragen.

De heer E. Gryp : Mijnheer de Mi-
nister, ik dank u voor uw antwoord,
maar ik stel vast dat u eigenlijk een
beslissing heeft genomen die ingaat
tegen het negatief advies van de Ge-
zondheidsinspectie, terwijl u bij het
einde van uw antwoord eigenlijk te-
genstrijdig verklaart dat er geen en-
kele ernstige bedreiging voor de
volksgezondheid was. Bijgevolg des-
avoueert u in feite de Gezondheidsin-
spectie.

Minister J. Lenssens : Mijnheer
Gryp, in een dergelijk soort van di-
lemma’s lokt u mij niet in.

De Gezondheidsinspectie heeft haar
advies van 1979 herhaald. Dit advies
was negatief.

U spreekt van vijf ppb, wat de alarm-
drempel is, terwijl de vergiftigings-
drempel vijfhonderd ppb bedraagt. U
weet het zeer goed en u moet de in-
druk wekken dat het anders is.

De heer E. Gryp : In ieder geval
verwondert het mij dat geen nieuw
advies van de Gezondheidsinspectie
werd ingewonnen.

Minister J. Lenssens : Ik heb een
nieuw advies ingewonnen en deze In-
spectie heeft op 2 februari 1987 haar
advies van 1979 herhaald, maar
heeft.. .

De heer E. Gryp : Dit betekent dat
er niets aan de situatie veranderd is.

Minister J. Lenssens : . . .nu verduide-
lijkt dat de grens van vijf ppb laag
genoeg is om echte toxische proble-
men te vermijden. De Inspectie heeft
dit bijna vergoelijkend aan haar ne-
gatief advies toegevoegd.

De heer E. Gryp : Ik stel vast dat
het advies an de Gezondheidsinspec-
tie nog steeds hetzelfde is als in 1979.
dus negatief, en dat voor de tweede
maal een vergunning wordt toege-
kend door de Minister bevoegd voor
Volksgezondheid. tegen dit advies in.

Bovendien spreekt u van verstren-
ging van de voorwaarden. Uit uw
antwoord blijkt eigenlijk dat de vroe-
gere norm nog steeds behouden is,
met name vijf ppb. Ik vraag mij bijge-
volg af waar deze verstrenging ligt.

Minister J. Lenssens : Collega Gryp,
u had beter moeten luisteren. Ik heb
gezegd dat een hele reeks voorwaar-
den in de sfeer van verfijning van het
toezicht waren ingeschreven en dat
het nog nauwelijks mogelijk zou zijn
de technische uitbatingsvoorwaarden
te verstrengen. Wanneer u dit graag
hoort, bevestig ik dat dit bedrijf de
strengste exploitatievergunning van
gans het land, zoniet  van heel Europa
heeft.

De heer E. Gryp : Dat heeft u vroe-
ger ook reeds gezegd, maar hoe kunt
u deze exploitatievergunning dan nog
verstrengen als zij al tot de strengste
behoort ?

Minister J. Lenssens : Ik heb gezegd
dat dit nog nauwelijks mogelijk was,
maar dat de vertrenging alleen ligt
op het vlak van het toezicht. U
schijnt mij niet te willen begrijpen ;
u is te kwader trouw. Op het vlak
van het toezicht zijn een aantal voor-
waarden ingeschreven die dit toezicht
versterken en verfijnen.

De heer E. Gryp : Mijnheer de Mi-
nister, u heeft ook niet geantwoord
op mijn concrete vragen in verband
met het toezicht. U heeft niet geant-
woord op mijn vraag hoeveel meet-
posten er nu zijn voorzien. Kan u mij
hierop antwoorden ?

Minister J. Lenssens : Ik zal het
geachte lid het antwoord schriftelijk
laten geworden.

De heer E. Gryp : Ik hoop het. mijn-
heer de Minister.

De Voorzitter : De heer Verheyden
heeft het woord.

De heer J. Verheyden : Mijnheer de
Minister. naar aanleiding van de vo-
rige interpellatie op 20 maart laatstle-
den heb ik gezegd begrip te hebben
voor de moeilijke situatie waarin u
zich als Minister bevond om in deze
zaak een beslissing te nemen.

Uit uw antwoord van destijds zijn mij
nochtans twee zaken bijgebleven, na-
melijk dat u heel erg de nadruk legt
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hij vergadert. Maar anderzijds heeft
het weinig zin dat wij ons voorberei-
den op interpellaties - en soms
vraagt dit aanzienlijk werk - wan-
neer deze interpellaties niet plaats
kunnen vinden.

Wat de grond van de interpellatie van
de heer Desaeyere betreft wil ik doen
opmerken dat deze kwestie reeds vo-
rige week bij de bespreking van de
begroting werd behandeld. Het heeft
dus weinig zin hierover een week la-
ter te interpelleren.

De Voorzitter : Mevrouw Maes heeft
het woord.

Mevrouw N. Maes : Mijnheer de
Voorzitter, namens mijn fractie wil
ik de heer Desaeyere verontschuldi-
gen voor zijn afwezigheid hier. Uit-
gaande van de agenda hadden wij be-
rekend dat deze interpellatie van de
heer Desaeyere pas deze namiddag
aan de orde zou zijn. Mocht dit ant-
woord u niet voldoen, dan zullen wij
dit begrijpen.

Aan de Voorzitter van de Executieve
wil ik verzekeren dat zijn voorberei-
dend werk in elk geval niet voor niets
zal zijn geweest, omdat wij aan de
heer Desaeyere zullen vragen zijn in-
terpellatie om te zetten in een schrif-
telijke vraag.

De Voorzitter : De heer De Batselier
heeft het woord.

De heer N. De Batselier : Mijnheer
de Voorzitter, wij hebben contact ge-
had met Jan Leslercq, die op weg is
naar hier. Hij verwachtte niet dat de
interpellatie van de heer Desaeyere
zou worden geschrapt en dacht dat
zijn interpellatie vanmiddag als eer-
ste op de agenda zou staan.

De Voorzitter : Mevrouw Vogels
heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels : Mijnheer de
Voorzitter, ook ik kan het argument
van de vorige spreker gebruiken,
want ook de heer Gryp is onderweg
en hij denkt zeker niet dat de twee
vorige interpellaties wegvallen.

Mevrouw N. Maes : Mijnheer de
Voorzitter, door deze bureaucrati-
sche werkwijze zal op de duur de hele
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agenda van de Vlaamse Raad vóór
de middag zijn uitgeput, terwijl geen
interpellaties zijn gehouden.

Ik ben bereid mijn interpellatie ge-
richt tot Minister Dewael, en die al
lang werd aangevraagd, op dit ogen-
blik te houden.

De Voorzitter : Mevrouw Maes, bij
de aanvang van deze vergadering
werd een voorstel tot omwisseling
van de volgorde van de interpellaties
gedaan. Op unanieme vraag van deze
Raad is dit voorstel niet doorgegaan.
Ik meen dat wij nu consequent moe-
ten zijn. Inderdaad, aangezien de
verschillende fracties het voorstel van
niet-wijziging van de dagorde hebben
gesteund, moeten hun respectieve le-
den ter zake de vooropgestelde volg-
orde dan ook respecteren.

Interpellatie van mevrouw M. Van
Puymbroeck tot de heer 1. Lenssens,
Gemeenschapsminister van Volksge-
zondheid en Leefmilieu, over het
probleem van het snuiven van vluch-
tige produkten door jongeren

De Voorzitter : Aan de orde is de
interpellatie van mevrouw Van
Puymbroeck tot de heer Lenssens,
Gemeenschapsminister van Volksge-
zondheid en Leefmilieu, over het
probleem van het snuiven van vluch-
tige produkten door jongeren.

Mevrouw Van Puymbroeck heeft het
woord.

Mevrouw M. Van Puymbroeck (op
de tribune) : mijnheer de Voorzitter,
mijnheer de Minister, collega’s, via
een programma van ,,Service-Tele-
foon” heeft Agalev vernomen dat
twee jaar geleden in België een 16-ja-
rige jongen overleden is na het snui-
ven van Tipp-Ex-verdunner. Dit pro-
dukt wordt gebruikt op kantoor,
school, enzovoort om een ander pro-
duct Tipp-Ex Fluid te verdunnen.
Daarom stelden wij hierover een
vraag aan mevrouw Demeester,
Staatssecretaris van Volksgezond-
heid en Gehandicaptenbeleid. Een
week later namen de ouders van het
slachtoffer contact met ons op. Zij
hadden reeds maandenlang gepro-

beert aan dit ongeval bekendheid te
geven, door brieven te schrijven aan
Ministers, parlementsleden, journa-
listen, radio en TV zonder enig resul-
taat. Tot uiteindelijk ,,Service-Tele-
foon” het ongeval in ruimere kring
bekendmaakte.

Eerst en vooral dient een onder-
scheid te worden gemaakt tussen een
ongeluk bij het gebruik van allerhan-
de vluchtige oplosmiddelen en het
bewust vrijwillig misbruik van deze
produkten om in een euforische  toe-
stand te komen. In de medische lita-
ratuur vinden we voorbeelden van
sterfgevallen ten gevolge van onge-
vallen en ten gevolge van bewust vrij-
willig misbruik.

We willen ons hier beperken tot de
problematiek van het bewust vrijwil-
lig misbruik van vluchtige produkten
door jongeren. In deze gevallen om-
schrijft men het snuiven als een be-
wust en herhaald inhaleren van elk
vluchtig produkt dat een roes kan
veroorzaken. Produkten die hiervoor
worden gebruikt zijn de volgende :
lijm en verdunner, verven, lakken,
reinigingsmiddelen zoals nagellakop-
losser, ontvlekker, terpentijn, desin-
fecteermiddelen, benzine, sprays,
deodoranten en luchtverfrissers,
ether, chloroform, lachgas. In welke
mate is dit misbruik bij jongeren ver-
spreid ?

Het eerste uitgebreid medisch rap-
port over ,,het snuiven” verscheen in
1970 in de Verenigde Staten van de
hand van Bass, die een beschrijving
maakte van 110 sterfgevallen ,,sud-
den sniffing deaths”. In Denemarken
schreef Kringsholm in 1980 een rap-
port over 20 sterfgevallen tussen 1959
en 1978. In Groot-Brittanië ver-
scheen een eerste studie in 1979 en
een tweede in 1982, over respectieve-
lijk 45 en 140 sterfgevallen. Frankrijk
beschikt over een enquête die in 1984
werd uitgevoerd in Marseille en om-
streken op basis van meldingen bij
het antigifcentrum. De  Dui t se
Bondsregering heeft in 1983 een on-
dervraging georganiseerd bij ll.71 1
jongeren tussen 12 en 14 jaar in het
kader van een algemeen onderzoek
naar druggebruik. Voor België heb-
ben we geen systematische cijferge-
gevens kunnen bemachtigen. Trends
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Van Puymbroeck

die uit de studies naar voor komen,
zijn :

mogelijkheden en de eventuele geva-
ren van een voedingsmiddel of ander
produkt te kennen.

- de sterfgevallen komen overwe-
gend voor bij jongeren van het man-
nelijk geslacht ;

- voor 1978 was de gemiddelde leef-
tijd van de snuivers 19 jaar. Nadien
daalt de leeftijd tot een gemiddelde
van 16 jaar :

- de percentages liggen merkelijk
hoger in grootsteden (Londen en om-
liggend gebied 50 procent hoger) ;

- de percentages liggen in Groot-
Brittanië iets hoger in de arbei-
dersklasse ;

Een eerste vereiste daartoe is dat de
gegevens op de verpakking in zijn ei-
gen taal zijn weergegeven. Dit is niet
het geval voor Tipp-Ex. Zelfs de
waarschuwingen zijn niet volledig in
het Frans vermeld. Mevrouw De-
meester beloofde dienaangaande het
nodige te doen en er is al contact
opgenomen met de invoerder.

In de Europese wetgeving, richtlijn
67/548,  wordt voorzien dat gevaarlij-
ke stoffen een speciaal etiket moeten
dragen waarop een Sint-Andreas-
kruis staat en twee zinnen : ,,Niet
innemen - niet inademen”.

- in Marseille is het aandeel van
vreemdelingen opvallend hoog.

Uit de praktijk van het antigifcen-
trum te Marseille blijkt dat snuiven
in twee totaal verschillende omstan-
digheden \.oorkomt : ten eerste, als
spel onder schoolgaande jeugd, spo-
radisch in groepsverband ; ten twee-
de, als regelrechte verslaving : her-
haalde snuifsessies op langere ter-
mijn.

Uit de persknipsels afkomstig uit En-
geland blijkt dat ,,snuiven” daar zeer
verspreid is bij de schoolgaande
jeugd. Een enquête, die werd uitge-
voerd door de Nationale Campagne
tegen misbruik van vluchtige produk-
ten, toonde aan dat op 4.000 leerlin-
gen van 28 ..Home  Counties Schools”
1 op 4 het snuiven hadden uitgepro-
beerd. In België heeft het antigifcen-
trum aan mevrouw Demeester de cij-
fers verstrekt over ongevallen met
Tipp-Ex in de loop van 1986. Dit cen-
trum kreeg toen 56 oproepen waar-
van 40 voor accidentele inname van
Tipp-Ex bij kinderen en 4 bij volwas-
senen. Twaalf maal ging het over in-
halatie van dat produkt. Over het in-
nemen en inhaleren van andere scha-
delijke vluchtige stoffen had het anti-
gifcentrum de gegevens niet gegroe-
peerd. Toch blijkt dat het snuiven in
een aantal scholen ingang heeft ge-
vonden, maar dat noch leerkrachten
noch ouders blijkbaar weten wat er
aan de gang is.

Hierop zijn uitzonderingen toegela-
ten, met name als het gaat om kleine
volumes, wat het geval is bij de flesjes
Tipp-Ex. De nationale Minister kan
evenwel beslissen of die uitzondering
in zijn/haar land van toepassing is.
Wij zullen daarom in de Senaat een
amendement indienen op het wets-
ontwerp in verband met de voedings-
middelen en andere produkten, met
name tot wijziging van de wet van 24
januari 1977.

Mijnheer de Minister, er blijft echter
een eigen taak weggelegd voor de
Minister van de Vlaamse Executieve,
met name de informatietaak.

Doordat de meeste van deze oplos-
middelen een alledaags gebruiks-
voorwerp zijn geworden en geen con-
notaties van giftig, gevaarlijk of do-
delijk oproepen, is het noodzakelijk
de gebruikers op de hoogte te bren-
gen van de risico’s verbonden aan
een verkeerd gebruik van stoffen als
lijm, sprays, lakken Tipp-Ex en der-
gelijke meer. Als volwassenen moe-
ten gewaarschuwd worden is dat niet
alleen voor zichzelf maar vooral om
de ongewone gebruikers, kinderen
en jongeren, te beschermen. Duide-
lijke etikettering is van groot belang
voor de informatie van de gebrui-
kers.

Er is natuurlijk het probleem van de
etikettering. Elke verbruiker heeft
het recht de inhoud, de toepassings-

Voor jongeren stelt zich het specifiek
probleem dat sommigen ontdekt heb-
ben dat ze oplosmiddel als drug kun-
nen gebruiken. Het is een goedkoop
en gemakkelijk te krijgen produkt
om high te worden. Terwijl ze de ge-
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volgen van klassieke drugs meestal
wel kennen, zijn ze zich niet bewust
van de dodelijke afloop die snuiven
kan hebben. Leerkrachten ouders,
begeleiders van jongeren zijn dikwijls
onvoldoende of helemaal niet op de
hoogte van het snuifprobleem. Erva-
ringen in het buitenland hebben uit-
gewezen dat grote campagnes in de
media eerder een omgekeerd effect
hebben gehad op het snuiven bij jon-
geren. Men stelde namelijk vast dat
na de campagnes het gebruik steeg,
omdat het voor velen een ,,openba-
ring” was geweest. Het lijkt ons dus
aangewezen te werken met zeer ge-
richte informatiestromen die de risi-
cogroepen op een pedagogisch ver-
antwoorde manier kunnen bereiken.
In die zin moeten vooral verantwoor-
delij  ken van scholen, oudervereni-
gingen, verenigingen die het gezin als
doelgroep hebben, jongerenadvies-
centra bereikt worden.

In verband met het snuiven wil ik
aan de Minister volgende vragen stel-
len. Is de Minister op de hoogte van
de ernst en de omvang van het pro-
bleem dat jongeren in de school, in
ander groepsverband of individueel
vluchtige produkten inhaleren om in
een roes te geraken ? Is de Minister
overtuigd van de efficiënte van een
voorlichtingscampagne gericht naar
welbepaalde doelgroepen om het
probleem op te vangen en worden er
maatregelen getroffen om via deze
en andere groepen maar zeker via de
ouderverenigingen, de schooldirec-
ties, leraars, verenigingen die het ge-
zin als doelgroep hebben en jonge-
renadviescentra, de bevolking in te
lichten over het bestaande pro-
bleem ? Welk plan heeft u concreet ?

De Voorzitter : De heer Luyten heeft
het woord.

De heer W. Luyten (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, het was
niet mijn bedoeling vandaag het
woord te voeren. In een klein stadje
niet ver van Antwerpen hebben zich
echter gebeurtenissen voorgedaan
die mij zwaar hebben getroffen. Ik
dacht tot voor enkele weken dat der-
gelijke zaken in ons land niet moge-
lijk waren. Sommigen onder u heb-
ben waarschijnlijk in ,,De Standaar”
van 19 maart of in een ander dagblad
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de tekst gelezen die stond onder de
foto van een paar wenende meisjes.
De tekst luidde : ,,Zelfmoordpact :
twee meisjes zoeken bij elkaar troost
op de begrafenisplechtigheid van vier
van hun vriendjes”. Vorig weekend
werden in Fort Lee in New Jersey
vier teenager ten grave gedragen
door hun schoolkameraden. De vier
teenagers sloten een zelfmoordpact
,,omdat ze de elektronische maat-
schappij beu waren”. De vier studen-
ten sloten zich op in een garage en
lieten de motor van hun auto draai-
en. In een nagelaten boodschap, ge-
schreven op een papieren boodschap-
penzak, vroegen ze om samen begra-
ven te worden. In hetzelfde artikel
stond verder : ,,Het gebeurde in een
rustig stadje waar men dacht dat vele
moderne dingen aan voorbijgaan.”

Ik woon ook in de buurt van een
rustig stadje dat zelfs de naam heeft
vrolijk en levenlustig te zijn. Een be-
roemd auteur heeft er zelfs een boek
over geschreven, Pallieter. Binnen
zes weken zijn er vijf zelfmoorden
gebeurd van jonge mensen onder de
25 jaar. Niemand is nog veilig. Ik had
deze ochtend de begrafenis van een
van hen moeten bijwonen, maar kon
er niet naartoe omdat mijn aanwezig-
heid hier was vereist. De overledene
was een jongeman waarvan de groot-
vader directeur is in een college en
hijzelf komt uit een gezin van zes kin-
deren. Mijn korte uiteenzetting hier
is als het ware een groet vanuit deze
openbare vergadering. De broer van
de overledene wierp zich zes weken
geleden onder de trein, hijzelf vier
dagen geleden. Twee van hun vrien-
den deden het eveneens en een derde
heeft zich verdronken. Dus, vijf zelf-
moorden op zes weken tijd in een
stadje als Lier. Ik herinner mij wat
de heer Perin  enkele jaren geleden
eens zegde : ,,Wij  zijn erin geslaagd
al de idealen van de vorige generaties
in het cynisme van het genot van de
welvaart en van de jaren ‘60 kapot te
hebben gemaakt.” Ik citeer hier de
heer Perin  omdat zijn artikel in Le
Soir mij toen had getroffen. Ik vraag
mij af waar in talrijke middens, die
wij meenden veilig te zijn, de houvast
gebleven is. Waar is het religieuze
houvast - ik kijk nu in de richting
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van de CVP en ik moet ook naar
mijzelf kijken op dat stuk. Waar zijn
de grote idealen van een socialisme
dat ook mij bezielde toen ik de ge-
dichten las van Henriette Roland-
Holst ? Vroeger zei Godfried BO-
mans dat wij geluk hadden omdat er
bij ons een Vlaamse Beweging be-
stond die duizenden jongeren beziel-
de. De grote idealen van vroeger
werden kapot gemaakt in een cyni-
sche genotmaatschappij waarvan de
besten en de gevoeligste - ik ken
deze jongens - afhaken. Zeer vele
andere jongeren zoeken hun weke-
lijkse drug, van gelijk welke aard, in
,,het elektronische lawaai” van de
vrijdag en de zaterdagavond. Daarna
gaan ze terug naar de ,,dop”. Maar
toen ik de ontstellende kettingreactie
van dit Lierse zelfmoordpact hoorde,
van mensen die bijeen kwamen in het
café ,,Het Goed Voorbeeld” en zeg-
den : ,,onze Bijbel, dat is de treingids
en ons lied ,,In een klein stationnetje
. . . weg zijn wij”, in een atmosfeer
van zwarte humor en cynisme, vroeg
ik mij af of wij, die leven in het tijd-
vak van de Vlaamse autonomie op
cultureel vlak dat zelf niet mee hel-
pen aankweken. Bij het stellen van
een beperkter probleem, zoals me-
vrouw Van Puymbroeck heeft be-
sproken en dat ik in de bredere con-
text stel, is het onstellend te beseffen
dat niemand meer veilig is. Is het
geen hoog tijd dat wij een Commissie
gaan oprichten om dit angstwekkend
verschijnsel eens fundamenteel te be-
studeren in een atmosfeer van ,,schul-
dig zij wij allen zelf” ? (Applaus)

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, colle-
ga’s,ik  zal eerst een antwoord geven
op de meer precieze vragen van me-
vrouw Van Puymbroeck en daarna
ingaan op de uiteenzetting van de
heer Luyten.

Het sniffing-probleem, het snuiven
van vluchtige stoffen, is, - gelukkig
en hopelijk niet voorlopig - een in
Vlaanderen minder frequent voorko-
mende vorm van verslaving die, -
zo zeggen mij pedagogen en specialis-
ten ter zake - meestal als een soort
modeverschijnsel in het schoolmilieu
opduikt en ook verdwijnt. Het is dus
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geen constante, maar ik kan helaas
ook geen concrete cijfers geven die
dit staven of die zouden wijzen op
een grotere omvang. Het is het oor-
deel van een zevental deskundigen
die ik omtrent de verslavingsproble-
matiek reeds enkele maanden gele-
den heb samengebracht en die ik
naar aanleiding van het Tipp-Ex-pro-
bleem, ook heb geraadpleegd. Dit
laatste probleem mag duidelijk niet
worden geïsoleerd, want in onze da-
gelijkse omgeving, ook die van de
jongeren en scholieren, zijn honder-
den, zoniet  duizenden van deze pro-
dukten aanwezig. Ik zal u de techni-
sche opsomming ervan besparen,
maar een aantal soorten van ge-
bruiksartikelen die bij misbruik in
aanmerking komen voor het snuiven,
zijn de volgende : gas van sigarette-
naanstekers, nagellak-oplosmiddel,
antivries, een hele reeks lijmsoorten
en ontvlekkers, drijfgas in spuitbus-
sen, Tipp-Ex, en nog zovele anderen.

Wat kunnen wij ter zake doen ? Ik
meen dat wij allereerst de jonge men-
sen, de scholieren, moeten leren om-
gaan met deze produkten en hen ook
wijzen op de risico’s ervan bij nor-
maal gebruik en - uiteraard - bij
misbruik. Een tweetal maanden gele-
den hebben wij ons bezonnen om-
trent de opportuniteit en de nood-
zaak van een algemen  informatie-
campagne. Wij hebben besloten dat
dit niet nodig en niet opportuun was,
omdat het risico aanwezig zou zijn
dat een massale voorlichtingscam-
pagne bij scholieren wel eens als ef-
fect zou kunnen hebben dat een aan-
tal onder hen eerder zouden geprik-
keld worden om ook maar even te
proberen en te gaan experimenteren
met die snuivingsprodukten. Dit wil
niet zeggen dat er helemaal niets
moet gebeuren. Schoolartsen en de
scholen in het algemeen en het hele
pedagogisch milieu moeten meer dan
in het verleden oog hebben voor dit
soort problemen, ook als die proble-
men meer individueel worden ge-
steld. Dit geeft de kans om de proble-
men tijdig te ontdekken en om een
zekere routine te verwerven om er-
mee om te gaan. Het gaat hierover
een probleem naar de scholieren toe.
dit wil zeggen dat het ook in kleinere
scholen kan rijzen. De grote scholen
zijn uitgerust met sociale en psycho-
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medische diensten en kunnen gemak-
kelijker voor gepaste opvang zorgen.

Wat heb ik nu concreet gemeend te
moeten doen ten aanzien van het ge-
\val dat door mevrouw Van Puym-
broeck werd geciteerd ? ik heb een
omzendbrief geschreven naar de in-
richtende machten van de equipes
voor medisch schooltoezicht in
Vlaanderen. naar de equipes zelf en
naar de PMS-centra voor de Rijks-
scholen. In de omzendbrief wordt ge-
wezen op dc gevaren van het snuiven
van vluchtige produkten in het alge-
meen. Er \vcr-d  ook een volumineuze
bijlage met technische informatie aan
de omzendbrief toegevoegd.

Samengevat stellen wij het volgende.
Aandacht wordt vooral gevraagd aan
de schoolartsen, Zij kunnen ter zake
een cruciale rol spelen. Andere be-
langrijke elementen in de omzend-
brief zijn het aanzetten van de opvoe-
ders om \.ia gesprekken met de ou-
ders en de schoolarts tijdig de ver-
schijnselen te detecteren  en er niet
achteloos aan voorbij te gaan.

Wij zijn ook \‘an oordeel dat paniek
of zware sancties ten aanzien van de
scholieren dit zouden worden be-
trapt op het snuiven van vluchtigem
middelen. uit den boze zijn.

Veeleer is een aangepast gesprek met
bevoegde personen en met de ouders
via de ouder\,ereniging de aangewe-
zen weg. Het probleem kan ook wor-
den besproken door gespecialiseerde
hulpverleners indien het een zekere
omvang zou hebben of indien er uit-
breiding te vrezen valt. Het is alles
een kwestie van gemeenschappelijke
aanpak door de scholen met de arts
als spilfiguur. de schooldirectie en het
opvoedend personeel en desgeval-
lend gespecialeseerde  hulpverleners,
maar in relatie met eventueel de ou-
derveriniging indien deze bestaat in
groep of zo nodig individueel. De
omzendbrief werd verzonden in de
maand februari. Het is dus nog niet
mogelijk om een evaluatie te doen.
Ik kan u wel zeggen dat vanuit be-
voegde kringen die aanpak als het
enig gepaste midde l  word t  be-
schomvd. Ik ben in ieder geval van
zins te zijner tijd een evaluatie te la-
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ten maken van de toepassing van de
beginselen vervat in de omzendbrief
om op die wijze een grondiger inzicht
te krijgen in het probleem. Tenslotte
verwijs ik naar wat ik vorige week
tijdens de bespreking van de begro-
ting heb aangekondigd omtrent de
nieuwe accenten en verdere organisa-
tie van de aanpak van de verslavings-
problematiek in de Vlaamse Ge-
meenschap omdat ook dit deelpro-
bleem daar zijn plaats zal moeten
krijgen. Dit alles is in volle uitwer-
king .

Collega Luyten heeft in zijn uiteen-
zetting dit probleem op een veel bre-
der maar uiterst belangrijk. essen-
tieel, fundamenteel en maatschappe-
lijk vlak geëvoceerd, namelijk dat
een reeks jonge mensen, die als reac-
tie tegen alles in onze maatschappij
- waarvoor wij allemaal de verant-
woordelijkheid dragen - tot het ui-
terste gaan onder de vorm van zelf-
doding of een poging daartoe. Ik ben
het met hem eens dat het aantal ont-
wrichte jongeren angstwekkend stijgt
en dat dit niet in een handomdraai
kan worden opgelost. Dit fenomeen
houdt bij nader onderzoek ook een
gewetensonderzoek in van al wie de
jongste twintig jaar in dit land, op
het platteland of elders, op het poli-
tiek, op het sociale of op het pedago-
gisch vlak verantwoordelijkheid heeft
gedragen.

De crisis zal daarbij ook wel voor
een gedeelte een rol spelen.

Het zou echter al te simplistisch zijn
enkel de sociaal-economische crisis
als oorzaak aan te wijzen. Het pro-
bleemveld en vooral de oorzaken van
dit schrijnend fenomeen lijken mij
veel breder te liggen, daar vele crisis-
sen zich niet alleen gelijktijdig voor-
doen, maar ook op mekaar inspelen
en vandaar de grote complexiteit ter
zake.

Ik steun de oproep van collega Luy-
ten om over onze politieke partij-
grenzen heen, in een geest van to-
lerantie, maar toch van de grootst
mogelijke zin voor verantwoordelijk-
heid, na te denken en accenten te
leggen. Aldus dienen wij een politie-
ke gedragscode te ontwikkelen die
aan dit soort problemen niet enkel
aandacht besteedt, maar de kans zou
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bieden om structureel aan deze jon-
geren, die zich ontwricht voelen en
geen wortels meer hebben in de sa-
menleving, opnieuw hoop en nieuwe
perspectieven te geven. Deze per-
spectieven betekenen voor mij veel
meer dan de materiële perspectieven,
alhoewel deze ook noodzakelijk zijn.

De opvoeding in de ruimste mogelij-
ke betekenis is hier ook uiters be-
langrijk. Waar gebeurt die opvoeding
naast het schoolse midden denk ik
dat deze opvoeding uiteraard gebeurt
in het gezin. Ik wil het zeer persoon-
lijk stellen en wijs erop dat wij allen
daar een zeer grote verantwoorde-
lijkheid dragen. Want, indien wij de
harmonie van de jongeren met de we-
reld van vandaag en van morgen wil-
len herstellen en hen een kans willen
geven zich als mens te ontplooien en
zich opnieuw thuis, betrokken en
verantwoordelijk te voelen, dan moe-
ten wij allen samen de gezinscultuur
niet met woorden, maar met beleids-
daden herwaarderen. En dit on-
geacht de invalshoek van waaruit wij
het probleem van de ontwrichte jon-
geren benaderen. Wij moeten de ge-
zinswaarde daadwerkelijk door poli-
tieke beslissingen, in de ruimste bete-
kenis van het woord, herwaarderen.

Ik hoop dat dit veel te korte debat
en de uiteenzetting van de heer Luy-
ten hiertoe een bijdrage moge leve-
ren om in een geest van serene bena-
dering aan éénvan de meest gevaar-
lijke ontwikkelingen van onze samen-
leving paal en perk te stellen.

De Voorzitter : Mevrouw Van Puym-
broeck heeft het woord.

Mevrouw M. Van Puymbroeck (op
de tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
ik wil eerst en vooral de Minister
danken voor zijn antwoord en ook
de heer Luyten voor zijn betoog. Het
is een probleem waaraan wij al heel
lang werken en dat aan de basis ligt
van het ontstaan zelf van AGALEV
juist omdat dit probleem van de zelf-
dodingen zo verbreid is. Ik kan daar-
over concrete cijfers geven. De plotse
groei is eigenlijk begonnen in het be-
gin van de jaren zeventig. Opvallend
voor AGALEV is dat dit gelijklo-
pend was met de verhoogde verkave-
lingen, met het betonneren van alle
speelplaatsen in de scholen zodat de
kinderen geen contact meer krijgen
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met de natuur. Er is ook de samen-
loop met de verloedring van het wa-
ter waarin de kinderen konden spe-
len en zwemmen en dat vroeger een
teken van leven was maar dat nu een
teken van dood is. Ik ken tientallen
kinderen tussen 8 en 13 jaar die zich
van het leven beroofd in vuile water-
lopen. Wat ons ook is opgevallen is
dat kinderen geen medicijnen gebrui-
ken om aan zelfdoding te doen. Zij
gebruiken eigenlijk de natuurelemen-
ten zoals water, vuur en lucht. Ik ken
persoonlijk drie kinderen die zich in
brand hebben gestoken. Anderen ge-
bruiken vuurwapens of springen zich
te pletter voor een trein of uit een
hoge verdieping. Ik sprak met de po-
litie van Antwerpen die mij bij wijze
van voorbeeld Antwerpen-West ci-
teerde met zijn torenhoge gebouwen.
Vroeger, toen een kind kwaad was
sloeg het de deur achter zich dicht.
Nu springt het over de afsluiting van
ht balkon en is het onherroepelijk
verloren. Ook onze manier van leven
en wonen hebben hun invloed. Daar
kan ik de Minister bijtreden. Wat de
heer Luyten heeft gezegd is een zeer
groot probleem namelijk de structuur
van onze maatschappij. Kinderen
kunnen niet meer thuis komen in on-
ze maatschappij en kunnen hier niet
meer leven. Voor mij is het een groot
teken aan de wand van iedere school
in Vlaanderen met duizend tot vijf-
tienhonderd leerlingen gemiddeld
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één zelfdoding per jaar, sommige
zelfs twee. Het is pas wanneer de gro-
te scholen erin slagen kleine entitei-
ten in te bouwen die familialer zijn,
zodat mensen terug mensen en kin-
deren terug zichzelf kunnen worden,
dat het probleem zal worden opge-
lost.

Eigenlijk zou ik dat aan veel meer
mensen in de Vlaamse Executieve
moeten kunnen zeggen. Toch wil ik
het probleem hier nogmaals naar VO-
ren brengen omdat ik op dat gebied
een afschuwelijk slechte ervaring
heb. Het is een teken aan de wand
voor onze maatschappij. Wanneer
wij niet gezamelijk aan dat probleem
werken dan zal daaraan geen einde
komen. (Applaus bij AGA L E V en de
VU

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De heer H. Schiltz : Mijnheer de
Voorzitter, het is reeds later dan half-
een. Zojuist hebben de sirenen ge-
klonken waarbij in alle bedrijven de
middagpauze wordt ingezet.

Ik vraag u uitdrukkelijk dat onze
Raad niet in abnormale werkregelin-
gen zou vervallen en de middagpauze
zou worden gerespecteerd.

Snuiven van vluchtige rodukten
Regeling werkzaamheCren

De Voorzitter : Mevrouw Vogels
heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels : Mijnheer de
Voorzitter, ik wou net hetzelfde doen
opmerken. Het heeft geen zin inter-
pellaties aan te kondigen waarvan
men weet dat de indieners niet aan-
wezig zijn.

Ik zou er willen voor pleiten - dit
speelt ook in het voordeel van de
heer Desaeyere - om nu de vergade-
ring te beëindigen. Het geeft de heer
Desaeyere de mogelijkheid om toch
nog die ene interpellatie te houden.

De Voorzitter : Mevrouw Vogels,
aangezien de heer Gryp de speciale
inspanning had gedaan om hier dan
toch aanwezig te zijn dacht ik zijn
interpellatie nog te laten behandelen.
Wanneer de Raad echter het er over
eens is zijn activiteiten van deze voor-
middag te beëindigen dan heb ik daar
natuurlijk geen bezwaar tegen.

Is de Raad het hiermee eens ? (In-
stemming)
Hiermede zijn wij dan aan het einde
gekomen van onze werkzaamheden
voor deze voormiddag.

Wij komen deze namiddag om 14 uur
opnieuw bijeen om onze agenda ver-
der af te handelen.

De vergadering is gesloten.
- De vergadering wordt gesloten om
12.35 uur.
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